
 

 

 

Møteinnkalling 

 

Utvalg: Kommunestyret 

Møtested: Bindalseidet skole - Hallen 

Dato: 24.02.2022 

Tidspunkt: 09:00  

Eventuelt forfall må meldes snarest. 

Vararepresentantene møter etter nærmere beskjed. 

 

Tilleggsinformasjon: 

09:05  Orientering fra Brukstomta Næringspark AS v/Frode Næsvold. 

09:15  Orientering fra MNA v/Asle Hasselvold. 

Orientering fra ordføreren. 

Administrasjonen orienterer om legerekruttering og pågående prosess om legevaktsamarbeid. 

Spørretimen. 

Ta med matpakke til lunsj. Det vil bli servert kaffe/te/frukt. 

Dokumentene vil bli publisert på kommunens nett- og facebookside. 

Møtet vil bli strømmet på kommunens nettside. 

  

Terråk, 16.02.2022 

 

 

Britt Helstad  
Ordfører  
 

 

Dette dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen håndskrevet signatur 
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Saksliste 
 
Saksnr. Tittel Lukket 
PS 3/2022 Godkjenning av innkalling med sakliste  

PS 4/2022 Referatsaker  

RS 1/2022 Protokoll fra Helgelandsrådet 25. og 26.11.2021  

RS 2/2022 Protokoll fra møte i Bindal ungdomsråd 02.02.2022  

RS 3/2022 Innvilget søknad om skjenkebevilling 28.01.22 - Fagforbundet Bindal  

RS 4/2022 Vedtak om dispensasjon for motorferdsel i utmark  

RS 5/2022 Tillatelse til fjerning og riving av fjøs og uthus - 1811/3/6 - Eva Birgitte 
Walvik 

 

RS 6/2022 Parkvegen Bindalseidet - 1811/34/22 - Trafikksikkerhetstiltak - Søknad om 
igangsettingstillatelse 

 

RS 7/2022 Igangsettingstillatelse for oppsetting av mast og bygging av utstyrshytte - 
1811/19/1 - Røytvoll 

 

PS 5/2022 Prosess for budsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026  

PS 6/2022 Retningslinjer for bruk av havbruksfondet  

PS 7/2022 Klage på kommunens vedtak om oppsigelse av husleieavtale med 
Bindalseidet skole SA 

 

PS 8/2022 Finansrapportering 2021  

PS 9/2022 Sykefravær 2021 - rapportering til kommunestyret  

PS 10/2022 Felles personvernombud for Helgelandskommunene  

PS 11/2022 Valg av felles klagenemnd for klage på takstvedtak og utskrivingsvedtak  

PS 12/2022 Valg av sakkyndig nemnd for fastsettelse av takstverdi for eiendomsskatt  

PS 13/2022 Bindal Kraftlag SA - valg av kommunens representant for 2 år  

PS 14/2022 Selskapsavtale Midt-Norge 110-sentral IKS  

PS 15/2022 Retningslinjer for sommerjobb skoleungdom  

PS 16/2022 Endring i frist for rehabilitering av kaianlegg for fiskemottak ved Kjella 
samvirkelag SA 

 

PS 17/2022 Klage - avslag på salg av kommunal eiendom - 1811/44/324 - Terråk  

PS 18/2022 Søknad om konsesjon for fritak fra boplikt - 1811/96/5 - Nordheim - Anne 
Line og Oddleif Rimstad 

 

PS 19/2022 Søknad om konsesjon for fritak fra boplikt - 1811/93/1 - Jomar Hesimark 
og Jostein Alsli 
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PS 3/2022 Godkjenning av innkalling med sakliste
PS 4/2022 Referatsaker
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Møtereferat 

 
Utvalg: 
Møtested: 
Møtedato: 

Helgelandsrådet 
Brønnøysundregistrene, Brønnøysund 
25. - 26. november 2021        Tid: 11:00 – 12:00 

 
Deltakere 

 

 

 
Navn 

 
Funksjon 

 
Kommune 

 
Påmeldt 

 
Forfall 

Eilif Kristian Trælnes Leder Brønnøy x  
Ellen Schjølberg Nestleder Grane x  
Peter Talseth Medlem Alstahaug x  
Trond A. Johansen Medlem Alstahaug  x 
Børge Toft Medlem Alstahaug x  
Britt Helstad Medlem Bindal  x 
Elin Kristine Vareide Lian Medlem Bindal  x 
Knut Toresen Medlem Bindal x (25.)  
Siv Therese Aglen Medlem Brønnøy x   
Frank Nilsen Medlem Brønnøy  x 
Nils Olav Jenssen Medlem Dønna x  
John-Erik S. Johansen Medlem Dønna  x 
Tor Henning Jørgensen Medlem Dønna x  
Åse Granmo Medlem Grane x  
Anita Nilsen Mellingen Medlem Grane x (25.)  
Jim Dahl Medlem Herøy x  
Yngve Magnussen Medlem Herøy  x 
John Arne Andersen Medlem Herøy x  
Ivan Haugland Medlem Leirfjord x  
Trine Fagervik Medlem Leirfjord  x 
Jan Ove Styve Medlem Leirfjord  x 
Hans Gunnar Holand Medlem Sømna x (25.)  
Andrine Solli Oppegaard Medlem Sømna  x 
Arne Johansen Medlem Sømna x  
Jan Helge Andersen Medlem Træna  x 
Lena Holmen Medlem Træna  x 
Torhild Gogelberg Hansen Medlem Træna  x 
Berit Hundåla Medlem Vefsn x  
Jørn Clausen Medlem Vefsn x  
Erlend Eriksen Medlem Vefsn  x 
André Møller Medlem Vega x  
Ove Mortensen Medlem Vega x  
Brit Skjevling Medlem Vega x (26.)  
Torhild Haugann Medlem Vevelstad  x 
Ronald Bjøru Medlem Vevelstad x  
Helge Akerhaugen Medlem Vevelstad x (25.)  
Charlotte Olsen Rådgiver - x  
Stig Sørra Sekretariatsleder - x  
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Saksliste 
 
Saksnr. Tittel 
10/21  Godkjenning av innkalling, sakliste og referat fra møtet 04.06.21 
 
11/21   Innkomne brev, utsendelser og referatsaker 
 
12/21  Brønnøysundregistrene, orientering ved kommunikasjonsdirektør Kristin 

Aasen 
 
 
13/21 Helgeland interkommunalt utvalg for akutt forurensning (HUIA), orientering ved 

leder HUIA og brannsjef Brønnøy brann og redning Geir Johan Hanssen 
 
Case – Akutt forurensingshendelse i en kommune, ved brannsjef Brønnøy 
brann og redning Geir Johan Hanssen 

 
14/21 Peacepainting, orientering ved daglig leder Catrine Gangstø 
 
15/21 Campus Blå, Norsk Havbrukssenter AS og Aquaculture Innovation AS, 

orienteringer ved  
 
16/21 Aquafuture AS, orientering ved daglig leder Thomas Myrholt 
 
17/21 Distriktsmedisinsk senter Sør-Helgeland, orientering ved eiendomssjef 

Brønnøy kommune Arnt Ståle Sæther og DMS-leder Sturla Ditlefsen 
 
18/21 Samferdsel på Sør-Helgeland, orientering ved leder Brønnøy Næringsforum 

John-Arne Warholm 
 
19/21 Medvirkningsrådenes rolle i Nordland fylkeskommune, orientering ved 

fylkesordfører Kari Anne Bøkestad Andreassen 
 
20/21 Helgelandslam SA og NorthLamb AS, orientering ved styreleder Kari Anne 

Bøkestad Andreassen 
 
21/21 Reetablering av en fullverdig høyere utdanningsinstitusjon på Nesna, 

orientering ved Jenny Myklebust, Folkeaksjonen for høyere utdanning på 
Nesna. 

 
22/21 Uttalelse - Havbruk til havs utenfor Helgeland 
 
23/21   Gjennomgang av tidligere utsendte innspill/uttalelser samt diskusjon om 

arbeidsform ifm dette arbeidet 
 
24/21 Møteplan 2022 
 
25/21 Eventuelt 
 
Sandnessjøen, 30 november 2021 
 
 
Stig Sørra (sign.)      
Referent/sekretariatsleder 
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Protokoll 
 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
10/21  Godkjenning av innkalling, sakliste og referat fra møtet 04.06.21 
   
Forslag til vedtak  
Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
 
Vedtak 
Innkalling og saksliste godkjennes. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
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Protokoll 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
11/21  Innkomne brev, utsendelser og referatsaker 
   
Forslag til vedtak  
Innkomne brev, utsendelser og referatsaker tas til orientering. 
 
Vedtak 
Innkomne brev, utsendelser og referatsaker tas til orientering. 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
 
Innkomne brev 

Dato Saksnr. Avsender Innhold 
03.06.21 KF-sak Nordland fylkeskommune Marine grunnkart – kartlegging – kommunenes 

ressursbruk på området de siste 10 år 
25.06.21 SU-sak Bindal Melding om politisk vedtak – RTP 2022-2033 
29.06.21 SU-sak Leirfjord kommune Melding om politisk vedtak – RTP 2022-2033 
30.06.21 SU-sak Vefsn kommune Melding om politisk vedtak – RTP 2022-2033 
08.07.21 SU-sak Vevelstad kommune Melding om politisk vedtak – RTP 2022-2033 
16.07.21 KF-sak Nordland fylkeskommune Orientering om vedtak av «Et bærekraftig 

Nordland, regional planstrategi for samarbeid og 
grønn omstilling 2021- 2024 

11.08.21 SU-sak Alstahaug 
næringsforening 

Innspill og prioriteringer på transportområdet, 
RTP 2022-2033 

29.09.21 HT-sak Helgelandssykehuset Svar- Uttalelse fra Helgelandstinget – Nytt 
Hovedsykehus på Helgeland 

 
Utgående brev 

Dato Saksnr. Mottaker Innhold 
04.06.21 HR-sak 

06/21 
Nordland fylkeskommune Høringssvar – Regional plan for vannforvaltning 

i vannregion Nordland og Jan Mayen (2022-27) 
10.06.21 SU-sak Kommunene, m.fl. Invitasjon til å komme med innspill om 

prioriteringer på transportområdet til RTP 2022-
2033 (Oppdrag 2) 

03.09.21 SU-sak Nordland fylkeskommune Innspill til oppdrag 2 til Regionaltransportplan 
Nordland 2022-2033 

24.09.21 HT-sak Helse Nord RHF og HSYK 
HF 

Uttalelse fra Helgelandstinget – Nytt 
Hovedsykehus på Helgeland 

 
28.09.21 

HT-sak Stortingsgruppene AP, SP, 
SV, Rødt og MDG 

Uttalelser Helgelandstinget – Gjenreis 
Høgskolen i Nesna og Norsk landbruk trenger 
et løft 

05.10.21 HT-sak Nordland fylkeskommune Uttalelse Helgelandstinget – Træna Seafood  
 
11.10.21 

RS-sak  Medlemskommunene Protokoller fra ordinært og ekstraordinært 
representantskapsmøte, 30.06.21 og 23.09.21  

22.10.21 AU-sak Nordlandsbenken 
Trøndelagsbenken 
Nærings. og fiskeridep. 

Uttalelse – Norges UNESCO globale geoparker 
tilbake på statsbudsjettet 

01.11.21 AU-sak Samferdselsdepartementet 
v/ politisk ledelse 

Uttalelse – FOT-ruter 

19.11.21 AU-sak Samferdselsdepartementet 
v/politisk ledelse 

Invitasjon til møte – FOT-ruter (Fra IHR og HR) 
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Andre referatsaker/interne saker 

Dato Innhold 
02.06.21 Vedtak i klagesak – offentlig postjournal - Helgelandsrådet 
    

 
 
Andre møter – sekretariatet 

Dato Innhold 
07.06.21 Møte (Teams) – Pilegrim Helgeland, forstudie i regi av Ytte Helgeland prosti (Stig Sørra) 
09.06.21 Møte (Teams) – Bransjemøte yrkesfag, Sandnessjøen videregående skole (Stig Sørra) 
14.06.21 Møte (Teams) – Desentralisert sykepleierutdanning, overgang til hovedprosjekt (Stig Sørra) 
01.07.21 Møte (Teams) – Ny utdanning i digitale helsetjenester (UiT, HSYK, IHR/HR) (Stig Sørra) 
23.08.21 Møte – HSYK ved direktør og IHR/HR ved ledere og sekretariatsledere 
25.08.21 Drivkraftkonferansen 2021, Mo i Rana. Arrangør Sparebank1 Helgeland (Stig Sørra) 
30.08.21 Møte (Teams) i Samferdselsutvalget (Arbeidsmøte RTP) 
02.09.21 Møte i Næringsutvalget (Temaer: reiseliv og landbruk, fysisk møte i Sandnessjøen) 
06.09.21 SamTrans – Workshop. Teams/fysisk møte I Bodø (Torhild Haugann og Charlotte Olsen) 
02.09.21 Næringskonferansen 2021– Havvind i havrommet, Sandnessjøen. Arrangør Alstahaug 

kommune og Alstahaug næringsforening (Stig Sørra) 
13.09.21 Møte i styringsgruppen for desentralisert sykepleierutdanning. Sluttrapport. (Peter Talseth) 
13.09.21 Møte HSYK ved samhandlingssjef, IHR/HR ved sekretariatsledere (Helsefellesskap) 
29.09.21 KVU-verksted – Transportløsninger i Nord-Norge, Mo i Rana. Arrangør Statens vegvesen 

(Stig Sørra) 
12. -
14.10.21 

Studietur til Århus – Helsepersonell fra Helgeland. Arrangør Studiesenter RKK Ytre 
Helgeland og KS-konsulent (Stig Sørra) 

22.10.21 Møte i Samferdselsutvalget (Uttalelse FOT-ruter og avbrutte ferjeavganger 2021) 
26.10.21 Kompetanseforum Helgeland, fysisk møte i Sandnessjøen (Stig Sørra) 
28.10.21 Ramtindkonferansen 2021, Brønnøysund. (Eilif Trælnes, Charlotte Olsen og Stig Sørra) 
01.11.21 Møte med KPH og RU, Mo i Rana, mht Offshore Nordland/OGH og Midt Skandia 

samarbeidet (Stig Sørra) 
05.11.21 Møte i Arbeidsutvalget 
10. – 
11.11.21 

Bærekraftkonferansen 2021, Mo i Rana. Arrangør Nord Universitet. (Stig Sørra) 

12.11.21 Høstmøte Midtskandia (Teams) (Stig Sørra) 
17.11.21 Møte HSYK ved samhandlingssjef, IHR og HR ved sekretariatsledere (Helsefellesskap) 
23. – 
24.11.21 

Samling Olje- og gassklynge Helgeland, Sandnessjøen. (Stig Sørra) 
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Protokoll 
 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgeland Regionråd 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
12/21 Brønnøysundregistrene, orientering ved kommunikasjonsdirektør Kristin 

Aasen 
 
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning.  
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning.  
 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
 
 

 
 

Protokoll 
 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
13/21  Helgeland interkommunalt utvalg for akutt forurensning (HUIA), orientering 

ved leder HUIA og brannsjef Brønnøy brann og redning Geir Johan Hanssen 
 
Case – Akutt forurensingshendelse i en kommune, ved brannsjef Brønnøy 
brann og redning Geir Johan Hanssen 

 
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning.  
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning.  
 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
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Protokoll 

 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
14/21  Peacepainting, orientering ved daglig leder Catrine Gangstø 
 
   
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning.  
 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 

 

 

Protokoll 
 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
15/21 Campus Blå, Norsk Havbrukssenter AS og Aquaculture Innovation AS, 

omvisning og orienteringer ved Paul Birger Torgnes, Arnfinn Torgnes 
(omvisning), John Kenneth Selven, Knut Idar Torgnes, Alexander Halsen, 
Sten Roald Lorentzen og Liv Bentzen. 

   
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning.  
 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Protokoll 

 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
16/21 Aquafuture AS, orientering ved daglig leder Thomas Myrholt og styrets leder 

Brynjar Forbergskog. 
 
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning.  
 
 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
 
 

Protokoll 
 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
17/21  Distriktsmedisinsk senter Sør-Helgeland, orientering ved eiendomssjef 

Brønnøy kommune Arnt Ståle Sæther og DMS-leder Sturla Ditlefsen 
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning.  
 

 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
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Protokoll 
 

 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
18/21 Samferdsel på Sør-Helgeland, orientering ved leder Brønnøy Næringsforum 

John-Arne Warholm 
   
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning.  
 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg: Presentasjon fra Brønnøy næringsforum 26.11.2021 
 

Protokoll 
 

 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
19/21 Medvirkningsrådenes rolle i Nordland fylkeskommune, orientering ved 

fylkesordfører Kari Anne Bøkestad Andreassen 
   
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning. 
 
 
 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Protokoll 

 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
20/21 Helgelandslam SA og NorthLamb AS, orientering ved styreleder Kari Anne 

Bøkestad Andreassen 
   
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning. 
 
 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
 
 
- Lam fra Helgeland 

o Mulighetsstudiet I regi av tidligere Sør-Helgeland Regionråd er nå videreført i et 
hovedprosjekt. Det er etablert to selskap, NorthLamb AS og Helgelandslam SA, 
hvor det er ansatt en daglig leder/prosjektleder. 
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Protokoll 

 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
21/21 Reetablering av en fullverdig høyere utdanningsinstitusjon på Nesna, 

orientering ved Jenny Myklebust, Folkeaksjonen for høyere utdanning på 
Nesna. 

 
 
Innstilling 
Orienteringen tas til etterretning. Uttalelsen «Retablere ein fullverdig høgare 
utdanningsinstitusjon på Nesna» vedtas og oversendes utdannings- og forskningskomiteen 
på Stortinget. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning. Uttalelsen «Retablere ein fullverdig høgare 
utdanningsinstitusjon på Nesna» vedtas og oversendes utdannings- og forskningskomiteen 
på Stortinget. 
. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Uttalelsen «Retablere ein fullverdig høgare utdanningsinstitusjon på Nesna
  sendt Stortinget 26.11.2021 
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Protokoll 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
22/21 Uttalelse - Havbruk til havs utenfor Helgeland  
 
 
Innstilling 
Helgelandsrådet stiller seg bak innspillet «Havbruk til havs – innspill til Fiskeridirektoratets 
forslag til tre områder til uttale» utarbeidet av Utror AS. 
 
Vedtak 
Helgelandsrådet stiller seg bak innspillet «Havbruk til havs – innspill til Fiskeridirektoratets 
forslag til tre områder til uttale» utarbeidet av Utror AS. 
 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Uttalelse «Havbruk til havs – innspill til Fiskeridirektoratets forslag til tre områder til uttale» samt 
pressemelding og invitasjon ra Fiskeridirektoratet 

 

Saksutredning 

Helgelandsrådet ved Representantskapet/AU ble den 9. november invitert til et 
informasjonsmøte den 11. november. Initiativtakere til dette møte var Lovund Laks AS og 
Utror AS (SUS). 

Det ble i dette møtet informert om bakgrunnen for initiativet samt at de ville informere den 
politiske ledelsen i Helgelandskommunen før en pressemelding gikk ut. Se vedlegg.  

Kjernen bak dette initiativet er et ønske om å få synliggjort at også havbruksmiljøet på 
Helgeland har interesser for, og ser mulighetene i, en fremtidig havbruksnæring offshore.  

Fiskeridirektoratet har i en invitasjon (se vedlegg) datert 1. november annonsert tre aktuelle 
områder langs norgeskysten som aktuelle for offshore havbruk, ett i sør, ett i midt og ett i 
nord. (Vestlandet, Trøndelag og Troms/Finnmark). Formålet med initiativet er å også få med 
ett fjerde område, utenfor Helgelandskysten. 

Arbeidet har hatt to retninger, det ene er å få støtte for initiativet fra aktuelle kommer og 
fylkeskommunen, samt fra havbruksnæringen og leverandørindustrien på Helgeland. Det 
andre har vært å få utarbeidet et felles innspill til Fiskeridirektoratet sendt for å belyse denne 
interessen og å få med ett fjerde areal i det videre arbeidet med satsningen innenfor offshore 
havbruk i Norge. 

Med signaturer til en felles uttalelse er Havbruksnettverk Helgeland, Olje- og gassklynge, 
Arctic Cluster Team, Indre Helgeland Regionråd og Helgelandsrådet 
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Konklusjon 

Havbruksnæringen er en av våre viktigste fremtidsnæringer i Norge og det er helt vesentlig 
av Helgeland er i forsetet i denne utviklingen. Helgelandsrådet stiller seg bak den fremlagte 
uttalelse sammen med Nordland fylkeskommunen og Indre Helgeland Regionråd.  
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Protokoll 

 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
23/21 Gjennomgang av tidligere utsendte innspill/uttalelser samt diskusjon om 

arbeidsform ifm dette arbeidet 
 
 
Innstilling 
Innspill som kom frem i diskusjonen tas videre i AU og i dialog med utvalgene.  
 
Vedtak 
Innspill som kom frem i diskusjonen tas videre i AU og i dialog med utvalgene.  
 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Protokoll AU-sak 37/21 

 

Saksutredning 

Det vises til vedlagte protokoll til AU-sak 37/21 fra AU-møte 5. november 2021 

Følgende innspill/uttalelser ble her gjennomgått og behandlet: 

- Skriv – Vedrørende utlysning av konkurranse om drift av regionale flyruter i Nord-Norge 
fra 1. april 2022 
 
En felles invitasjon fra Indre Helgeland Regionråd og Helgelandsrådet ved AU er sendt 
Samferdselsministeren 19. november med forespørsel om et møte om FOT-rutetilbudet i 
kommende anbudsperiode (2022-2024). 

- Uttalelse – Norges UNESCO globale geoparker tilbake på statsbudsjettet 

- Uttalelse – Campus BLÅ Folkehøgskole i Brønnøy trenger oppstartsbevilgning 

- Støtteerklæring – Visningssenter Havrommet ved LetSea AS 

- Innspill vedrørende organisasjonen Norges nasjonalparkkommuner spesielt og Norske 
parker 

Konklusjon 

Helgelandsrådet har ingen faste prosedyrer mht utforming og utsendelse av ulike innspill og 
uttalelser. Med bakgrunn i AUs behandling av ulike innspill/uttalelser legges det opp til en 
kort diskusjon om hvordan Helgelandsrådet i fremtiden ønsker å behandle slike saker.  
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Vedlegg til HR-sak 23/21 

 
Protokoll 

 
 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
05.11.21   
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
37/21  Utgående skriv og diverse uttalelser/innspill 
 
 
 
Forslag til vedtak  
 
 
Vedtak 
- Det bes om et møte med politisk ledelse i Samferdselsdepartementet ifm 

konkurranseutlysningen av nytt tilbud på FOT-ruter i Nord-Norge og Helgeland. Her bør 
ordførerne fra Alstahaug, Brønnøy og Vefsn, samt leder av vårt samferdselsutvalg delta. 
Indre Helgeland Regionråd kontaktes også vedrørende et slikt møte. Sekretariatet følger 
opp. 

- Det ses på mulighetene for å få utarbeidet en generell støtteerklæring relatert til 
visningskonsesjoner på Ytre Helgeland. Sekretariatet går i dialog med berørte selskaper 
og kommuner.  

- Innspillet vedrørende organisasjonene Norges nasjonalparkkommuner og Norske parker 
kortes ned og sendes aktuelle instansene. Sekretariatet og Ellen Schjølberg ferdigstiller 
innspillet. 

 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg:  - Støtteerklæring – Visningssenter Havrommet ved LetSea AS 
  - Innspill vedrørende organisasjonen Norges nasjonalparkkommuner spesielt      
  og Norske parker 

 
Saksutredning 
 
Skriv – Vedrørende utlysning av konkurranse om drift av regionale flyruter i Nord-
Norge fra 1. april 2022 
 
 Skrivet er utarbeidet på grunnlag av at vårt samferdselsutvalg tok opp til diskusjon i et 

eget møte forutsetningen som samferdselsdepartementet har lagt til grunn ifm utlysning 
av konkurransen om drift av de regionale flyrutene i Nord-Norge og på Helgeland. 

 Utvalgets leder utarbeidet et utkast til skriv som sekretariatet renskrev. 
 Skrivet ble sendt samferdselsutvalget og AU sine medlemmer for gjennomlesning før det 

ble sendt til Samferdselsdepartementet 29. oktober 2021. 
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Uttalelse – Norges UNESCO globale geoparker tilbake på statsbudsjettet 
 
 Initiativet til uttalelsen kommer fra de tre UNESCO-geoparkene i Norge ved deres daglige 

ledere og styrer/representantskap. Eilif K. Trælnes har her representert Trollfjell geopark. 
 Formålet med uttalelsen er å få de tre geoparkene inn på statsbudsjettet igjen. De mottok 

3 x 1 mill. i 2020 og i 2021. 
 Uttalelsen er skrevet av Trollfjell Geopark og Friluftsråd ved Charlotte Olsen. 
 Uttalelsen ble sendt ut til AU sine medlemmer for gjennomlesning. Ingen merknader ble 

mottatt og uttalelsen ble sendt aktuelle stortingsrepresentanter og Nærings- og 
fiskeridepartementet 22. oktober 2021. 

 
Uttalelse – Campus BLÅ Folkehøgskole i Brønnøy trenger oppstartsbevilgning 
 
 Initiativet kommer fra Campus BLÅ Folkehøgskole v/ daglig leder som tok kontakt med 

ordfører Eilif K. Trælnes 20. oktober og oversendte innspill. 
 Deres ønske er en ny støtteerklæring fra Helgelandsrådet ifm arbeidet med å få 

finansiering av Campus BLÅ Folkehøgskole på statsbudsjettet for 2022. 
 Uttalelsen er skrevet av Campus BLÅ Folkehøgskole. 
 Uttalelsen ble sendt ut til AU sine medlemmer for gjennomlesning 26. oktober. Ingen 

merknader er mottatt. 
 
Støtteerklæring – Visningssenter Havrommet ved LetSea AS 
 
 Initiativet kommer fra LetSea AS som har vært i dialog med Peter Talseth og Nils Olav 

Jenssen. De har blitt henvist til sekretariatet for videre dialog om problemstillingen. 
 De uttrykker et ønske om at kommunen representert i Helgelandsrådet støtter opp om 

deres søknad til Fiskeridirektoratet om en visningskonsesjon. Deres søknad er avslått, 
men avslaget er påklaget til Fiskeridepartementet. 

 Støtteerklæringen er skrevet av LetSea AS. 
 Argumentasjonen som fremføres synes relevant og slik sekretariatet vurderer 

støtteerklæringen vil det ikke være urimelig at Helgelandsrådet støtter opp om en slik 
søknad. LetSea AS er en bedrift som har en kjernevirksomhet og en ansattebase som vi 
på Helgeland bør fremsnakke og som kommunen og regionen bør støtte opp om.  

 Det bør bemerkes at et Herøybasert firma mistet sin visningskonsesjon i 2020. 
 Det anbefales at AU støtter LetSea AS med den støtteerklæringen som er fremlagt. 
 
Innspill vedrørende organisasjonen Norges nasjonalparkkommuner spesielt og 
Norske parker 
 
 Innspillet er skrevet av Ellen Schjøberg som vararepresentant til styret i Norges 

nasjonalparkkommuner (NPKL) og styremedlem til styret i Norske parker. 
 Slik sekretariatet forstår det er tilskuddenes størrelse til de to nevnte organisasjonene 

uendret i statsbudsjettet for 2022. Tilskuddet til NPKL er fra 2022 bevilget over en annen 
post (post 76) med et formål hvor NPKL ikke har noen forpliktelser. Dette mener Ellen er 
urovekkende. Videre frykter hun at uendret nivå på bevilgning vil svekke merkevaren og 
statusen for nasjonalparkkommunene. 

 Ellen Schjølberg har som vararepresentant til styret i Norges nasjonalparkkommuner og  
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styremedlem til styret i Norske parker sendt innspillet til (stortingsrepresentantene?) Siw 
Mosleth og Wilfred Nordlund og ønsker at Helgelandsrådet støtter opp om innspillet.  

 Sekretariatet har uttrykt ovenfor Ellen Schjølberg at det hadde vært naturlig om et slikt 
innspill hadde kommet fra de to nevnte styrene, eller fra Grane kommune ved 
kommunestyret/formannskapet. Ellen Schjølberg har svart på dette at saken er forankret i 
styrene. 
 

 
 
Konklusjon 
 
Følgende skriv/uttalelser er godkjent av AU per e-post: 

- Skriv vedrørende utlysning av konkurranse om drift av regionale flyruter i Nord-Norge 
fra 1. april 2022 

- Uttalelse – Norges UNESCO globale geoparker tilbake på statsbudsjettet 
- Uttalelse – Campus BLÅ Folkehøgskole i Brønnøy trenger oppstartsbevilgning 

 
Følgende støtteerklæring og innspill legges frem for vedtak (se vedlegg): 

- Støtteerklæring – Visningssenter Havrommet ved LetSea AS 
- Innspill vedrørende organisasjonen Norges nasjonalparkkommuner spesielt og 

Norske parker 
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Protokoll 

 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
24/21 Møteplan 2022 
 
 
 
 
Innstilling 
Fremlagte møteplan vedtas. 
 
Vedtak 
Fremlagte møteplan vedtas. 
 
 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Møteplan 2022 
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Saksfremlegg 
 

 
Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 
25. – 26.11.21    
Stig Sørra    

 
 
Saksnr. Tittel 
25/21 Eventuelt 
 
 
 
Innstilling 
- Uttalelsen «Regularitet og reserveløsning på fergemateriell» vedtas. Fylkesråd for 

samferdsel inviteres til et møte med Helgelandsrådet. 
 
- Helgelandsrådet bør sette et større søkelys på «det grønne skiftet». Lofotrådets arbeid 

med hensyn til grønn omstilling kan være til inspirasjon. Sekretariatet følger opp og 
legger frem en sak for AU. 

 
Vedtak 
- Uttalelsen «Regularitet og reserveløsning på fergemateriell» vedtas. Fylkesråd for 

samferdsel inviteres til et møte med Helgelandsrådet. 
 
- Helgelandsrådet bør sette et større søkelys på «det grønne skiftet». Lofotrådets arbeid 

med hensyn til grønn omstilling kan være til inspirasjon. Sekretariatet følger opp og 
legger frem en sak for AU. 

 
 
 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Uttalelse - Regularitet og reserveløsning på fergemateriell 
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Fra: Knut Toresen (knut.toresen@bindal.kommune.no)
Sendt: 15.12.2021 10:03:19
Til: Postmottak Bindal
Kopi: 

Emne: VS: Utkast til protokoll fra møte i Helgelandsrådet 25. - 26. november
Vedlegg: Protokoll fra HR-møte 25. november 2021.docx;Vedlegg til protokoll HR-sak 22_21 - Havbruk til
havs_innspill til Fiskeridirektoratets forslag til tre områder til uttale.pdf;Vedleggtil protokoll HR-sak 25_21
Forespørsel om møte om regularitet på ferjeruter og rese.pdf;Vedlegg til protokoll HR-sak 18_21 - Presentasjon fra
Brønnøy næringsforum 26.11.2021.pdf;Vedlegg til protokoll HR-sak 21_21 - Uttalelsen Retablere ein fullverdig
høgare utdanningsinstitusjon på Nesna.pdf
Jeg har ikke registrert noen protester. Kan legges inn i ephorte, slik at jeg kan avslutte mappa.
 
Knut
 

Fra: Stig Sørra <stig.sorra@hel.no> 
Sendt: onsdag 1. desember 2021 16:13
Til: Andrè Møller <andre.moller@vega.kommune.no>; Anita Nilsen Mellingen
<anita.mellingen@grane.kommune.no>; Arne Johansen <arne.johansen@somna.kommune.no>; Berit Hundåla
<ordforer@vefsn.kommune.no>; Brit Skjevling <brit.skjevling@vega.kommune.no>; Børge Toft
<borge.toft@alstahaug.kommune.no>; Eilif Kristian Trælnes <eilif.traelnes@bronnoy.kommune.no>;
ellen.schjolberg <ellen.schjolberg@grane.kommune.no>; Hans Gunnar Holand <hgholand@somna.kommune.no>;
Ivan Haugland <Ivan.Haugland@leirfjord.kommune.no>; John Arne Andersen <John.Arne.Andersen@heroy‐
no.kommune.no>; Jørn Clausen <jc@dinbedriftspartner.no>; Knut Toresen <knut.toresen@bindal.kommune.no>;
Nils Olav Jenssen <Nils.Olav.Jenssen@donna.kommune.no>; Ove Mortensen <ove@mellomaasen.no>; Peter Arne
Talseth <Peter.Talseth@alstahaug.kommune.no>; Ronald Bjøru <ronald.bjoru@gmail.com>; Siv Therese Aglen
<siv.aglen@yahoo.no>; Tor Henning Jørgensen <tor.henning.jorgensen@donna.kommune.no>; Åse Granmo
(asegran@online.no) <asegran@online.no>; Charlotte Grøtheim Olsen <Charlotte.Olsen@hel.no>; Jim Dahl
<jim.dahl@LIVE.NO>
Emne: Utkast til protokoll fra møte i Helgelandsrådet 25. ‐ 26. november
 
Hei,
 
Sender dere utkast til protokoll fra forrige ukes møte.
 
Hører gjerne fra dere innen fredag.
 
 
 
Med vennlig hilsen
Helgelandsrådet
 
 
Stig Sørra
Sekretariatsleder
Tlf. 902 14 433
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Fiskeridirektoratet 

Postboks 185 

5804 Bergen 

postmottak@fiskeridir.no 

Deres referanse: 21/9681 

Dato: 26. november 2021 

 

Havbruk til havs – innspill til Fiskeridirektoratets forslag til tre områder til uttale  

Innledning 

Det vises til Fiskeridirektoratets invitasjon av 1. november 2021 til å gi innspill til forslag til tre 

områder langs norskekysten som skal tilrettelegges for havbruk til havs gjennom 

konsekvensutredning.  

Vi vil benytte anledningen til komme med et felles innspill fra Havbruksnettverk Helgeland, Olje- og 

gassklynge Helgeland, Arctic Cluster Team (ACT), Indre Helgeland Regionråd og Helgelandsrådet 

(«Gruppen» eller «Konsortiet»). Samlet representerer Gruppen 18 av 19 kommuner på Helgeland, i 

overkant av 71,000 innbyggere, 180 bedrifter med ca. 8,000 ansatte og en samlet omsetning på over 

NOK 40 milliarder. 

Bakgrunn 

Norsk oppdrettsnæring er avhengig av å ta i bruk nye områder og produksjonsmetoder for å kunne 

nå ambisjonen om femdobling av laks- og ørretproduksjon innen 2050 på miljøets betingelser, og 

havbruk til havs representerer et mulig nytt vekstområde for havbruksnæringen både i Norge og 

globalt. En utredning av mulige områder for havbruk til havs i Norge og tilrettelegging ved etablering 

av eget konsesjonsregime er bredt politisk forankret, senest i Hurdalsplattformen til den nye 

regjeringen utgått fra Arbeiderpartiet og Senterpartiet som sier at Regjeringen vil «Utvikle et eget 

konsesjonsregime for oppdrett til havs med strenge krav til bærekraft og sameksistens mellom ulike 

havnæringer». 

Nærings- og Fiskeridepartementet har anmodet Fiskeridirektoratet om å velge ut og anbefale tre 

områder til konsekvensutredning for havbruk til havs, fortrinnsvis ett område sør, et midt og et nord 

i landet. Anbefalingen skal gjøres på bakgrunn av områderapporten fra Fiskeridirektoratet i 2019 

hvor 11 områder langs norskekysten ble tilrådt for konsekvensutredning. To av disse områdene 

befinner seg utenfor kysten av Helgeland i Nordland. 

De tre områdene Fiskeridirektoratet har foreslått er Norskerenna Sør utenfor Rogaland, 

Frøyabanken Nord/Sør utenfor Trøndelag og Tromsøyflaket utenfor Troms og Finnmark. 

Havbruk til havs har et ringvirkningspotensiale som berører mange ulike deler av samfunnet og et 

bredt spekter av parter innen næringsliv, FOU og offentlig sektor. Dagens havbruksnæring er en av 

de viktigste næringene i Nordland med betydelig direkte og indirekte verdiskapning. At de to 

områdene utenfor Nordland, som utgjør over 30% av de totale havområdene foreslått for 

konsekvensutredning, ikke er en del av Fiskeridirektoratets forslag til områder for 

konsekvensutredning representerer følgelig en ikke-aksepterbar trussel for videre utvikling av 

Helgelandsregionen. Dette høringssvaret er derfor utarbeidet, forankret og tilsluttet av de to 
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politiske samarbeidsorganene på Helgeland, sammen med en bred tilslutning av næringsaktører 

gjennom Havbruksnettverk Helgeland, Olje- og gassklynge Helgeland og Arctic Cluster Team.  

Introduksjon til Helgeland og Gruppen 

Helgeland består av til sammen 19 kommuner med ca. 77,500 innbyggere. Regionen har et allsidig 

næringsliv og er et av de viktigste enkeltområdene for havbruk i Norge. Havbruksaktiviteten dekker 

hele verdikjeden fra settefisk, via fôr, service/utstyr, fiskehelsetjenester til slakteriaktivitet. 

Helgeland er også Nord-Norges tyngdepunkt med hensyn til prosess-, verksteds- og 

leverandørindustri, grønn kraftproduksjon og ikke minst innenfor landbruk og skogbruk. Olje- og 

gassnæringen har også en viktig rolle i regionen med lang tradisjon og bred kompetanse innen 

mange ulike tekniske fagdisipliner. Regionen er også en viktig drivkraft for blågrønn industriutvikling 

i tråd med EUs bærekraftambisjoner, hvor eksempelvis FREYR i Mo i Rana og Gen2 Energy i Mosjøen 

jobber med gigantanlegg for hhv. batteri- og hydrogenproduksjon. Til tross for dette opplever 

regionen befolkningsnedgang og SSBs prognoser for det neste tiåret tilsier en ytterligere reduksjon i 

befolkningsantallet. 

Helgelandsrådet og Indre Helgeland Regionråd representerer de to politiske samarbeidsorganene for 

18 av de 19 kommunene på Helgeland. Samlet befolkning for kommunene som de to regionrådene 

representerer er ca. 71,200. Havbruksnæringen er en særdeles viktig bidragsyter til lokale 

arbeidsplasser og verdiskapning for de to rådenes medlemskommuner. Næringen er også gjennom 

Havbruksfondet en viktig inntektskilde for kommunene hvor samlet bidrag til medlemmene beløp 

seg til i overkant av NOK 88 millioner i 2021.  

Havbruksnettverk Helgeland 

Havbruksnettverk Helgeland består av 45 havbruksrelaterte bedrifter, kunnskapsmiljø og forvaltning 

på Helgeland. Medlemsmassen inkluderer flere av de ledende aktørene innen sitt respektive fagfelt 

som gjennom de siste 50 årene vært viktige bidragsytere til industriutviklingen havbruksnæringen 

regionalt så vel som nasjonalt. Nettverket har som mål at Helgeland skal bli verdens mest 

bærekraftige havbruksregion gjennom samarbeid. 

Helgeland som havbruksmiljø innehar en viktig historisk posisjon i norsk havbruksutvikling. 

Havbruksnettverk Helgeland har som formål å forsterke og videreutvikle næringen i regionen 

gjennom nettverksbygging, kompetanseheving og koordinert interaksjon med lokale, regionale og 

nasjonale beslutningstakere. Havbruksnettverk Helgeland ble i november 2021 utnevnt som en av 

landets to første hub-noder i det nasjonale klyngeprogrammet, og vil fremover samarbeide tett med 

NCE Aquatech Cluster som er en av verdens størst havbruksklynger. 

Olje- og gassklynge Helgeland 

Olje- og gassklynge Helgeland består av 42 leverandørbedrifter og kunnskapsaktører med totalt ca. 

2,000 ansatte og en samlet årlig omsetning på ca. NOK 6 milliarder. Fabrikasjon, vedlikehold og 

modifikasjon, avfallshåndtering og basetjenester er blant de viktigste satsingsområdene for klyngen. 

Partnerskapet har funnet sammen gjennom petroleumsbransjen, men er sterkt representert i flere 

næringer som havbruk, maritim sektor og kraft- og prosessindustri. Klyngen posisjonerer seg i det 

grønne skiftet og arbeider aktivt med elektrifisering og etablering av marine næringsparker til havs 

på Helgeland. 

Helgeland har et tungt og variert industrimiljø med lang tradisjon og bred kompetanse innen mange 

ulike tekniske fagdisipliner. I Brønnøysund er det bygd opp et nasjonalt miljø innen transport, samt 

heliport for nordlige Norskehavet. I Mosjøen er det et betydelig industrimiljø bygd opp rundt Alcoa, i 

tillegg til ny industri som grønn hydrogenproduksjon under utvikling. Mo i Rana med et mangfold av 
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industri- og teknologibedrifter er det industrielle tyngdepunktet i nord. På Nesna er det skipsverft og 

dypvannskai hvor det planlegges storstilt produksjonsanlegg for havvindmøller, og ny industripark er 

under etablering. I Sandnessjøen er det forsynings- og servicebase og flere nasjonale bedrifter med 

offshorekompetanse, logistikk og service-funksjoner rettet mot olje- og gassindustrien. I tillegg er 

det verkstedindustri som leverer både offshore og onshore. Til sammen representerer dette ett av 

Norges to største industrimiljøer.  

Som industriklynge er Olje- og Gassklynge Helgeland opptatt av havbruksnæringen med sine store 

ringvirkninger til industrien, og at også Nordland aktivt kan ta del i utviklingen av en ny 

havbruksnæring til havs. Klyngens medlemmer besitter kompetanse og kapasitet som ønsker å spille 

en viktig rolle i utviklingen av leveranser til havbruk til havs. 

Arctic Cluster Team (ACT)  

Arctic Cluster Team er et klyngesamarbeid som skal skape nye bærekraftige løsninger for Nord-

Norge og hele verden. Klyngen er en av de største industriklyngene i Norge med over 90 partnere fra 

hele landet, og ble etablert på initiativ fra prosessindustrien på Helgeland. Klynges medlemmer har 

en samlet omsetning for over NOK 32 milliarder.  

Bærekraftmålene står sentralt i Arctic Cluster Team. Bedriftene omstiller seg for å forbedre 

miljøavtrykket og redusere klimapåvirkningen, og klyngen skal bidra til å innfri Norges forpliktelser i 

Paris-avtalen og er innvilget ARENA Pro-status. 

Sjømatnæringen i Nordland 

Sjømatnæringen er blant Norges viktigste distriktsnæringer. Næringen er representert i hele landet, 

men det er i regionene i Vest- og Nord-Norge at næringen har størst betydning for verdiskapning og 

sysselsetting. Ifølge Menon Economics var de totale sysselsettingseffektene av sjømatnæringens 

aktivitet på i overkant av 93,600 sysselsatte i 2020, mens verdiskapningen beløp seg til NOK 59.4 

milliarder. Av dette utgjorde Nordlands verdiskapning NOK 9.8 milliarder (16% av den totale 

verdiskapningen nasjonalt) gjennom 10,700 sysselsatte. Dette utgjør hele 15% av den samlede 

private sysselsettingen i Nordland. 

Havbruksnæringen i Nordland står svært sterkt både i absolutte og relative termer. Med rett i 

underkant av 300,000 tonn (2020-tall, rundvekt) ble rundt 22% av det totale volumet av Atlantisk 

Laks fra Norge produsert i Nordland. Lønnsomheten er høyest i landet med en gjennomsnittlig 

driftsmargin på hele 22% mot landsgjennomsnittet på 17%. Den sterke lønnsomheten henger 

sammen med gode biologiske resultater, effektiv infrastruktur og et sterkt samarbeid gjennom 

verdikjeden.  

De gode biologiske resultatene viser seg også i forvaltningen av miljøpåvirkningen i 

trafikklyssystemet hvor både produksjonsområde ("PO") 8 og 9 har vært klassifisert som «grønn» 

siden regimet ble innført. Siste rapport fra styringsgruppen for vurdering av lakseluspåvirkning på 

ville laksefisk som ble publisert 12. november 2021 konkluderer med fortsatt laveste kategori 

luseindusert villfiskdødelighet for utvandrende smolt i PO8 og PO9. Følgelig er det ventet at 

produksjonsområdene i Nordland vil bli klassifisert som «grønn» også når det gjennomføres 

justeringer av de ulike fargene i 2022. 

Gjennom trafikklysauksjonen har havbruksnæringen i Nordland bevist sterk investeringsvilje og 

fremtidstro på næringen. PO8 og PO9 har i auksjonene gjennomført i både 2018 og 2020 vært på 

toppen nasjonalt i auksjonsbeløp betalt for MTB-vekst. I tillegg har næringen i regionen investert 

betydelige beløp over de siste årene i settefiskanlegg, slakteri, brønnbåt og annen infrastruktur. 
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Gruppen mener den eksisterende infrastrukturen sammen med de gode biologiske og økonomiske 

resultatene, samt sterk investeringsvilje og -kapasitet er viktige utvelgelseskriterier i prosessen med 

valg av områder for konsekvensutredning. 

Områdene utenfor Nordland anbefalt for konsekvensutredning 

I Fiskeridirektoratets kartleggingsrapport fra 2019 anbefales 11 områder langs norskekysten for 

konsekvensutredning for havbruk til havs. Av disse ligger to av områdene utenfor Helgelandskysten i 

Nordland. Fiskeridirektoratets vurderinger, som er basert på Havforskningsinstituttets grundige 

analyser og innspill fra ulike myndigheter og arealinteressenter, peker på at områdene fremstår som 

attraktive for havbruk til havs.  

Havbruk i åpne farvann representerer en mulig vekstpilar som kan bidra til å nå ambisjonen om 

femdobling av laks- og ørretproduksjonene innen 2050, men Gruppen er opptatt av at dette må skje 

på miljøets betingelser og i sameksistens med eksisterende arealinteressenter. I områderapporten 

fra 2019 fremkommer det av fiskeriinteressentene sine innspill at det er ønskelig med en god og 

kunnskapsbasert sameksistens. Dette støttes i sin helhet av Konsortiet, og en konsekvensutredning 

av områdene utenfor Nordland er slik Gruppen ser det en velegnet fremgangsmåte for å sikre at 

fiskeriinteressene, så vel som andre miljø- og arealinteresser, blir ivaretatt på en strukturert og 

veldokumentert måte som sikrer fellesskapets verdier.  

Gruppen er kjent med at veletablerte næringsaktører innen havbruksnæringen regionalt har vist 

interesse for områdene utenfor Helgelandskysten. Havbruk til havs innebærer betydelige 

investeringer, og Gruppen mener det bør vektlegges næringsinteresse, havbrukskompetanse og 

investeringsvilje i utvelgelsen av områder som skal konsekvensutredes. Dette forsterkes av 

erfaringene fra ordningen omfattet av utviklingslisenser, hvor flere av aktørene i regionen har blitt 

tildelt lisenser for prosjekter tilpasset mer eksponerte lokaliteter og nedsenket drift.  

Helgelands industri og FOU-kompetanse i utviklingen av havbruk til havs 

Når grunnlaget for utviklingen av en ny havbruksindustri til havs i Norge skal legges, må det gjøres 

etter en modell som gir muligheter for å skape verdier og arbeidsplasser i hele landet. Dersom 

Nordland blir stående uten områder vil det påvirke konkurransekraft og få negative konsekvenser for 

utvikling av leverandørindustri, infrastruktur og kompetanse innenfor havbruk, olje og gass, grønn 

energiutvikling og tilstøtende næringer i landsdelen.  

Konsortiet ser at bedrifter innen olje- og gassnæringen, verftsindustrien, service/vedlikehold og 

teknologi i vår region vil kunne bidra med viktig kompetanse og infrastruktur i betydelige oppdrag 

ved utbygging av havbruk til havs. Dette forutsetter imidlertid at Nordland er med når startskuddet 

for havbruk til havs går. Gruppens medlemmer ønsker fra et tidlig stadium å skape effektive 

leveranse- og gjennomføringsmodeller, i samarbeid med den eksisterende infrastrukturen som 

eksisterer rundt dagens havbruksnæring i Nordland. Dette vil bidra til både direkte og indirekte 

arbeidsplasser knyttet til utvikling av havbruk til havs, og forsterke den grønnblå omstillingen i olje- 

og gassektoren på Helgeland og i omkringliggende regioner. 

Gruppen fremhever også Nordland Fylkes vidtspennende kunnskapsmiljø innen sjømatnæringen, 

hvor Nord Universitet med sitt Fakultet for biovitenskap og akvakultur er ett av de fremste 

forskning- og utdanningsmiljøene innen sjømatrelatert kompetanse i verden. Nord universitet 

dekker nær 40 prosent av Norges kystlinje og har sterke fagmiljøer som holder høyeste 

internasjonale standard innenfor marinbiologi, genetikk og akvakultur. I tillegg har regionen et 
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omfattende studiemiljø innen havbruksrelatert utdanning på videregåendenivå med skoletilbud i 

Brønnøysund, Sandnessjøen og i Meløy kommune   

I tillegg mener Gruppen det foreligger spennende muligheter for fremtidens sameksistens til havs i 

de aktuelle områdene i Nordland som er foreslått for konsekvensutredning. Dette knytter seg særlig 

til havvind, hvor områdene foreslått for konsekvensutredning for havbruk til havs ligger i umiddelbar 

nærhet til areal foreslått for flytende havvind i fremtiden. En konsekvensutredning av områdene for 

havbruk til havs vil i så måte være første steg på veien i en større kartlegging og 

konsekvensutredning av sameksistens mellom eksempelvis havvind og havbruk til havs.  

Avslutningsvis registrerer Gruppen at ett av de foreløpig foreslåtte områdene for 

konsekvensutredning ligger utenfor Trøndelag, og vil oppfordre om at mulig samarbeid og 

klyngeeffekter mellom områdene utenfor Trøndelag og områdene utenfor Helgelandskysten 

vektlegges i en områdeanbefaling. Basert på den nære avstanden er det nærliggende å forvente at 

man vil kunne dra nytte av synergier og klyngeeffekter både i en konsekvensutrednings-, utbyggings- 

og driftsfase mellom de to områdene. Eksempelvis vil nødvendig infrastruktur-, kompetanse- og 

sikkerhetsbehov være til dels overlappende mellom de to områdene. En samtidig/felles 

konsekvensutredning med påfølgende drift i de to områdene vil styrke konkurransekraften til begge 

områdene både på kort og lang sikt.  

Oppsummering 

At de to områdene utenfor Nordland, som utgjør over 30% av de totale havområdene foreslått for 

konsekvensutredning, ikke er en del av Fiskeridirektoratets forslag til områder for 

konsekvensutredning representerer følgelig en ikke-aksepterbar trussel for videre utvikling av 

Helgelandsregionen og sjømatnæringen i Nordland. Gitt bidraget fra næringen til landsdelens 

verdiskapning og private sysselsetting er det viktig for regionens styrke og videreutviklingsmulighet 

at de to områdene utenfor Nordland blir inkludert i den nært forestående konsekvensutredningen 

for havbruk til havs. 

Gruppen mener at Nordlands posisjon som ledende havbruksregion kombinert med regionens 

industri- og FOU-kompetanse må vektlegges og ber om at begge av områdene utenfor Nordland 

inkluderes i forestående anbefaling om konsekvensutredning for havbruk til havs. En utredning og 

eventuell fremtidig åpning med påfølgende etablering og drift vil kunne bidra til realisering av 

vesentlig aktivitet og etableringer i hjemmemarkedet, både offshore, kystnært og på land. I tillegg vil 

Gruppen fremheve betydningen av å involvere nordnorske leverandørmiljøer i utviklingen av dette 

nye vekstområdet i norsk havbruksnæring som vil skape næringsutvikling og verdiskapning i 

landsdelen og for Norge for øvrig.  
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Nordland fylkeskommune 
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Postmottak 
Fylkeshuset 
8048 Bodø 
 
 
 
Deres ref.:  Vår ref.:   Arkiv:     Dato: 
   SL/SS       02.12.2021 
 
 
Regularitet på ferjeruter og reserveløsning på fergemateriell 

Helgelandsrådet er bekymret for utviklingen på fergesambandene innenfor vårt virkeområde. I vårt 

tidligere innsendte innspill om hovedutfordringene på transportområdet (RTP 2022- 2033), beskrev 

Helgelandsrådet at noen av de største utfordringene er, og vil være, ferjekapasitet, åpningstid og 

regularitet. Gode reserveløsning på fergemateriell er også et viktig element. 

Helgelandsrådet ønsker å påpeke at det var registrert en betydelig mengde avviksmeldinger i 2020, 

noe som har forsterket seg ytterligere i 2021. Vedlagte statistikk viser en oversikt over enkelte 

fergerute på Helgeland og utviklingstrekk de to siste årene. Selv om statistikken ikke er helt 

fullstendig viser den tydelig endring i antall avviksmeldinger og kansellerte avganger. På enkelte 

ruter, som for eksempel Træna – Stokkvågen og Lovund - Stokkvågen har avviksmeldingene økt med 

over 80 % siste år.  

Slik Helgelandsrådet opplever det er noe av årsakene til dette knyttet til endrede vindbegrensninger, 

omdisponering av fartøy og eldre ferjemateriell. Å velge løsninger som å flytte ferger mellom de ulike 

sambandene, uten å ta høyde for næringslivets og de fastboende sitt behov, løser ikke utfordringene. 

Enkelte av medlemskommunene i Helgelandsrådet karakteriserer nå situasjon som svært kritisk.   

Helgelandsrådet kan ikke akseptere det vi i dag opplever og ber om snarlig møte med fylkesråd for 

samferdsel.  Agenda for et slikt møtet vil være å finne omforente løsninger, innenfor en akseptabel 

budsjettramme.  

 
Med vennlig hilsen 
 
Helgelandsrådet 
 
 
 
Ivan Haugland (sign.)      Stig Sørra (sign.) 
Leder komite for samferdsel     Sekretariatsleder 
 
 

Vedlegg: Statistikk avvik. 

31



                
 

 
Post: post@hel.no Besøksadresse: T. Kveldulvsonsgate 5-7 E-post: stig.sorra@hel.no 
Org.nr.: NO 923 826 122 Postboks 405 Telefon: 75 07 57 90 
Bank: 4540.15.31266 Postadresse: 8801 SANDNESSJØEN Mobil: 902 14 433 

 

 

32



Sør på Helgeland, såklart.

Tosenvegen
Helgelandsrådet, 26.11.2021

John Arne Warholm, daglig leder
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Sør på Helgeland, såklart.

Presentasjonen laget i samarbeid med

• Hans Ivar Slåttøy Slåttøy Transport

• Kurt Nilssen Tine Sømna

• Paul Birger Torgnes Torgnes AS

• Kristian Warholm Sømna Biogass

• Raymond Langfjord Brønnøy Kalk

• Brynjar Forbergskog
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Sør på Helgeland, såklart.

Betydning for næringslivet på Sør Helgeland
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Sør på Helgeland, såklart.

Store omstillinger/endringer fra 1987
• Alt avfall fra Sør Helgeland kjøres til Mosjøen

• Ingen lager av drivstoff i regionen

• Slakteri sentralisert til Bjerka

• Ingen lokale entreprenører (Selmer og Ormøy)

• Ingen fiskeribedrifter ( FELIX og Findus)

• Akvakultur og oppdrett – mange nye virksomheter etablert etter 1987.

• Stor økning i turisme – Større enn Lofoten

• All post kommer landevegen

• «Ny» Meieristruktur – ingen konsum melk

• Nye lover/forskrifter
• Transport av farlig last (Bensin – Diesel – Sprengstoff)
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Sør på Helgeland, såklart.

I tillegg kommer …..
• MESTA

• BRØYTING
• VEDLIKEHOLD

• TURBUSSER
• ENTREPRENØRER

• FERDIGBETONG
• ELEMENTHUS
• STORE ANLEGG
• ASFALT
• STORE BYGG

• HOTELL
• REGISTERBYGG
• DMS Befaring Tosenvegen 
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Sør på Helgeland, såklart.

TTS og andre nytte turer på Tosenvegen
Store omstillinger/endringer fra 1987
• 4 bussturer daglig ( 2 x Mosjøen- Br.sund)

• 4 bussturer daglig til lande (skoleruter)

• Ekstra sommerruter

•Ambulansekjøring
• Helseekspressen ukedager t/retur Mo i Rana

• Ambulansekjøring til Mosjøen og Mo i Rana
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Sør på Helgeland, såklart.

SHMIL - IKS

• Selskapene SHMIL og RETURA kjører mellom 1 og 2 turer daglig fra Brønnøysund 
til Mosjøen.

•Ny virksomhet er under planlegging
• Biogass

• Biogjødsel
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Sør på Helgeland, såklart.

Hans Ivar Slåttøy Transport A/S

• Med Sømna Transport AS, et heleid datterselskap av Hans Ivar Slåttøy Transport AS. 

• Forretningsområder er: langtransport for Litra (Nortura, ASKO)  SHMIL, TINE  (distribusjon/ost). 

• Kontrakt med Nova Sea vedrørende transport av nøter samt oppdrag for Egersund NET.

• Avtale med både Nova Sea, Nutimar og Blå Bolig.

Den faste transporten gjennom Tosen årlig er:

Hans Ivar Slåttøt Transport AS: 1008 kjøretøy
Sømna Transport AS : 672 -‘’-
Sum 1680 -‘’-

I tillegg er trafikken som kommer tilfeldig og uregelmessig som erfaringsmessig
tilsvarer 500 turer i året. 
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Sør på Helgeland, såklart.

Brønnøy Kalk

•Drivstoff (diesel) 1,6 mill liter diesel

•Sprengstoff 3 trailere pr mnd

•Annet Servicevogner 

•Ad-Blue 1 vogntog pr mnd.
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Sør på Helgeland, såklart.

Primærnæringene

• Felleskjøpet
• Nortura

• 5 vogntog tur/retur Bjerka pr uke

• Tømmertransport
• Utskipning fra Brønnøysund

• Kraftfor 
• Smolt, Leiråga (Tosbotn)
• Not service
• Truck tek
• Akvapartner 
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Sør på Helgeland, såklart.

Helgeland Kraft

Flere nye kraftanlegg i Tosbotn

Helgeland Kraft 15 kraftanlegg i regionen; produserer 1265 GWH
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Sør på Helgeland, såklart.

Drivstoff pr år

• AVINOR 3,0 mill liter flybensin

• SHELL 1,5 mill liter bensin/diesel 

• Circel K 1,5 mill liter bensin/diesel

• REMA 1000                1,0 mill liter bensin/diesel

• Brønnøy Kalk 1,6 mill diesel

• Slåttøy 1.5 mill liter diesel
Sum                  10,1 mill liter

• Algea 2 semitrailere LNG pr uke til anlegget

• Akvafuture Oksygen til anlegg i Sæterosen, Andalen og 
Hamnøya.
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Dokumenterbar tungtransport, uten all «tilfeldig» 
transport som; Betong, asfalt, trevirke, turbusser.

• SHMIL 600         1.200 t/retur pr år
• AVINOR 150          300
• Slåttøy Transport A/S (post + melk)                        2180         4.360
• TTS 1100         2.200
• Norsk Marmor/Brønnøy Kalk 40               80
• REMA 1000 ( 25 x 52) 1300         2.600
• Mosjøen Varetaxi 350 700
• Nortura 250             500
• Felleskjøpet
• Algea 100 200
• Bendiksen AS 100              200
• Akvafuture – oksygen 170 340
• Egersund NET
• Primærnæringen 
• Bensin og diesel  (10100000 : 15000) 670           1.340    (3,67 pr døgn)
• Annen entreprenørvirksomhet 500           1.000
• Hestø og Karlsen 300               600

• SUM 7.810      15.920  ( 43 pr døgn)

Sør på Helgeland, såklart.
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Akvakultur - Oppdrett

▪ Laks 20 000 tonn        

▪ Røye 25 tonn

▪ Smolt 3-4 mill. smolt

▪ Torsk 300 tonn

▪ Blåskjell 350 tonn

Havbruk - Oppdrett er 1 av 3 satsningsområder i

kommunens næringsplan
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Sør på Helgeland, såklart.

Brønnøy Kalk med 70 
årsverk har 100 års 
perspektiv

Sør-Helgeland er 
rik på mineraler

Bergverk er 1 av 3
satsningsområder i
kommunens 
næringsplan
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Sør på Helgeland, såklart.

100.000 besøkende pr. år - de fleste med egen bil
• Reiseliv er 1 av 3

satsningsområder i

kommunens 

næringsplan

• Betydelig potensiale
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Sør på Helgeland, såklart.

Næringslivets skrekk senario
Regionens eneste sikre transportveg.
Kostbar lærdom etter raset i Tosbotn 1. april 2016
Bilde tatt 13 mai 2016 –
E6 mot Gartland
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Sør på Helgeland, såklart.

Tosenvegen må prioriteres
BNF, med 121 medlemmer følte seg som Nasse Nøff i 100meter skogen
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Sør på Helgeland, såklart.

FYLKESVEI 76 - Tosenvegen

•En velsignelse i 1987. 

•Næringslivet startet da en ny tidsregning; 

Før og etter Tosenvegen
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Sør på Helgeland, såklart.

I 2021, snart 34 år etter åpningen

• Ny næringsstruktur kombinert med ny teknologi, endrede 
trafikk/logistikk mønstre.

•Tosenvegen, fra Hommelstø til E6 er 
blitt en stor  flaskehals for 
eksisterende bedrifter og ny 
næringsutvikling
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Sør på Helgeland, såklart.

FYLKESVEI 76 - Tosenvegen
Hvor lenge kan FV 76 - Tosenvegen være stengt før vitale 
innsatsfaktorer blir mangelvare?

- Sprengstoffleveransene til Brønnøy Kalk blir kritisk, har reserve for 

2 ukers drift

- Brønnøy Lufthavn har drivstoff på lager til 3 til 4 dagers drift

- Tilførselen av melk til Tine meieri på Berg stopper opp

- LNG til Algea tangmelfabrikk stopper

- Flytende oksygen til oppdrettsnæringen

- Kostnadene for regionalt næringsliv øker betraktelig.
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Sør på Helgeland, såklart.

Alvorlige konsekvenser som:

- Livdyr til regionens eneste slakteriet, Bjerka?

- Nødslakt fra Sør-Helgeland til Bjerka?

- Alt drivstoff, bensin, diesel og JetA1 må kjøres med ferge   

på Rv17 til Sør-Helgeland? 

- Leveringssikkerhet av innsatsfaktorer inn og  

ferdigprodukter ut av regionen
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Sør på Helgeland, såklart.

Muligheter vi kan oppnå ved en oppgradert 
Tosenvegen med gul stripe

Utnyttelse av gråberget fra Brønnøy Kalk

- På lager i dag: Ca. 25 mio t. (4 felts –

Torghatten - Brenna 13 m fylling)
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Sør på Helgeland, såklart.

Tosenvegen og biogass fabrikken på Sømna

Gul stripe på Tosenvegen = bedre transport økonomi for fabrikken og alle 
bøndene som er medeiere i selskapet Sømna Biogass Gårdsdrift SA

- Biogass

- Overskudd av biogjødsel

- 190 vogntog med – ch4 - Metan

- 180 vogntog med co2 - Karbondioksid

- Uttransport av fullgjødsel til det Norske markedet.
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Sør på Helgeland, såklart.

Fra fjord til bord – Blåe næringer 
(satsningsområde for NFK)

- Blir det økonomi for å etablere nytt fergefritt lakse- slakteri på Sør-
Helgeland?

- Oppdrett av torsk

- Videreforedling av:
• Fisk
• Alginater 
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Sør på Helgeland, såklart.

Skogbruk

- Etablering av dypvanns tømmer kai i Trovika i Hommelstø?

- Nytt sagbruk?

- Slip i samarbeid med sponplate fabrikken i Hattfjelldal
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Sør på Helgeland, såklart.

Alginater

Gul midt-stripe kan åpne for større bearbeiding av 
tangmelet fra Algea fabrikken i Brønnøysund. 

ALGEA i Brønnøysund står for 20% av Norges produksjon 
av alginater.

I dag fraktes tangmelet i big-bags på kjøl til Rotterdam
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Sør på Helgeland, såklart.

Servicenæringene

Nye bedrifter som skal etablere seg på Helgeland 

vil være avhengige av mange ulike 

servicebedrifter.
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Sør på Helgeland, såklart.

Reiseliv/turisme

- Sør-Helgelands største turistattraksjon Torghatten, trakk i 
2020, 90.000 besøkende. Mange av disse kom eller dro 
Tosenvegen. 

- Gul stripe vil gi flere besøkende

- Økt turisme gir grunnlag for nye opplevelsesbedrifter = 
nyetableringer.

- Benytte oss av den nye flyplassen på Mo i Rana..
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Sør på Helgeland, såklart.

Tine Meieri på Berg (Sømna kommune)

- Sikrer eksisterende leveranser

- Kan ta råvarer (melk) fra andre distrikt.

- Uttransport av ferdigvarer hele døgnet, hele 
året
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Sør på Helgeland, såklart.

Enklere tilknytning til jernbanen.

- Trofors istedenfor Grong.
- Hvorfor kjøre 3 timer hver vei når du når toget på litt over 1 time?

- Frakt over Mosjøen jernbanestasjon
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Sør på Helgeland, såklart.

Døgnåpen – fergefri Helsetransport

Optimalisere innbyggernes og 

næringslivets utnyttelse av de samlede 

Sykehus tilbudet på Helgeland
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Sør på Helgeland, såklart.

BNF sin utfordring til helgelandsrådet:
Brønnøysund – E6 under timen

Prioriter FYLKESVEI 76 - TOSENVEGEN aller 
først
• Invester i veien som er åpen hele døgnet. 

• Det korter inn ALL reisetid! Helse, næring, turisme.

E6 Helgeland er snart ferdig
• Det viktigste er å komme seg fortest mulig til Norges hovedvei E6

• Og til jernbanen.

• (Vi er allerede midt i leia)

65



BNF vet at Nordland Fylkeskommune kan!
Tosbotn juni 2016

Sør på Helgeland, såklart.
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Post: post@hel.no Besøksadresse: T. Kveldulvsonsgate 5-7 E-post: stig.sorra@hel.no 
Org.nr.: NO 923 826 122 Postboks 405 Telefon: 75 07 57 90 
Bank: 4540.15.31266 Postadresse: 8801 SANDNESSJØEN Mobil: 902 14 433 

 

 
Utdannings- og forskningskomiteen 
Stortinget 
Postboks 1700 Sentrum 
0026 Oslo 
 
        Brønnøysund, 26. november 2021 
 
 
 
Uttalelse - Reetablere en fullverdig høyere utdanningsinstitusjon på Nesna 
 
Det var stor glede på Helgeland da vi kunne lese i Hurdalsplattformen at den nye regjeringa 
forplikter seg til å rette opp skadene etter Nord universitets nedlegging av Campus Nesna og 
studiestedet Sandnessjøen gjennom en fornyet utbygging av høyere utdanning på 
Helgeland. Dette løftet er i Hurdalsplattformen (s. 55) formulert slik: 
 
- "Reetablere ein fullverdig høgare utdanningsinstitusjon på Nesna ved å gjenopprette 

grunnskole- og barnehagelærerutdanning og greie ut kva andre studie- og 
utdanningstilbod som kan lokaliserast til Campus Nesna. Vidare vil regjeringa leggja til 
rette for at utdanningsinstitusjonen på Nesna kan bli eit senter for desentralisert og 
distriktsretta utdanning og forskning. Prosessen skal starte vinteren 2022." 

 
I regjeringas tilleggsproposisjon til statsbudsjettet er imidlertid formuleringen om "å reetablere 
ein fullverdig høgare utdanningsinstitusjon" erstattet med uttrykket "videreføring av et  
lærested på Nesna i 2022" (s. 12). Det heter videre at "Regjeringen vil i 2022 vurdere ulike 
alternativ for et lærested på Nesna og komme tilbake til varig løsning" (s. 33, Kap. 272). I et 
avsnitt som begrunner hvorfor Nesna kommune ikke lenger oppfyller vilkårene for 
ekstraordinære omstillingsmidler pekes det på at «Regjeringen foreslår 100 millioner kroner 
for å legge forholdene til rette for desentralisert utdanning over hele landet, inkludert 
videreføring av et lærested på Nesna» (s. 51). 
 
Vi er urolige over at regjeringa gjennom tilleggsproposisjonen har erstattet de klare 
formuleringene i Hurdalsplattformen med mindre forpliktende formuleringer om «et 
lærested». Betegnelsen «lærested» inkluderer utdanningsinstitusjoner av høyst ulike typer 
og inkluderer også mindre studiesteder med begrensete tilbud og forpliktelser.  
 
Vi ber Stortinget sørge for at Hurdalsplattformens målsetting om reetablering av «ein 
fullverdig høgare utdanningsinstitusjon» på Nesna blir lagt til grunn for det endelige 
budsjettvedtaket.   
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Helgelandsrådet 
 

 
Eilif K. Trælnes (sign.) 
Leder 
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Bindal kommune 
Oppvekst- og kultursektor 

 
Bindal kommune 
Oldervikveien 5, 7980 TERRÅK | Besøksadresse: Oldervikveien 5 
Telefon: 75 03 25 00 | Org.nr.: 964 983 380 | postmottak@bindal.kommune.no |  

Bindal ungdomsråd 
 
Bindal kommune 
7980 TERRÅK 
 

 

Deres ref  Vår ref Saksbehandler Dato 
 2022/452-3 Siv Anita Myhre 02.02.2022 

 

Protokoll fra møte i Bindal ungdomsråd 02.02.2022 

Møte: Teams-møte 

Dato: 02.02.2022 

Til stede: Thale Christensen, vgs Nina Pettersen, vgs Charlotte Larsen, Bindalseidet skole 
Vårild Gilund, Terråk skole, Rikke Helstad, Terråk skole 

Fravær: Andrine Aarsand, Bindalseidet skole 

 

Sak 1 Godkjenning av innkalling og saksliste   

 Innkalling og saksliste er godkjent 

 

Sak 2: Utkast til retningslinjer for sommerjobb til skoleungdom 

 Bindal ungdomsråd gikk igjennom utkast til retningslinjer for sommerjobb til 
skoleungdom og hadde følgende innspill til utkastet: 

o Pkt 4. Bindal ungdomsråd vil foreslå at varigheten på sommerjobben blir 
forlenget, da vi mener at en uke er for kort tid. Dersom varigheten på 
sommerjobben forlenges, vil flere skoleungdommer søke på sommerjobber i 
kommunen. 

o Pkt 4. Det bør minimum være et tilbud om 2 uker, og dersom økonomien 
strekker til bør den økes ytterligere. 

o Pkt 6. Bindal ungdomsråd er enig i den økonomiske rammen, og mener at det 
er viktig at disse midlene blir brukt til formålet.
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Bindal kommune 
Serviceavdeling 

 
Bindal kommune 
Oldervikveien 5, 7980 TERRÅK | Besøksadresse: Oldervikveien 5 
Telefon: 75 03 25 00 | Org.nr.: 964 983 380 | postmottak@bindal.kommune.no |  

Fagforbundet Bindal 
Att.Jens Christian Berg 
Oldervikveien 5 
7980 TERRÅK 

 
Administrativt vedtak: 4/2022 

 

Deres ref  Vår ref Saksbehandler Dato 
 2022/350-2 Lena Fuglstad 18.01.2022 

 

 

Innvilget søknad om skjenkebevilling 28.01.22 - Fagforbundet Bindal 

  

Med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes delegeringsreglement 
vedtatt i kommunestyrets sak 4/21 meddeles følgende:  

Vedtak:  

Vi viser til deres søknad mottatt 14.01.22, der Fagforbundet Bindal søker om skjenkebevilling i 
forbindelse med årsmøte i Fagforbundet Bindal. Søknaden er tatt opp til administrativ vurdering og 
skjenkebevilling innvilges i henhold til alkohollovens: 

 § 4.5 Ambulerende bevilling (lukket lag, kjent deltakerliste).  
 

1.   Bevillingshaver er Fagforbundet Bindal, org.nr 985 870 063 
2.   Bevillingen gjelder skjenking av alkoholholdig drikk med lavere  
      alkoholinnhold enn 22 volumprosent. Tidsangivelse for bevillingen er 28.01.22 
      fra kl. 19.00 – 23.00. 
3.   Bevilling gis for omsøkt område, forsamlingshuset Solvang, Holm. 
4.   Som styrer for bevillingen godkjennes Jens Christian Berg, som stedfortreder for  
      bevillingen godkjennes Linda Nygård.  
5.   All skjenking av alkoholholdig drikk skal foregå i samsvar med de til enhver tid  
      gjeldende lover, forskrifter og regelverk.  
6.   Bevillingshaver kan få besøk av skjenkekontrollen som for tiden utøves av      
      Nordfjeldske kontroll AS.  
7.   Bevillingshaver faktureres bevillingsgebyr på kr. 400,-, faktura ettersendes.  

 

Saksopplysninger: 

Fagforbundet Bindal søker om bevilling for skjenking av alkoholholdig drikk under 22% i forbindelse 
med årsmøte i Fagforbundet Bindal 28.01.22. Årsmøte avholdes på forsamlingshuset Solvang på 
Holm. Det skal selges øl og vin til maten etter årsmøtet. Påmelding skjer på forhånd, og 
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erfaringsmessig vil det være 10-15 personer som kjøper vin eller øl. Det forventes ca. 30 deltakere 
totalt. Styret i Fagforbundet Bindal vil sørge for kontroll av skjenking. Aldersgrense er oppgitt å være 
18 år.  

Søknaden har vært til uttalelse hos politiet, og politiet har ingen bemerkninger som gjelder 
skjenkestyrer eller stedfortreder.  

Det påpekes at arrangementet under pandemien må gjennomføres i tråd med gjeldende regler og 
anbefalinger, arrangement og samlinger, og at de ansvarlige har nødvendig kunnskap om de regler 
som gjelder for skjenking av alkohol 

 

 

Klageadgang 
Vedtaket kan i henhold til forvaltningslovens § 28 andre ledd påklages. En eventuell klage på 
fremsettes skriftlig og innen 3 uker.   

 

Med hilsen 

 

Arnt Myrvold  Lena Fuglstad 
helse- og velferdssjef  HR-sjef 

 

 
 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 

Kopi til: 

Politiet 

NORDFJELDSKE KONTROLL AS 

Jens Christian Berg 
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Bindal kommune 
Plan- og utviklingssektor 

 
Bindal kommune 
Oldervikveien 5, 7980 TERRÅK | Besøksadresse: Oldervikveien 5 
Telefon: 75 03 25 00 | Org.nr.: 964 983 380 | postmottak@bindal.kommune.no |  

TERRÅK IDRETTSLAG 
Att.Astrid Nilssen 
Postboks 46 
7979 TERRÅK 

 
Administrativt vedtak: 2/2022 

 

Deres ref  Vår ref Saksbehandler Dato 
 2022/12-4 Karl Erik Solum 07.01.2022 

 

 

Vedtak om dispensasjon for motorferdsel i utmark 

  

Med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes delegeringsreglement 
vedtatt i kommunestyrets sak 4/21 meddeles følgende:  

Vedtak:  

Terråk idrettslag gis tillatelse til bruk av ATV – i forbindelse med tilrettelegging av skøytebane på 
Fallbekkvatnet. 

Ut fra en skjønnsmessig vurdering gis det en begrenset tilgang ut fra følgende kriterier: 

- Terråk idrettslag gis tillatelse/dispensasjon til å opparbeide skøytebane på Fallbekkvatnet, 
når det anses som et nødvendig/særskilt behov. Dette vil si at isforholdene må være sikret 
for en trygg adferd for folk, samt bruk av motorisert utstyr som ATV - til å opparbeide/brøyte 
områder for å tilrettelegge for allmennhetens behov. 

- Det gis tillatelse til dette tiltaket i perioden 5. januar og fram til 30. april under forutsetning 
av at isforholdene er trygge og det er et nødvendig behov. 

- Det oppfordres til at Terråk idrettslag samarbeider om dette tiltaket med andre lag og 
foreninger, slik at det er deres dispensasjon som skal gjelde for den angitte perioden. 

- Det tilligger Terråk idrettslag å ha grunneiers tillatelse til dette tiltaket, samt at de 
nødvendige papirer som dispensasjon ol – skal medbringes av den eller de aktuelle 
sjåførerene som utfører oppdraget. 

- Tiltaket skal gi minst mulig skade og sjenanse for naturen, miljøet og friluftslivet, og er 
begrenset til kun å gjelde det aktuelle området – Fallbekkvatnet. 

Saksopplysninger:  

I epost av 5.januar 2022 – søker Terråk idrettslag v/Astrid Nilssen om tillatelse/dispensasjon til bruk 
av ATV i forbindelse med å tilrettelegge for skøytebane på Fallbekkvatnet i Bindal kommune. En slik 
tillatelse/dispensasjon skal gjelde så lenge det er trygg is på vannet – fram mot våren 2022. 
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De har alliert seg med 2 faste/frivillige personer til å gjennomføre dette under rådende forhold. 

 

Vurdering:  

Bruk av ATV i utmark og på islagte vann er søknadspliktig og skal behandles politisk etter § 6 i 
motorferdselsloven, men viser til Bindal kommunes delegasjonsreglement. 

Tillatelse til bruk av ATV i utmark behandles ut fra følgende kriterier, hjemmlet i nasjonal forskrift § 6: 

- Søkeren må framvise særlig behov. 
- Behovet må ikke knyttes til turkjøring. 
- Behovet må ikke kunne dekkes på annen måte. 
- Behovet må vurderes mot mulig skader og ulemper ut fra mål om å redusere motorferdselen 

til et minimum. 

Bestemmelsene skal vurderes strengere på barmark enn på vinterføre. Søknaden er også vurdert ut 
fra prinsippene i naturmangfoldloven §§ 8-12. 

Plan og utviklingssjefen anser dette som et positivt tiltak og ut fra en skjønnsmessig vurdering gis det 
i denne omgang en begrenset tilgang og ut fra bestemte kriterier. 

- Terråk idrettslag gis tillatelse/dispensasjon til å opparbeide skøytebane på Fallbekkvatnet, 
når det anses som et nødvendig/særskilt behov. Dette vil si at isforholdene må være sikret 
for en trygg adferd for folk, samt bruk av motorisert utstyr som ATV - til å opparbeide/brøyte 
områder for å tilrettelegge for allmennhetens behov. 

- Det gis tillatelse til dette tiltaket i perioden 5. januar og fram til 30. april under forutsetning 
av at isforholdene er trygge og det er et nødvendig behov. 

- Det oppfordres til at Terråk idrettslag samarbeider om dette tiltaket med andre lag og 
foreninger, slik at det er deres dispensasjon som skal gjelde for den angitte perioden. 

- Det tilligger Terråk idrettslag å ha grunneiers tillatelse til dette tiltaket, samt at de 
nødvendige papirer som dispensasjon ol – skal medbringes av den eller de aktuelle 
sjåførerene som utfører oppdraget. 

- Tiltaket skal gi minst mulig skade og sjenanse for naturen, miljøet og friluftslivet, og er 
begrenset til kun å gjelde det aktuelle området – Fallbekkvatnet. 

 

Klageadgang 
Vedtaket kan i henhold til forvaltningslovens § 28 andre ledd påklages. En eventuell klage på 
fremsettes skriftlig og innen 3 uker.   

 

Med hilsen 

 

Kjell Andersen  Karl Erik Solum 
plan- og utviklingssjef  skogbruksrådgiver 

 

 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Bindal kommune 
Plan- og utviklingssektor 

 
Bindal kommune 
Oldervikveien 5, 7980 TERRÅK | Besøksadresse: Oldervikveien 5 
Telefon: 75 03 25 00 | Org.nr.: 964 983 380 | postmottak@bindal.kommune.no |  

Eva Birgitte Walvik 
 
Eddas Vei 32 
1386 Asker 

 
Administrativt vedtak:  

 

Deres ref  Vår ref Saksbehandler Dato 
 2022/361-2 Bjørn Inge Lange 01.02.2022 

 

 

Tillatelse til fjerning og riving av fjøs og uthus - 1811/3/6 - Eva Birgitte Walvik 

  

Med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes delegeringsreglement 
vedtatt i kommunestyrets sak 4/21 meddeles følgende:  

Vedtak:  

Det gis tillatelse til riving av fjøs og uthus, bygningsnr: 187491746 og bygningsnr. 187491762, på 
Hollupneset, gnr. 3, bnr. 6, jf. planog bygningsloven §§ 20-1 og 20-4, bokstav a. 

Godkjenningen er gitt på følgende betingelse: 

1. Bygningsavfall fra rivingen av fjøset og uthuset, må leveres til godkjent avfallsmottak, i 
henhold til gjeldene lover og regler. 

2. Plan- og utviklingssektoren må varsles når bygget er revet. 

 

Saksopplysninger:  

Området hvor bygget søkes revet er i kommuneplanens arealdel avsatt til «LNF2», hvor spredt 
bebyggelse er tillatt. Fjøset har en grunnflate på ca. 62 m2 og uthuset har en grunnflate på ca. 31 m2. 

 

Vurdering:  

Riving av driftsbygninger i landbruket under 1000 m2 faller inn under søknadspliktige tiltak som kan 
forestås av tiltakshaver. Riving av frittstående uthus under 70 m2 faller også inn under 
søknadspliktige tiltak som kan forestås av tiltakshaver. Eva Birgitte Walvik kan derfor selv stå 
ansvarlig for byggesøknaden og utførelsen av rivingsarbeidet. 

Det påpekes at bygningsavfall fra rivearbeidet, må leveres til godkjent avfallsmottak. 
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Klageadgang 
Vedtaket kan i henhold til forvaltningslovens § 28 andre ledd påklages. En eventuell klage på 
fremsettes skriftlig og innen 3 uker.   

 

Med hilsen 

 

Kjell Andersen  Bjørn Inge Lange 
plan- og utviklingssjef  avdelingsingeniør 

 

 
 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 

Kopi til: 

Olav Walvik 

Astrid  Nilssen 

Wenche  Næsvold 
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Bindal kommune 
Plan- og utviklingssektor 

 
Bindal kommune 
Oldervikveien 5, 7980 TERRÅK | Besøksadresse: Oldervikveien 5 
Telefon: 75 03 25 00 | Org.nr.: 964 983 380 | postmottak@bindal.kommune.no |  

Sweco Norge AS 
Att.Morken, Thor-Inge 
Ogndalsvegen 2 
7713 STEINKJER 

 
Administrativt vedtak:  

 

Deres ref  Vår ref Saksbehandler Dato 
 2022/387-2 Bjørn Inge Lange 10.02.2022 

 

 

Igangsettingstillatelse for trafikksikkerhetstiltak - 1811/34/22 - Parkveien - 
Bindal kommune 
  
Med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes delegeringsreglement 
vedtatt i kommunestyrets sak 4/21 meddeles følgende:  

Vedtak:  

1. Søknad om igangsettingstillatelse innvilges, jfr. Plan- og bygningsloven (PBL) §§ 20-1, 20-2 og 
20-3 for utføring av veger, parkeringsplasser, forstøtningsmurer, VA-anlegg og belysning. 

2. Slitesterk AS godkjennes for utførelsen av veger, parkeringsplasser, forstøtningsmurer, VA-
anlegg og belysning. 

Godkjenning gitt på følgende betingelser:  
1. Byggingen på utføres i henhold til søknad, tegninger og situasjonsplan, samt i samsvar med 

gjeldende lover og forskrifter. 
2. Plan- og utviklingssektoren må varsles når byggearbeidet starter opp og når det er ferdig. 
3. Ferdig utfylt gjennomføringsplan for utførelsen må leveres kommunen når bygget er ferdig. 

Dette som grunnlag for søknad om ferdigattest 
 

Saksopplysninger:  
Sweco Norge AS søker på vegne av tiltakshaver, Bindal kommune, om igangsettingstillatelse for 
trafikksikkerhetstiltak på gnr. 34, bnr. 22, i Parkveien på Bindalseidet. Tiltaket omfatter utførelse av 
veg, fortau, gang- og sykkelveg, bussholdeplass/plattform, forstøtningsmur og parkeringsplass, VA-
anlegg og belysning. 
 
Sammen med søknaden følger gjennomføringsplan med erklæringer for ansvarsrett som viser at alle 
deler av omsøkte igangsettingstillatelse er belagt med ansvar. 
 
Det er tidligere gitt rammetillatelse til tiltaket, jfr. vedtak i sak 104/21. 
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Klageadgang 
Vedtaket kan i henhold til forvaltningslovens § 28 andre ledd påklages. En eventuell klage må 
fremsettes skriftlig og innen 3 uker.   

 

Med hilsen 

 

Knut Toresen  Bjørn Inge Lange 
kommunedirektør  avdelingsingeniør 

 

 
 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 

Kopi til: 

Kjell  Andersen 
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Bindal kommune 
Plan- og utviklingssektor 

 
Bindal kommune 
Oldervikveien 5, 7980 TERRÅK | Besøksadresse: Oldervikveien 5 
Telefon: 75 03 25 00 | Org.nr.: 964 983 380 | postmottak@bindal.kommune.no |  

PRO INVENIA AS 
 
Vestre Rosten 78 
7075 TILLER 

 
Administrativt vedtak:  

 

Deres ref  Vår ref Saksbehandler Dato 
 2022/31-2 Bjørn Inge Lange 11.02.2022 

 

 

Igangsettingstillatelse for oppsetting av mast og bygging av utstyrshytte - 
1811/19/1 - Røytvoll 

  

Med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes delegeringsreglement 
vedtatt i kommunestyrets sak 4/21 meddeles følgende:  

Vedtak:  
1. Søknad om igangsettingstillatelse innvilges, jfr. Plan- og bygningsloven (PBL) §§ 20-1, 20-2 og 

20-3 for følgende arbeider; oppføring av telekommunikasjonsmast og bygging av tilhørende 
utstyrshytte. 

2. Oneco Networks AS, org.nr: 987210001, godkjennes for utførelsen av oppsetting av 
telekommunikasjonsmast og bygging av utstyrshytte.  

Godkjenning gitt på følgende betingelser: 

1. Byggingen på utføres i henhold til søknad, tegninger og situasjonsplan, samt i samsvar med 
gjeldende lover og forskrifter. 

2. Plan- og utviklingssektoren må varsles når byggearbeidet starter opp og når det er ferdig. 
3. Ferdig utfylt gjennomføringsplan for utførelsen må leveres kommunen når bygget er ferdig. 

Dette som grunnlag for søknad om ferdigattest 

 

Saksopplysninger:  
Pro Invenia AS søker på vegne av tiltakshaver, Telenor Infra, om igangsettingstillatelse for oppføring 
av telekommunikasjonsmast og bygginga av tilhørende utstyrshytte på gnr. 19, bnr. 1, på Røytvoll.  

Sammen med søknaden følger gjennomføringsplan med erklæringer for ansvarsrett som viser at alle 
deler av omsøkte igangsettingstillatelse er belagt med ansvar.  

Det er tidligere gitt rammetillatelse til tiltaket, jfr. vedtak i sak 114/21. 
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Klageadgang 
Vedtaket kan i henhold til forvaltningslovens § 28 andre ledd påklages. En eventuell klage på 
fremsettes skriftlig og innen 3 uker.   

 

Med hilsen 

 

Kjell Andersen  Bjørn Inge Lange 
plan- og utviklingssjef  avdelingsingeniør 

 

 
 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 

Kopi til: 

Telenor Infra 

Oneco Networks 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/453-1 

Saksbehandler: Knut Toresen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

5/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Prosess for budsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 

Kommunedirektørens innstilling 

 

1.Politiske partier gis frist til 1.5.22 med å komme med innspill til kommunedirektøren på hva   
   man ønsker at administrasjonen skal utrede i budsjettprosessen. En utredning skal se på   
   driftsmessige- og økonomiske forhold.  
 
2.Det arrangeres budsjettdugnad for kommunestyret, hovedtillitsvalgte og kommunens    
   lederforum tirsdag 23.8.22. Formannskapet kommer i sitt møte 25.5.22 med en bestilling på  
   hvordan denne dagen skal organiseres.  
 
3.Administrasjonen orienterer formannskapet og hovedtillitsvalgte om status for  
   budsjettarbeidet i møte 20.10.22. 
 
4.Kommunedirektøren utarbeider forslag til budsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 i  
   balanse som framlegges til formannskapet 30.11.22. Budsjettforslaget presenteres i  
   kommunestyremøte 17.11.22. 
 
5.Formannskapets forslag til budsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 legges etter 
   behandling 30.11.22 ut til alminnelig ettersyn i 14 dager, og sluttbehandles i 
   kommunestyret 15.12.22. 
 
6.Budsjettprosessen evalueres i forbindelse med neste årlige sak om budsjettprosess. 
 

 

 

Saksopplysninger 

Det må fastsettes prosess og arbeidsform for budsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026.  

 

Vurdering 
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Fram til og med budsjett 2020 har budsjetter og økonomiplaner blitt utarbeidet av rådmannen med 
påfølgende politisk behandling. I 2020 og 2021 valgte kommunestyret en prosess der 
rådmannen/kommunedirektøren utarbeidet forslag til budsjett og økonomiplan, mens 
formannskapet fungerte som styringsgruppe. To representanter fra de tillitsvalgte møtte i 
styringsgruppa med tale- og forslagsrett. I tillegg møtte ledere. Formannskapet avklarte arbeidsform i 
sitt møte 25.3.21.  

Styringsgruppa har hatt møter 2.6.21, 17.6.21, 30.9.21 og 14.10.21. Protokoller fra disse møtene 
fulgte vedlagt budsjettsaka. Møtet 25.10.21 ble avlyst da formannskapet allerede hadde gitt sine 
innspill, og det ikke var grunnlag for å anta at nytt møte ville gi avklaringer av ulike forhold.  

Særlig protokollen fra 2.6.21 er omfattende i antall sider. Til dette møtet la administrasjonen fram et 
notat om mulige økonomiske tiltak. Notatet framkommer i nevnte protokoll.  Styringsgruppa trengte 
tid for å se nærmere på dette, og det ble enighet om ekstraordinært styringsgruppemøte 17.6.21. 
Protokollen fra 17.6.21 viser at formannskapet har bedt administrasjonen om å se nærmere på ulike 
forhold: 

Punkt 6 i vedtaket fra februar 2022 sa at budsjettprosessen skulle evalueres i forbindelse med neste 
årlige sak om budsjettprosess. Administrasjonen har i ledergruppemøte foretatt en evaluering sett 
fra vårt ståsted der vi så på hva vi mente var bra og hva som kunne forbedres både i den 
administrative og politiske delen av prosessen. I denne saken tas det opp momenter som gjelder den 
politiske delen av prosessen. 

Møtene i styringsgruppa var preget av saklighet og god tone, noe som vi ser på som svært viktig for å 
få til god samhandling. I møtene møtte kommunedirektørens ledergruppe, og i innledende fase fire 
ledere som sammen med ledergruppa utgjør kommunens lederforum. Tanken var at disse fire 
lederne også skulle delta i alle styringsgruppemøtene. Lederne har travle hverdager, og det vil alltid 
være snakk om kost/nytte å bruke tid på møter. Disse lederne ble tatt med i møtene for å kunne 
svare på spørsmål som de har de beste forutsetninger for å svare på. Det viste seg at det ikke kom 
mange spørsmål, og undertegnede sa da at disse lederne ikke trengte å delta i de videre 
styringsgruppemøtene. Fra vårt ståsted var det bedre at de spørsmål som kom i styringsgruppa 
kunne sjekkes ut, og at lederne ikke måtte sitte på vent i tilfelle det kom spørsmål.  

Protokollene fra styringsgruppemøtene er kjente da de lå som vedlegg til budsjettsaka. Jeg går derfor 
ikke inn på detaljene i disse. Man kan se av protokollene at det som administrasjonen ble bedt om å 
se på i stor grad sammenfalt med det som administrasjonen selv hadde spilt inn. Det kom i liten grad 
fram hva politikerne ønsket å prioritere/ikke prioritere. Dette er en viktig oppgave for en 
styringsgruppe. Administrasjonen har forståelse for at dette kan være vanskelig i et politisk system, 
men det var håp om flere avklarende diskusjoner i styringsgruppa. Det føles ut fra dette som at 
ressursbruken ble for stor som følge av mange møter i styringsgruppa, og at det ble brukt tid på å 
forberede disse møtene. 

Ledergruppa ser en verdi i at styringsgruppa er godt orientert om kommunens drift. Dette kan gi 
forståelse for kompleksiteten, og gi bedre forutsetninger for å fatte politiske beslutninger. 
Kommunestyret sa i sitt møte 20.8.20 hva administrasjonen skulle jobbe spesielt med, og 
styringsgruppa sa i sitt møte 15.6.21 hva de ønsket at administrasjonen skulle se nærmere på. Vi 
antar at dette bildet ikke kommer til å endre seg så mye dersom man også i år har 
styringsgruppemøter som vi har gjort de to siste årene. Nå er denne modellen prøvd ut i to år, og 
kommunedirektøren og hans ledergruppe mener at vi bør ha en noe annerledes modell i år. 

Det foreslås en budsjettdugnad tirsdag 23.8.22 for kommunestyret, ledere og hovedtillitsvalgte. Det 
foreslås videre at formannskapet i sitt møte 25.5.22 kommer med en bestilling på hvordan denne 
dagen skal organiseres. Hva skal det informeres om og fokuseres på, og hvordan legger vi opp dagen. 
Videre foreslås det at administrasjonen orienterer formannskapet og hovedtillitsvalgte om status for 
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budsjettarbeidet i møte 20.10.22. Kommunedirektøren orienterer om forslag til budsjett og 
økonomiplan i møte 17.11.22. Administrasjonen vil i tillegg til dette ha egne møter med 
hovedtillitsvalgte.  

Gitt de prosessene vi har hatt har vi vært i tvil hvorvidt det er nødvendig med punkt der det gis frist 
for å komme med politiske innspill på hva administrasjonen skal se nærmere på i prosessen, men det 
foreslås et eget punkt om det. Det er uheldig dersom det kommer forslag i kommunestyrets 
budsjettmøte som har stor økonomisk betydning. Vi ser av protokollene at dette har skjedd tidligere. 
Administrasjonen må få tid til å vurdere konsekvensene i forkant av en behandling.  

Kommunestyret bes med dette om å ta stilling til hvilken budsjett- og økonomiplanprosess som 
ønskes i år.  

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 02.02.2022 

  Knut Toresen 

  kommunedirektør 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/454-1 

Saksbehandler: Knut Toresen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

6/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Retningslinjer for bruk av havbruksfondet 

Kommunedirektørens innstilling 

Saken legges fram uten innstilling fra kommunedirektøren. 

 

 

Saksopplysninger 

I styringsgruppas budsjettmøte den 17.6.21 ble administrasjonen bedt om å legge fram en egen sak 
om framtidig bruk av havbruksfondet. I kommunedirektørens budsjettsaksframlegg ble det opplyst at 
slik sak skulle fremmes til kommunestyremøtet i februar 2022, der man kan ta en diskusjon på ønsket 
framtidig bruk som ikke kun er basert på kommunedirektørens forslag til budsjett 2022 og 
økonomiplan 2022-2025.  

I forbindelse med budsjettprosessen høsten 2021 ble det innhenta bistand fra Kontali Analyse til å 
foreta en beregning av hvilke inntekter Bindal kommune kan forvente fra havbruksfondet i 
økonomiplanperioden.  
 
Kontali Analyse har i flere år jobbet med problemstillinger innen skattlegging av Havbrukssektoren i 
Norge, effekter og konsekvenser av dette, og har blant annet på oppdrag fra Sjømat Norge 
utarbeidet en modell for estimering av forventet inntekt og utbetaling fra Havbruksfondet til ulike 
kommuner med klarert lokalitetsbiomasse for laks og ørret. 
Modellen er basert på Revidert Nasjonalbudsjett 2020 vedtatt av Stortinget 19. juni 2020 (RNB), 
herunder innføringen av en produksjonsavgift og fordelingen mellom stat og kommunal sektor av 
salgsinntektene fra nye tillatelser, samt instruks for utbetalinger fra Havbruksfondet (sist endret i 
brev til Fiskeridirektoratet 11. september 2020). 
 
Med utgangspunkt i denne modellen og et sett med avklarte forutsetninger har Kontali beregnet en 
estimert utbetaling fra Havbruksfondet til Bindal kommune i perioden 2022-2025. 
 
 
 
Forutsetninger 
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- Fordeling og utbetaling av fremtidige salgsinntekter gjennom Havbruksfondet fra nye tillatelser i 
henhold til RNB 2020 antas gjeldende i hele perioden. 
- Antatt brutto mengde MTB-kapasitet tilgjengelig for salg og auksjon i 2022 er 30.000 tonn, 
omsatt til en gjennomsnittspris på 207.000 NOK/tonn, totalt NOK 6,210 mrd. For 
trafikklysrunden i 2024 antas 27.000 tonn brutto MTB-kapasitet omsatt til en 
gjennomsnittspris 209.000 NOK/tonn, totalt NOK 5.654 mrd. 
 
- Bindal kommune hadde per 4.10.2021 klarert 33.820 tonn lokalitetsbiomasse, som på samme 
tidspunkt utgjorde 1,0 % av total lokalitetsbiomasse. Andelen forutsettes konstant i perioden. 
 
- Produksjonsavgiften på 40 øre/kg innføres i 2021 og skal betales inn etterskuddsvis. 
Skattleggingsperioden er ett kalenderår og første skattemelding skal leveres innen 18. januar 
2022. Det forutsettes at inntektene fra den første skattleggingsperioden tilfaller og kommer til 
utbetaling fra Havbruksfondet samme år. 
 
15. september 2021 sendte Skattedirektoratet på høring et forslag om bl.a. å endre 
skattleggingsperioden til ett kvartal med virkning fra og med 1. januar 2022. I høringsnotatet 
foreslår Skattedirektoratet også å endre innleveringsfristen for skattemeldingen til én måned og 18 
dager etter skattleggingsperiodens utløp. Det innebærer at fristen for skattemeldingen for 1. kvartal 
er 18. mai og at fristen for 2. kvartal er 18. august. Vi forutsetter at forslagene blir vedtatt, men 
presenterer to ulike scenarier for når innbetalt avgift tilfaller og utbetales fra. 
 
Havbruksfondet: Scenario A) Produksjonsavgiften fra 1. kvartal tilfaller og utbetales fra 
Havbruksfondet samme år, og Scenario B) Produksjonsavgiften fra 1. og 2. kvartal tilfaller og 
utbetales fra Havbruksfondet samme år. 
 
- 12,5% av midlene som utbetales til Havbruksfondet kommer til fordeling blant kommuner som har 
klarert ny lokalitetsbiomasse innenfor siste toårsperiode, med en øvre grense på 5 mill. NOK til en 
enkeltkommune. Det eventuelt overskytende beløpet fordeles til alle kommuner basert på andel 
lokalitets-MTB. Praksisen har vært at denne andelen holdes tilbake i år 1 (salgsåret for nye tillatelser) 
og etterbetales i år 2 (året før neste salgsår for nye tillatelser). For denne andelen forutsettes det 
imidlertid i modellen at alle kommuner klarerer lik mengde ny lokalitetsbiomasse i toårsperioden og 
at hele utbetalingen skjer i år 2 (2023 og 2025 i denne leveransen). 
 
Estimerte produksjonsvolum i 1000 tonn (slaktevekt): 
 
2021 – 1414 
2022 – 1468 
2023 – 1478 
2024 – 1534 
2025 – 1606 
 
Total utbetaling fra havbruksfondet (mill NOK) 

 2022 2023 2024 2025 SUM 
Scenario A 23,8 7,9 21,4 8,0 61,1 
Scenario B 24,9 8,0 21,4 8,1 62,4 

 

 

 

Vurdering 
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Nærøysund kommune har besluttet retningslinjer med intervaller for hvor mange prosent som skal 
gå til hhv: nedbetaling av gjeld, egenfinansiering av investeringsutgifter og overføres fra drift til 
investering, næringsfond/samfunnsutviklerfond, vedlikehold/rehabilitering/oppgradering av 
kommunal infrastruktur, bredbånd samt generell saldering/finansiering i drifta. Dette kan være en 
relevant metodikk også for Bindal kommune.   
 
Nærøysund kommune sin økonomi er ikke lik Bindal kommune sin økonomi, og det gir ingen verdi i å 
se på prosentsatser, men nedenfor listes det opp på hvilken måte Nærøysund kommune har sine 
handlingsregler hva gjelder anvendelse av midler fra havbruksfondet inkludert produksjonsavgift: 
 

1. 6o mill. kr. skal i 2020 settes av til framtidig investering i skolebygg, jfr. pkt. 4 i 
budsjettvedtaket i møte 17.12.2019 – sak nr. 45/19. 

2. Minimum 35 % og maksimum 40 % skal gå til nedbetaling av gjeld.  
3. Minimum 35 % og maksimum 40 % skal gå til egenfinansiering av investeringsutgifter og 

overføres fra drift til investering. 
4. 5 % skal avsettes til næringsfond/samfunnsutviklerfond. 
5. 10 % skal gå til vedlikehold/rehabilitering/oppgradering av kommunal infrastruktur for å 

redusere på vedlikeholdsetterslepet. 
6. 5 % skal gå til kommunalt finansieringsbidrag til bredbåndsutbygging. En eventuell rest, 

maks. 10 %, settes av på disposisjonsfond. 
7. Anvendelsen i form av nedbetaling av gjeld og egenfinansiering av investeringer «stresses» 

fram til gjeldsgraden har landet i grønn sone. Etter det kan det vurderes å slippe opp noe på 
minimum 35 % maksimum 40 %.  

 
I forslaget fra kommunedirektøren i Nærøysund kommune sto det at maks. 15 % skulle gå til generell 
saldering/finansiering i drifta. Kommunestyret endret dette til 10 % som skal settes av på 
disposisjonsfond. Undertegnede er ikke kjent med bakgrunnen for ordendringen, men midler på 
disposisjonsfond vil kunne være disponible til å finansiere drifta.  
 
Administrasjonen i Bindal kommune har i høstens budsjettprosess aktivt arbeidet for å bruke minst 
mulig av havbruksfondet til kommunal drift. Det er en kjensgjerning i Bindal kommune at en større 
del av havbruksfondet går til å saldere drifta. Uten å gjøre dette ville man være nødt til å foreta en 
sentralisering av tjenestene samt redusere våre tilbud i enda større grad. Budsjettprosessen høsten 
2021 ga ingen større endring i kommunens budsjett- og økonomiplanprofil. 
 
I budsjettet for 2022 ligger det inne inntekter fra havbruksfondet på 23,8 millioner kr. 
Disposisjonsfondet tilføres i 2022 kr. 9,9 millioner kr. Dette innebærer da at uten havbruksfondet så 
hadde det vært en underdekning i 2022 på 13,9 millioner kr.  
 
Årene i eksisterende økonomiplan: 
 

 2022 2023 2024 2025 
Prognose havbruksfond 23 800 000 7 900 000 21 400 000 8 000 000 
Avsatt til disposisjonsfond 11 937 601                 0 11 469 794                 0 
Bruk av disposisjonsfond   2 016 683 6 614 223 2 893 308  5 299 498 
Netto avsatt disposisjonsfond   9 920 918 -6 614 223 8 576 486 -5 299 498 

 
 
Netto avsatt disposisjonsfond i økonomiplanperioden er kr. 6 583 683.  
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I kommunens budsjett så skilles det ikke mellom havbruksfond og andre inntekter. Alt er en helhet, 
og det både brukes av og tilføres midler til disposisjonsfondet. Tallene i dette avsnittet gir et bilde av 
situasjonen i kommunen. Skal mer brukes av havbruksfondet til ulike tiltak så må vi ned i vårt 
driftsnivå.  
 
Denne saka legges fram som en diskusjonssak til kommunestyret. Dette er i samsvar med det 
undertegnede opplyste i budsjettsaka. Slik profilen er i Bindal kommunes budsjett/økonomiplan er 
store deler av havbruksfondet benyttet i drifta. Å lage en sak der det foreslås konkrete prosentsatser 
på ulike bruksområder må ha rot i virkeligheta. Skal mer av havbruksfondet kunne benyttes til annet 
enn drift må man finne ut av hvordan man skal klare å redusere kommunens driftsnivå. Dette 
innebærer færre tjenester og/eller redusert nivå på tjenester. Økning av kommunens inntekter kan 
bare i begrenset grad utgjøre en forskjell.  

Kommunestyret må ta en diskusjon om bruk av havbruksfondet som henger sammen med det som 
man tenker skal kunne skje i framtidige budsjett-/økonomiplanprosesser. Det er i 
kommunedirektørens forslag til prosess for budsjett/økonomiplan foreslått en budsjettdugnad 
23.8.22, og det er naturlig at videre diskusjoner rundt dette også må tas der.  

Det vises også til at det under budsjettbehandlingen i kommunestyret i desember 2021 kom forslag 
om at det skulle legges inn 10 millioner kr. i 2023 for opparbeidelse av næringsareal, og der 
kommunestyret i budsjettvedtakets punkt 12 sa at dette skulle tas opp i kommunestyret vedrørende 
sak om havbruksfondet i februar 2022. 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 11.02.2022 

  Knut Toresen 

  kommunedirektør 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/342-2 

Saksbehandler: Knut Toresen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

7/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Klage på kommunens vedtak om oppsigelse av husleieavtale med 

Bindalseidet skole SA 

Kommunedirektørens innstilling 

Klage fra Bindalseidet skole SA avvises fra realitetsbehandling, som følge av at vedtak i k-sak 89/21 
ikke er et enkeltvedtak, jfr. forvaltningsloven § 34, jfr. § 28.  

Vedtak i k-sak 89/21 oppheves. Bindal kommune inviterer Bindalseidet skole SA til reforhandling av 
husleieavtalen, jfr. ønske fra begge parter om reforhandling. Bindal kommune tar initiativ til at 
forhandlinger starter i mars 2022. 

 

 

Vedlegg 
1 Avtale mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole  
2 Signert avtale  

 
 
 

Saksopplysninger 

Det er innkommet klage datert 22.12.21 fra Advokatfellesskapet Brønnøysund AS på vegne av 
Bindalseidet skole SA på vedtak om å si opp avtalen om leie av Bindalseidet skole og hall med 
uteområde. 

Kommunen har sendt særutskrift av sak med vedtak til Bindalseidet skole SA, men det er ikke opplyst 
fra kommunens side at saken kan påklages. Kommunedirektøren oppfattet det slik at det ikke er 
klageadgang på denne saken da dette er et privatrettslig forhold. Statsforvalteren ved rådgiver Malin 
Bruun bekrefter dette gjennom e-post mottatt 04.02.22: 

«Det du beskriver her, er et leieforhold mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole. Slik jeg 
oppfatter det du skriver, er det snakk om utleie av kommunal eiendom (kommunedirektørens 
anførsel: sak med avtale ble også oversendt til statsforvalteren). Leieavtaler er regulert av 
avtaleretten, og er et privatrettslig forhold. Å avslutte et leieforhold er derfor en privatrettslig 
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disposisjon, ikke utøvelse av offentlig myndighet. Ut fra min kjennskap til praksis i kommunene, er 
det vanlig at kommunestyret har myndighet til å gjøre privatrettslige disposisjoner på vegne av 
kommunen. Dersom kommuneloven ikke sier noe annet, kan kommunestyret delegere sin myndighet 
enten til et kollegialt, folkevalgt organ eller til administrasjonen. Mitt svar forutsetter at det er 
kommunestyret som har myndigheten til å inngå/avslutte leieavtaler på vegne av kommunen, men 
tar forbehold om at delegeringsreglementet deres sier noe annet.  

Ut fra min kjennskap til praksis rundt avtaleinngåelser i kommunene, er det ikke vanlig at avtaler 
inngås gjennom et enkeltvedtak som kan påklages. Jeg anser det derfor som unaturlig at parten skal 
ha klagerett, og at Statsforvalteren er klageinstans. Ut fra dette resonnementet er det derfor heller 
ikke naturlig at klagen skal behandles av kommunens egen klagenemnd.»  

 

Som følge av dette anses ikke vedtak i k-sak 89/21 som et enkeltvedtak, og klage fra Bindalseidet 
skole SA avvises fra realitetsbehandling, jfr. forvaltningsloven § 34, jfr. § 28.  

Selv om avgjørelsen om å si opp leieavtalen ikke er å anse som et enkeltvedtak som kan påklages 
etter forvaltningsloven, bør kommunestyret vurdere innholdet og anførslene som trekkes fram i 
klagen, og ta stilling til hvordan kommunen vil forholde seg til dette. Kommunedirektøren ser at det 
er grunnlag for å gjøre en ny vurdering ut fra det som tas opp i klagen, og legger derfor saken fram til 
ny behandling. 

 

Klagen fra Bindalseidet skole SA lyder slik:  

«I. 
 
Undertegnede representerer Bindalseidet Skole SA v/ styreleder Kjell Eivind Grande (klager). 
Det klages med dette over kommunens vedtak om å si opp avtalen om leie av Bindalseidet skole og 
hall med uteområde. Det bes om at kommunen opphever sitt eget vedtak, eller oversender klagen til 
Statsforvalteren i Nordland (klageinstans) for videre behandling. 
 
Vedtaket fattet i kommunestyremøte 09.12.2021 lyder som følger: 
 
«Avtale mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole om leie av Bindalseidet skole og hall 
med uteområde sies opp. Ny avtale forhandles fram med virkning fra 1.1.23. Avtalen skal 
godkjennes av Bindal kommunestyre.» 
 
Vedtaket gjort kjent for klager 20.12.2021. Klagefristen på tre uker er overholdt, se 
forvaltningsloven § 29. 
 
2. 
Pkt. 9 i leieavtalen lyder slik: 
 
«9. LEIE- OG OPPSIGELSESTID 
Denne avtalen gjelder fra 01.01.2017 og kan forlenges med fem år dersom ikke minst en av 
partene har ønske om reforhandling. Ønske om reforhandling må varsles innen 31.12.2020. 
Gjensidig oppsigelsestid settes til 12 mnd.» 
 
Slik klager ser det er oppsigelsen vedtatt i strid med bestemmelsen. 
Bestemmelsen er uklart formulert og mangler konkrete opplysninger som bør være med i en 
avtaletekst, for eksempel opphørsdato. Avtalen må tolkes og utfylles på bakgrunn av momenter som 
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ordlyden. partenes oppfatning. bakgrunnsrett og hva som er vanlig i denne typen leieforhold. 
 
3. 
Det fremgår ikke direkte av avtaleteksten når den utløper, men ut fra sammenhengen må det legges 
til grunn at avtalen har en varighet på fem år. Det viI si at den som utgangspunkt utløper 31.12.2021. 
Dette har også vært partenes oppfatning. Det ville for øvrig vært meningsløst med en bestemmelse 
om 5 års forlengelse av en tidsubestemt avtale, det samme gjelder vilkåret om at reforhandling må 
varsles innen 31.12.2020. 
 
Slik klager ser det må oppsigelsesadgangen og adgangen til å kreve reforhandling ses i sammenheng. 
Det må antas at både reforhandling og oppsigelse må varsles innen 31.12.2020 og at 
både reforhandling og oppsigelse trer i kraft 12 måneder senere. det vil si 31.12.2021. Dersom 
avtalen kunne sies opp tidligere enn fristen for å kreve reforhandling ville dette uthule avtalen og 
gjøre punktet om reforhandling meningsløst. At disse tidsfristene må ses i sammenheng er dessuten 
slik Bindalseidet skole SA har oppfattet det. 
 
En annen forståelse av avtalepunktet kan ikke legges til grunn. Drift av en skole er helt avhengig av 
forutsigbarhet. Det står ingenting i avtalen om oppsigelsesgrunner. En vilkårlig adgang til oppsigelse 
midt i leieperioden vil skape en konstant usikkerhet som ikke er forenlig med det langsiktige 
formålet en undervisningsinstitusjon har. 
 
En tidsbestemt leieavtale som forlenges med en ny tidsperiode dersom avtalen ikke sies opp eller 
reforhandles innen en konkret frist, er dessuten vanlig i leieavtaler mellom næringsdrivende. 
Hvordan praksisen er i lignende leieforhold er et moment i forhold til tolking og utfylling av avtalen. 
 
Det burde stått at avtalen «skal» forlenges med fem år. ikke «kan» forlenges. Slik klager forstår 
avtaleteksten må det likevel antas å være en nærmest automatisk forlengelse så lenge avtalen ikke 
ble sagt opp/krevd reforhandlet innen 31.12.2020. Hvis hensikten var at avtalen kun ble forlenget 
dersom en av partene krevde det, ville det vært naturlig med en frist for å kreve forlengelse. Det er 
heller ikke satt noen øvrige vilkår for å kreve forlengelse, som for eksempel at partene må være 
enige. 
 
4. 
Oppsummert mener klager at det dreier seg om en tidsbestemt leieavtale på fem år og at den kan 
sies opp eller reforhandles med 12 måneders varsel forut for opphørsdato. Siden avtalen utløper 
31.12.2021 måtte varsel om oppsigelse/reforhandling kommet senest 31.12.2020. Når varsel om 
oppsigelse/reforhandling ikke ble framsatt innen fristen, forstår klager avtalen dit at den er forlenget 
med fem år. 
 
En naturlig forståelse av avtalen tilsier at forlengelsen medfører en forskyvning av retten til 
påberope oppsigelse/reforhandling til ett år før den nye femårsfristen utløper. Det vil si at en 
oppsigelse kun vil ha virkning dersom den fremsettes innen utgangen av 2025 med virkning fra 
utgangen av 2026. 
 
5. 
Klager opplyser at de krevde reforhandling av avtalen i 2020, innenfor fristen i avtalens pkt. 9. 
Ifølge klager ble ikke kravet fulgt opp fra kommunens side. Undertegnede har foreløpig ikke mottatt 
dokumentasjon på dette. 
Dersom kommunen har ignorert et krav om reforhandling, må det stilles ytterligere spørsmål ved 
kommunens kontraktslojalitet og forståelse av avtalen. 
 
6. 
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Basert på det som fremgår ovenfor bes det om at kommunen opphever sitt eget vedtak. 
Opprettholder kommunen vedtaket bes klagen oversendt klageinstansen.» 

 

Vurdering 

Det er en kjensgjerning at avtalen er mangelfull på noen områder, noe ingen av avtalepartene så når 
avtalen ble inngått/vedtatt. Begge avtaleparter ønsker reforhandling, jfr. det som framkommer i 
kommunestyreprotokollen fra behandlingen 9.12.21, der det står at styret i Bindalseidet skole 
fortsatt ønsker en reforhandling av avtalen, noe Bindalseidet skole som kjent også tok opp i januar 
2020. Blant annet er det et punkt om vedlikehold som ikke er godt nok formulert, og som skaper 
diskusjoner.  

Det at avtalen er uklar på flere områder gjør at man må tolke den og intensjonene som lå bak 
avtalen. Det framgår ikke uttrykkelig av avtalen hvor lang løpetid avtalen har, men begge partene har 
uttalt at tanken bak avtalen var løpetid på 5 år. Det er en uheldig formulering der ordet «kan» brukes 
om forlengingen, og punkt om fornying er uklart. Formuleringer om grunnlag for oppsigelse er ikke 
gode. Kommunedirektøren ser at disse momenter gjør at en oppsigelse av avtalen kan framstå som 
uheldig. Intensjonen til undertegnede gjennom å foreslå oppsigelse var å sikre framdrift i 
forhandlingene i 2022. Begge parter ønsker reforhandling, noe som innebærer fortsatt leieforhold. 
Det er her fokuset må være.  

Etter en vurdering av det som framkommer i klagen fra Bindalseidet skole SA foreslår 
kommunedirektøren at vedtaket i k-sak 89/21 oppheves, og at avtalen ikke sies opp. Dette da det kan 
stilles spørsmål ved grunnlaget for oppsigelsen, og det ikke er noe ønske om en disputt om dette. Det 
som er vesentlig nå er å forhandle fram en forbedret avtale, der målet er at begge parter blir enige. 
Dersom kommunestyret er enig i dette vil det bli invitert til forhandlingsmøte i mars 2022.  

   

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 15.02.22 

  Knut Toresen 

  kommunedirektør 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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 BINDAL KOMMUNE   
 

Postadresse: Besøksadresse: Telefon: 75 03 25 00 Bankkto.: 4651 07 01224    
Rådhuset, Oldervikveien 5   Org.nr.: 964 983 380 
7980 TERRÅK      
    
E-post: 
postmottak@bindal.kommune.no 
 
 

Internett:  
www.bindal.kommune.no 

  

 
 

BINDALSEIDET SKOLE SA 
Parkveien 3 
7982  BINDALSEIDET 
 
 

 

Melding om vedtak 
  

Vår ref: Saksbehandler: Dato: 
2016/354-8  21.12.2021 

Avtale mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole 

I kommunestyrets møte 09.12.21, sak 89/21, ble det fattet følgende vedtak: 
 
Avtale mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole om leie av Bindalseidet skole og hall med 
uteområde sies opp. Ny avtale forhandles fram med virkning fra 1.1.23. Avtalen skal godkjennes 
av Bindal kommunestyre.  
 
Sak 89/21 følger vedlagt. 
 
 
  
Med hilsen 
 
Astri Helen Busch 
utvalgssekretær 
 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
 
 
 
Kopi til: 
Revisjon Midt-Norge SA  
Økonomiavdelingen  
Plan- og utviklingssektor  
Oppvekst- og kultursektor  
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 BINDAL KOMMUNE   
 

Arkiv: 614 

Arkivsaksnr: 2016/354 - 7 

Saksbehandler:     Knut Toresen 

  

 
 

Saksfremlegg 
 
 

Utv.saksnr. Utvalg Møtedato 
89/21 Bindal kommunestyre 09.12.2021 

 

Avtale mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole 

 
Vedlegg: 
1 Signert avtale 

 

Kommunedirektørens innstilling 
Avtale mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole om leie av Bindalseidet skole og hall med 
uteområde sies opp. Ny avtale forhandles fram med virkning fra 1.1.23. Avtalen skal godkjennes 
av Bindal kommunestyre.  
 
 
 
Saksprotokoll i Bindal kommunestyre - 09.12.2021  
 
Behandling: 
Kommunedirektøren orienterte om at det er en feil i saksframlegget. Bindalseidet skole har bedt 
om reforhandling. 
 
Elin Lian fremmet følgende forslag: 

«Ber om at saken trekkes.  

Viser til brev fra Bindalseidet skole 

I kommunedirektørens vurdering i sak 89/21 står det at «ønske om reforhandling måtte varsles 
innen 31.12.20. Ingen av partene varslet slikt ønske» Dette er feil og kommunedirektøren er gjort 
kjent med det pr. tlf og mail 08.12.21. 
Det som er riktig er at Bindalseidet skole allerede i januar 2020  hadde ønske om reforhandling 
av husleieavtalen. Denne mail-korrespondansen skal være å finne i kommunens journalsystem. 
  
På bakgrunn av dette ønsker vi at saken trekkes. 
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Styret i Bindalseidet skole ønsker fortsatt en reforhandling av husleieavtalen. Skulle 
kommunestyret allikevel ønske å si opp avtalen henvises det til utdrag fra Husleielovens kap. 9 
(se vedlegg) 

Utskrift av husleieloven 

§ 9-5.Utleierens oppsigelse av tidsubestemt leieavtale 
Er ikke annet avtalt eller annet følger av loven her, kan tidsubestemt leieavtale sies opp av 
utleieren. 

En tidsubestemt leieavtale om bolig kan bare sies opp av utleieren dersom: 
a. husrommet skal brukes som bolig av utleieren selv eller noen som hører til husstanden, 
b. riving eller ombygging av eiendommen gjør at husrommet må fravikes, 
c. leieren har misligholdt leieavtalen, eller 
d. det foreligger en annen saklig grunn til å si opp leieavtalen.» 

 
Votering: 
Det ble foretatt alternativ votering mellom kommunedirektørens innstilling og forslag fra Elin 
Lian. Kommunedirektørens innstilling ble vedtatt med med 11 mot 5 stemmer.  
Elin Lian, Kenneth Wermundsen, Jim Aarmo, Ingvild Helstad og Gunnhild Gutvik stemte imot. 
 
Vedtak: 
Avtale mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole om leie av Bindalseidet skole og hall med 
uteområde sies opp. Ny avtale forhandles fram med virkning fra 1.1.23. Avtalen skal godkjennes 
av Bindal kommunestyre.  
 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Avtale mellom Bindal kommune og Bindalseidet skole om leie av Bindalseidet skole og hall med 
uteområde ble vedtatt i k-sak 50/16, den 16.6.16. 
 

Vurdering 
Avtalen gjelder fra 1.1.17, og kan forlenges med 5 år dersom ikke minst en av partene har ønske 
om reforhandling. Ønske om reforhandling måtte varsles innen 31.12.20. Ingen av partene varslet 
slikt ønske. Kommunedirektøren ser at avtaleteksten er mangelfull. Det står ikke at avtalen skal 
forlenges dersom ingen av partene hadde ønske om reforhandling. Når det står kan må partene ta 
stilling til om den skal forlenges. Det står heller ikke noe om løpetid fra 1.1.17 i avtalen, men 
tanken bak var 5 år. Uavhengig av det forannevnte kan partene si opp avtalen med en gjensidig 
oppsigelsestid som ble satt til 12 måneder.  
 
Kommunedirektøren mener at avtalen med Bindalseidet skole må sies opp, og ny utarbeides av 
disse årsaker: 
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 Noen formuleringer i avtalen er ikke gode nok. I tillegg til det som er nevnt over er ikke 
formuleringen om vedlikehold klar nok. Denne formuleringen har skapt flere diskusjoner 
etter at avtalen ble vedtatt. 

 Det ble i budsjettmøtet 14.10.21 fremmet innspill til administrasjonen fra Bindal AP om 
at: Bindalseidet skole utredes for salg m/forkjøpsrett, drifting av ett basseng i kommunen 
utredes og at husleie Bindalseidet skole økes med kr. 200.000.- pr. år.  

 Kommunedirektøren mener at når man i budsjettprosessen arbeider for å forbedre 
kommunens økonomi må det være grunnlag for å se på noe større husleie for Bindalseidet 
skole. Det ligger ikke inne konkret forslag i økonomiplanen om beløp. Dette vil måtte 
komme som et resultat av forhandlingene.  

 
Administrasjonen har hatt innledende møte med Bindalseidet skole om det som framkommer 
foran. Denne dialogen må avhengig av kommunestyrets vedtak fortsette i 2022.  
 
 
 
KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 15.11.2021 
 
Knut Toresen   
kommunedirektør   
 
 
 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ikke signatur.  
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AVTALE
mellom

Bindal kommune (utleier)

09

Bindalseidet skole SA v/styret (leietaker)

om

Leie  av  Bindalseidet skole og hall med uteområde

1. AVTALENS PARTER

Utleier: Bindal kommune

Adresse: Oldervikveien 5 7980 TERRÅK

Telefon: 750 32500

Leietaker: Bindalseidet skole SA v/styret
Leieobjektets adresse: Parkveien 3 7982 BINDALSEIDET

Kommune: Bindal Kommunenr: 1811

Gàrdsnummer: 34 Bruksnummer: 22

2. LEIEOBJEKTETS AREAL OG BYGNINGSMASSE
Bebygd areal inkl. uteomrader til sammen 22005m2. Bygningsmassen omfatter skolebygning, hall, med
tilhørende tekniske rom. I tillegg disponeres basseng med garderober etter avtale med Bindal
kommune.

3. INNREDNING OG BRUK

Lokalene leies ut i den tilstand de er pà inngått avtaletidspkt. Lokalene benyttes i utgangspunktet til
undervisningsformål, men kan også leies ut til lag, foreninger og andre kulturelle aktiviteter. Hvis
leietaker ønsker å endre bruksområde for lokalene. må dette avklares med utleier.
Skade utover ordinær bruk/slitasje pà bygningsmasse er leietakers ansvar

4. HUSLEIE

Bindalseidet skole SA betaler alle driftskostnader inkludert renholds og vaktmester. Bindal kommune
betaler kr 122 000,- pr år til Bindalseidet skole SA for utleie til lag/foreninger/kommunalt bruk, samt 100
% kommunal drift av basseng og beløpet betales med like avdrag 2 ganger pr år med forfall 15.03 og
15.09.

Beløpet framkommer slik:
100% kommunal drift av basseng kr 222.000,-

Kommunal dekning av eget bruk samt utlån til lag og foreninger kr 200.000,-
Beregnet husleie for Bindalseidet skole - kr 300.000-
Bindal kommunes leieandel. kr 122.000 - 

Leieinntekter knyttet til inntektsbringende arrangement faktureres etter vedtatte kommunale leiesatser
for kommunale bygg og beholdes av Bindalseidet skole SA
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I  Ieieperioden reguleres husleien hver 1. januar i henhold til 100 % av økningen i Statistisk Sentralbyrás
konsumprisindeks.

5. DRIFTSUTGIFTER

Leietaker dekker alle betalbare driftsutgifter knyttet til driften av bygningsmasse og uteareal. inkl.
forsikring, serviceavtaler for tekniske anlegg og kommunale avgifter.
Leietaker har også arbeidsgiveransvar for vaktmester og renhold. og dekker alle utgifter knyttet til dette.
Utskifting av større tekniske innretninger som ventilasjonsanlegg, fyringsanlegg, etc. som ikke lar seg
vedlikeholde på regningssvarende måte dekkes av utleier. I den perioden basseng er i drift stiller utleier
med teknisk veiledning inntil 1t pr uke. Det stilles krav om at leietagers bassengansvarlig tar nødvendig
opplæring for daglig ettersyn av basseng.

6. LEIETAKERS VEDLIKEHOLDSPLIKT

Bindalseidet skole SA forplikter seg til à dekke vedlikeholdskostnader på inntil,- 100.000,- pr år. Ved
behov for større bygningsmessige renoveringer dekker Bindal kommune overskytende etter avtale.
Nye offentlige pålegg og krav knyttet til leietakers virksomhet er leietakers ansvar.
Leietaker plikter å behandle så vel leieobjektet som eiendommen for øvrig med tilbørlig aktsomhet.
Leietakers vedlikeholdsplikt omfatter også skader etter innbrudd og /eller hærverk i leieobjektet. Knuste
ruter i ethvert rom som omfattes av leieforholdet, må straks erstattes av nye.

7. VEDLIKEHOLD OG OMINNREDNING I LEIEPERIODEN

Arbeider av bygningsmessig art som ønskes utføres i leieperioden. skal godkjennes av utleieren før

arbeidene igangsettes.

8. FRAMLEIE

Leietakeren har med utleiers samtykke. rett til å framleie lokalene.

9. LEIE- OG OPPSIGELSESTID

Denne avtalen gjelder fra 01.01.2017 og kan forlenges med 5år dersom ikke minst en av partene har
ønske om reforhandling.
Ønske om reforhandling må varsles innen 31.12.2020

Gjensidig oppsigelsestid settes til 12 mnd.

10. OVERLEVERING AV LOKALENE VED LEIETIDENS UTLØP

Leietaker plikter, hvis utleier krever det, å fjerne installasjoner, fast inventar, ledninger o.l. som han har

montert.

11. UNDERSKRIFT

Denne avtale er utferdiget og undertegnet i 2 eksemplarer hvorav utleier og leietaker har hver sitt.

Terråk, den fa. 612013'

    
íwafi/M,

Leietaker'

  
Utleier
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Formannskapets behandling av sak 1/2022 i møte den 10.02.2022: 

Behandling  

Votering: 

Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak 

 

  

Finansrapportering 2021 tas til orientering. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/36-1 

Saksbehandler: Wenche Næsvold 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

1/2022 10.02.2022 Formannskapet 

8/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Finansrapportering 2021 

Kommunedirektørens innstilling 

Finansrapportering 2021 tas til orientering. 
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Saksopplysninger 

I henhold til reglement for finansforvaltning for Bindal kommune, vedtatt i kommunestyret 
11.11.2021, sak 67/21, skal det ved tertialrapportering pr. 30. april og pr. 31. august legges fram 
rapporter som viser status for forvaltningen av ledig likviditet og andre midler beregnet for 
driftsformål. I tillegg skal det legges fram årsrapport. 

 

Denne rapporteringen omfatter perioden: 01.01. – 31.12.2021. 

 

 

Innskudd 

 

Innestående på kasse og bank viser følgende utvikling (i hele 1000 kr): 

 

 31.12.2021 31.12.2020 31.12.2019 

Kasse og bank* 
 

56 444 106 723 88 447 

* Kasse og bank er uten skattetrekksmidler 

 

Innestående beløp i bank svinger betydelig i løpet av en måned. Kommunen har en generell plikt til å 
ha tilstrekkelig likviditet til å dekke de løpende betalingsforpliktelser. 

Det optimale er at plasseringene gjøres slik at likviditetsbehovet blir dekket samtidig som en 
forsvarlig avkastning blir oppnådd.  

 

Bindal kommune har alle midler plassert i bankinnskudd. Rentebetingelsen er 3-mnd NIBOR pluss et 
avtalt påslag. Pengemarkedsrenten NIBOR 3-mnd var pr. desember 0,88 %. 

Bindal kommune har pr. 31.12.2021 to bankinnskudd på særvilkår; Sparebank 1 Midt Norge, kr 21 
732 694,- og BN Bank, kr 1 228 938,-.  

 

Avvik mellom faktisk forvaltning og rammene i finansreglementet, innskudd: 

Ifølge reglementets pkt. 6.1 skal rentebinding ikke avtales for en periode på mer enn 3 år. Alle 
særvilkårsinnskuddene er innenfor tillatt rentebindingsperiode. 
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Lån 

Langsiktig gjeld (i hele 1000 kr): 

 31.12.2021 31.12.2020 31.12.2019 

Innlån 215 146 224 207 186 077 

 

 

I detalj har det skjedd følgende endringer i løpet av de siste årene: 

 31.12.2021 31.12.2020 31.12.2019 

Langsiktig gjeld 1/1 224 207 365 186 076 994 152 816 055 

Avdrag lån  6 974 301 7 468 376 7 012 729 

Ekstraord. avdrag 12 122 059 901 253 126 332 

Låneopptak 10 035 000 46 500 000 40 400 000 

Langsiktig gjeld  215 146 005 224 207 365 186 076 994 

 

 

Av totale innlån pr. 31.12.2021, kr 215 146 005,-, gjelder kr 7 671 948,- startlån fra Husbanken (12 
stk). Kommunen har 8 lån i Kommunalbanken, 12 startlån i Husbanken og 6 lån i KLP 
Kommunekreditt.  
 

8 lån, totalt kr 173 669 040,-, er pr. 31.12.2021 fastrentelån. Andel fastrentelån pr. 31.12.21 av total 
lånegjeld er 80,72 %. Det er ikke foretatt konvertering av eldre lån i 2021. 

 

 

 

Långiver Fast/Flytende 
rente 

Rente Restgjeld Siste forfall 

Husbanken 12 stk 
startlån 

Flytende 0,83 % 7 671 948  

Kommunalbanken Flytende 1,55 % 1 296 280 02.11.2026 

Kommunalbanken Flytende 1,55 % 980 000 22.12.2028 

Kommunalbanken Flytende 1,56 % 461 000 31.12.2031 

Kommunalbanken Flytende 1,55 % 444 200 31.12.2032 

Kommunalbanken Fast 1,28 % 5 646 860 03.12.2035 

Kommunalbanken Fast 1,64 % 14 641 280 03.12.2055 
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Kommunalbanken Flytende 1,55 % 18 745 410 30.12.2058 

Kommunalbanken Fast 2,53 % 38 380 000 02.12.2059 

KLP Kommunekreditt Flytende 1,55 % 11 319 000 30.03.2034 

KLP Fast 1,90 % 7 478 400 01.03.2036 

KLP  Fast 2,65 % 53 650 000  31.12.2058 

KLP Fast 1,28 % 24 375 000 15.12.2059 

KLP Fast 1,33 % 20 962 500 15.12.2059 

KLP Fast 2,19 % 8 535 000 15.12.2061 

 

Avvik mellom faktisk forvaltning og rammene i finansreglementet, gjeldsforvaltning: 

Det er pr. 31.12.2021 ingen avvik i forbindelse med gjeldsforvaltningen.  

 

Utlån 

Utlån viser følgende utvikling: 

 31.12.2021 31.12.2020 31.12.2019 

Startlån 7 331 431 6 845 838 6 725 250 

Utlån næringsfond 440 000 385 000 385 000 

Utlån disp.fond  0 0 

Utlån sosiallån 14 305 21 805 74 405 

Sum 7 785 736 7 252 643 7 184 655 

 

 

 

Rentebærende eiendeler/rentebærende gjeld 

 

Det har vært følgende utvikling i rentebærende eiendeler og rentebærende gjeld (i hele 1000 kr): 

 31.12.2021 31.12.2020 31.12.2019 

Rentebærende eiendeler 69 109 118 405 100 141 

Rentebærende gjeld 214 546 223 569 186 077 

Differanse - 145 437 - 105 164 -85 936 

Denne oppstillingen viser at rentebærende eiendeler er kr 145,4 millioner mindre enn rentebærende 
gjeld pr 31.12.2021. 
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Stresstest - kommune           
  Balanse Balanse Endrings Durasjon Beregnet 
  % (hele tusen parameter   tap 

Gjeld med p.t. rente 0 % 0 1,00 %   0,0 

Gjeld med flytende rente 19 % 41 477 1,00 %   414,8 

Gjeld med fast rente 81 % 173 669       

Finanspassiva 100 % 215 146     414,8 

Innskudd i bank og korte pengem. 100 % 56 444 1,00 %   -564,4 

Finansaktiva 100 % 56 444       

Samlet tap for markedsrisiko for langsiktige finansaktiva     0,0 
            

Mulig tap vil utgjøre :   -149,7       
 

 

Stresstesten viser at ved en renteoppgang på 1 %, vil Bindal kommune få en årlig besparelse på kr 
149 700,- pr 31.12.2021. Årsaken til positiv effekt av en eventuell renteoppgang er at kommunen 
pr. 31.12.2021 har stor andel av lån til fastrente. 

 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 26.01.2022 

Knut Toresen   

kommunedirektør   

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/471-1 

Saksbehandler: Lena Fuglstad 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

9/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Sykefravær 2021 - rapportering til kommunestyret 

Kommunedirektørens innstilling 

Sykefraværet i Bindal kommune 2021 tas til orientering.  

 

 

Saksopplysninger 

Kommunestyret har vedtatt at det ønsker å få forelagt rapport om sykefraværet to ganger i 
året. I kommunestyrets møte 24.09.20, sak 74/20, ble det fattet følgende vedtak:  
 
«Sykefraværet per utgangen av juni 2020 tas til orientering. Selv om sykefraværet har blitt 
redusert, skal det i samarbeid med NAV arbeidslivssenter, tillitsvalgte og verneombud jobbes 
videre for å forebygge og redusere sykefravær. Sykefraværet er for høyt i Bindal kommune. Det 
iverksettes flere tiltak for å få ned sykefraværet i kommunen. Det rapporteres til kommunestyret i 
fremtidige rapporteringer til kommunestyret». 
 
Vi har i 2021 tatt i bruk nye overordnede sykefraværsrutiner som har blitt utarbeidet i samarbeid 
med tillitsvalgte, verneombud, ledere og arbeidslivssenteret. Arbeidslivssenteret er et ressurs- og 
kompetansesenter for et inkluderende arbeidsliv. De kan hjelpe til med å analysere, planlegge og 
evaluere utfordringer på arbeidsplassen og anbefale tiltak for å bli en mer inkluderende virksomhet. 
Vi tilhører NAV arbeidslivssenter Trøndelag, og har vår egen kontaktperson. I uke 11 var 
arbeidslivssenteret rundt i alle avdelinger og presenterte de nye rutinene. Tilbakemeldingene fra 
arbeidslivssenteret etter denne uka var at Bindal kommunes ansatte skårer meget høyt på 
arbeidsglede, noe som tyder på at de mestrer sine arbeidsoppgaver og trives med jobben og sine 
kollegaer. I desember var arbeidslivssenteret tilbake og hadde gjennomgang av rutinene med 
legekontoret, i tillegg har de deltatt både i fysiske og digitale møter i de avdelinger som har ønsket 
deres bistand. 

Sykefraværsrapportering foregår både i møter med ledere og tillitsvalgte, samt i 
arbeidsmiljøutvalget. Ledere med personalansvar får oversendt sykefravær ned på avdelingsnivå, 
både korttids- og langtidsfravær. 

Tall for det totale sykefraværet i 2021 i kommuner er per i dag ikke publisert på SSB eller KS.  
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Legemeldt sykefravær i 3.kvartal 2021 var i kommunene på 6,5%, snitt for de 3 første kvartal er på 
7,6%. Det legemeldte sykefraværet i kommunesektoren var høyere de to første kvartalene i 2021 enn 
i tilsvarende kvartaler i 2020. Sykefraværet i kommunene varierer mellom ulike sektorer. 
Sykefraværet er høyere innen helse- og omsorgssektoren og i barnehagene enn i administrasjon og 
teknisk sektor. Både barnehager og sykehjem har klart høyere fravær enn gjennomsnittet i 
kommunene. Det legemeldte fraværet i barnehagene var drøyt 35 prosent høyere enn 
gjennomsnittlig legemeldt fravær i kommunene de to første kvartalene av 2021, mens legemeldt 
fravær i sykehjem var 20 prosent høyere enn gjennomsnittet (KS). 

 
Tall fra KS viser legemeldt fravær, mens fraværsregistreringen i Bindal kommune innebærer fravær 
på grunn av egen sykdom, både egenmeldt og sykemeldt. 

 

 

Det totale sykefraværet i Bindal kommune i 2021 var på 6%, det laveste registrert de siste 11 år.  

 

Sykefravær 2021 fordelt på arbeidssted 

 

Sykefravær 2020 fordelt på arbeidssted 

 

Som nasjonalt er også fraværet i barnehager høyere enn i andre avdelinger. Derimot har vi et 
forholdsvis lavt fravær i helse- og omsorgsavdelingen. Institusjon har halvert sitt sykefravær i 2021 
sammenlignet med 2020, og det er også reduksjon i sykefraværet i hjemmetjenesten.  

Arbeidsted Fordeling 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 2021
Sentraladm 6,4 3,4 1,8 0,0 0,9 2,3 0,0 0,0 0,0 2,4 2,0 7,0 4,5 2,0
Oppvekst/kultur 2,3 4,5 0,0 2,8 1,0 0,0 0,0 0,0 0,8 3,2 4,9 1,6 15,2 3,1
Skole 16,4 4,4 3,3 1,3 1,6 6,2 4,7 3,8 0,0 1,1 1,5 2,9 1,0 2,6
Barnehager 11,8 11,6 10,3 15,6 15,7 14,5 14,0 12,3 10,0 13,6 8,5 9,3 11,6 12,3
Helse/velferd 6,4 0,0 3,6 2,1 0,9 1,4 4,9 1,3 0,4 5,1 2,2 7,2 5,2 3,0
Institusjon 20,3 5,6 3,6 3,1 5,1 11,0 8,2 3,7 7,5 4,9 8,7 11,7 14,4 7,5
Hjemmetjenester 25,1 7,9 6,6 4,5 4,6 7,5 6,3 5,6 6,8 7,4 9,6 10,7 16,6 7,9
Plan/utvikling 11,3 0,5 0,0 0,0 5,5 4,2 0,0 9,6 3,2 1,7 1,3 1,7 1,2 2,4
Total 100 5,8 % 4,5 % 4,4 % 5,1 % 7,5 % 6,0 % 5,3 % 4,7 % 5,3 % 5,9 % 7,7 % 9,7 % 6,0

Arbeidsted Fordeling 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 2020
Sentraladm 6,6 6,0 8,7 6,0 6,4 9,8 6,4 0,0 1,7 2,4 0,8 5,0 2,3 6,2
Oppvekst/kultur 3,0 1,8 27,4 32,4 10,5 1,0 1,9 0,0 1,1 0,0 0,0 2,3 0,0 8,7
Skole 15,9 6,6 7,1 4,4 1,1 3,7 3,2 0,2 2,3 2,9 2,2 5,5 5,8 5,0
Barnehager 12,4 9,1 6,3 9,7 7,7 6,3 6,0 2,3 9,0 12,8 10,6 12,0 9,9 11,3
Helse/velferd 6,1 6,9 7,3 14,1 3,4 0,9 0,0 0,4 7,4 0,0 7,0 7,3 4,0 6,5
Institusjon 20,6 12,5 17,3 27,9 13,9 13,3 9,7 4,5 5,5 10,3 5,9 8,0 5,9 15,0
Hjemmetjenester 23,8 13,7 8,8 15,7 6,2 3,2 5,0 3,4 4,6 3,6 7,3 7,7 3,5 9,2
Plan/utvikling 11,5 17,9 14,9 15,3 11,6 7,2 7,9 6,1 3,7 2,1 4,6 1,3 0,0 10,3
Total 100,00 11,0 % 11,2 % 15,3 % 7,7 % 6,4 % 5,8 % 2,7 % 4,7 % 5,4 % 5,6 % 6,9 % 4,6 % 7,3 %
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4.kvartal viser en økning i sykefraværet i Bindal kommune, også i langtidsfraværet. Nærmere 100 
fraværsdager fra og med april 2021 er koronarelatert. 

 

Vurdering 

Nærværsarbeid er kontinuerlig arbeid, og det jobbes videre i samarbeid med interne og eksterne 
aktører for å holde sykefraværet på et lavt nivå.  

Kommunestyret anbefales å ta kommunedirektørens innstilling til følge. 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 08.02.2022 

Knut Toresen  Lena Fuglstad 

kommunedirektør  HR-sjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 

        

1. kv. 20 2.kv20 3.kv.20 4.kv.20 1.kv.21 2.kv.21 3.kv.21 4.kv.21
1-16 dager 4.13 1.71 2.51 2.52 1.89 2.31 1.63 2.89
17-40 dager 3.40 1.25 0.70 2.16 1.22 1.95 1.63 2.62
Over 41 dager 4.97 3.69 1.05 1.03 1.79 1.92 1.86 2.30
Totalt 12.50 6.65 4.26 5.70 4.90 6.17 5.12 7.81
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/472-1 

Saksbehandler: Knut Toresen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

10/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Felles personvernombud for Helgelandskommunene 

Kommunedirektørens innstilling 

Kommunene Alstahaug, Bindal, Brønnøy, Dønna, Grane, Hattfjelldal, Hemnes, Herøy, Leirfjord, 
Nesna, Rana, Sømna og Vega inngår felles avtale om å ansette personvernombud i 100% stilling.  

Stillingen blir tilknyttet Digitale Helgeland, og den ansatte vil ha arbeidssted i en av 
helgelandskommunene, alt etter hvilken kommune søkeren bor eller ønsker å bo i.  

Vedtaket forutsetter at Bindal kommunes økonomiske andel ikke økes vesentlig som følge av at noen 
av de nevnte kommunene eventuelt ikke blir med i ordningen.  

Utgifter innarbeides i budsjett og økonomiplan fra 2023. Utgifter for 2022 dekkes innenfor 
eksisterende årsbudsjett.  

 

 

Saksopplysninger 

Det er pålagt ved lov at alle kommuner må ha et personvernombud. Hensikten med 
personvernombud er å styrke virksomhetens evne til å etterleve regelverk for behandling av 
personopplysninger. Et personvernombud skal være en ressursperson som skal styrke virksomhetens 
kunnskap og kompetanse om personvern. En dedikert person, som både skal kunne opptre i 
uavhengighet og som er faglig kompetent, øker sikkerheten for at virksomheten følger reglene i 
praksis. Dette kommer til nytte for både virksomheten selv og de som virksomheten behandler 
personopplysninger om. 

Personvernombudets rolle og oppgaver følger av personvernforordningen (artiklene 37, 38 og 39).  

 

I møte 27.2.20 fattet Bindal kommunestyre slikt vedtak: 

Serviceavdelingen tildeles en stillingsressurs på 20% for perioden 1.3.2020 – 31.12.2020 for å frigi tid 
til personvernombudet. Fra 1.1.2021 tildeles en fast stillingsressurs på 10% til samme formål. 
Økonomiske konsekvenser reguleres innenfor allerede budsjetterte midler til personvern.  
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Bakgrunnen for dette vedtaket var slik: 

 

«Fra januar 2019 inngikk Bindal kommune avtale med CoverYA AS om kjøp av personvernombud og 
Personvernappen for å imøtekomme kravene i de nye personvernreglene i EUs forordning om 
personvern. I løpet av 2019 erfarte vi at Bindal kommune var mest tjent med personvernombud i 
egen organisasjon, som er kjent med vår organisering, tjenester og utfordringer. Vi har dermed sagt 
opp avtalene med CoverYA AS, og May Lene Øren ble vårt nye personvernombud fra 1.1.2020.  

May Lene Øren er tilsatt 100% stilling som arkivar/konsulent, men har permisjon i 10% av denne 
stillingen. De nye oppgavene som følger av personvernombudrollen forutsetter at det frigis tid til å 
prioritere oppgavene, og det vil være hensiktsmessig med en fast dag i uken i 2020.  

Kostnadene knyttet til personvernombud og Personvernappen har i 2019 vært i overkant av kr 120 
000, og det er i 2020 – 2023 årlig budsjettert med kr 110 000 til kjøp av personvernombud / app. For 
å kunne ivareta rollen som personvernombud må det frigis tid, og spesielt i det første året inntil vi 
har innarbeidet nye rutiner og dokumentasjon på at vi imøtekommer kravene i den nye 
personvernforordningen. Budsjetterte midler til personvern i årene 2020 - 2023 reguleres for å øke 
stillingsressurs, funksjonstillegg for personvernombudrollen og til eventuelt innkjøp av personvern-
modul i Compilo.» 

I januar 2022 kom det et initiativ fra Digitale Helgeland om felles personvernombud på Helgeland. 
Dette er det blitt arbeidet videre med i januar/februar.  

Saksopplysninger 

Digitale Helgeland har kartlagt hvordan kommunene jobber med personvern i dag og hvordan de 
løser personvernombudrollen. Flere kommuner leier ekstern ressurs for å dekke kravet til 
personvernombud, mens noen kommuner bruker intern ressurs i en liten prosentandel (ca 20% 
stilling). Det er ingen av kommunene på Helgeland som har personvernombud i 100 % stilling. 

Det er stor enighet blant kommunene i Digitale Helgeland at kvaliteten rundt oppfølgingen og 
etterlevelse av personvernjobben ikke er bra nok. For de kommunene som leier inn ekstern bistand 
opplever man at personvernombudet ikke er proaktiv nok, personvernet sitter ofte på gjerdet og 
venter på å bli kontaktet og personvernombudet blir ikke godt nok involvert i alle nye prosjekter. Det 
er alt for lite fokus på personvern i daglig drift og det er lite kontinuitet i arbeidet med personvern. 
For de kommunene som bruker interne ressurser er det flere som gir tilbakemelding på at det er 
vanskelig å sette av tid til å jobbe godt nok med personvernarbeid når det kommer i tillegg til den 
vanlige jobben. De fleste kommunene sier at de ikke har god nok kontroll og fokus på ROS-analyser 
og DPIA (Data Protection Impact Assessment), som er vurdering av personvernkonsekvenser.   

 

Ved å få til et samarbeid rundt et felles personvernombud for alle helgelandskommunene mener vi at 
kvaliteten og kompetansen rundt personvern og oppfølging av regelverk vil bli bedre i alle 
kommuner.  

Vi ser for oss følgende gevinster ved å ha felles personvernombud: 

 Mer søkelys på personvern i daglig drift og ved oppstart av nye prosjekter 
 Kontinuerlig fokus på personvern over tid 
 Deling av erfaring og kompetanse 
 Felles opplæring, kursing, deling av rutiner og dokumentasjon 
 Mer struktur i arbeidet med personvern 
 Sikre at lovverk følges og at kommunen har oppdaterte rutiner og prosedyrer 
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 Vi får mer igjen for pengene som brukes på å leie inn ekstern bistand  

 

Kostnader i dag 

Flere kommuner kjøper personvernombudrollen hos ekstern leverandør. Flere kommuner benytter 
seg av samme firma. De minste og mellomste kommunene betaler mellom 40 – 50 000 for denne 
tjenesten, i den summen inngår det noen enkelttimer. Hver kommune må i tillegg betale utgifter i 
forbindelse med møter og reise. Hver kommune har også lisensutgifter til et verktøy som skal holde 
oversikt over alle systemer, tjenester og personvernerklæringer tilhørende disse. En lisens koster 
mellom 20-30 000 pr kommune. For to av de største kommunene er utgiftene til personvernombud 
og lisens ca 100 000 i faste utgifter, i tillegg er det variable utgifter ved behov.    

Fordeling av kostnader for felles personvernombud 

Det må settes av ca 800 000 i året for dekning av kostnader til felles personvernombud. Kostnaden pr 
kommune blir 48 000 NOK i året, pluss 3 kr pr innbygger. Dette vil gi en årlig pris på 51564 kr for den 
minste kommunen og 126 495 kr for den største kommunen. Kostnadene vil dekke lønn, feriepenger 
og arbeidsgiveravgift. Reisekostnader til personvernombudet vil dekkes av Digitale Helgeland.  

Vi foreslår en kostnadsfordeling der hver kommune betaler fastpris på 48 000 i året og i tillegg 3 kr pr 
innbygger. Alle kommunene har de samme lovpålagte tjenestene som skal leveres om du er en liten 
eller stor kommune, det vil derfor måtte gjøres personvernvurderinger, DPIA og ROS-analyser 
uansett størrelse. Vi antar derimot at det kan komme flere henvendelser fra innbyggere i en stor 
kommune kontra en liten, men erfaring viser at det er lite henvendelser fra innbyggere. Det meste av 
jobben er internt arbeid.  Tabellen under viser kostnader til hver enkelt kommune om alle 13 
kommuner velger å være med.  

 

 

 

Ansettelse 

Stillingen blir tilknyttet Digitale Helgeland og den ansatte vil ha arbeidssted i en av 
Helgelandskommunene, alt etter hvilken kommune søkeren bor eller ønsker å bo i.  Hvis prosjektet 
Digitale Helgeland avsluttes må vedkommende ansettes i en vertskommune.  

Antall kommuner 16 Kommune Antall innbyggere (2. kvatal 2021) Pr kommune
Fastpris 48 000,00kr                Træna 452
Pris pr innbygger 3,00kr                          Vevelstad 465

Vega 1188 51 564,00kr                                                      
Hattfjelldal 1270 51 810,00kr                                                      
Dønna 1379 52 137,00kr                                                      
Bindal 1402 52 206,00kr                                                      
Grane 1449 52 347,00kr                                                      
Nesna 1696 53 088,00kr                                                      
Herøy 1807 53 421,00kr                                                      
Sømna 1987 53 961,00kr                                                      
Leirfjord 2270 54 810,00kr                                                      
Hemnes 4407 61 221,00kr                                                      
Alstahaug 7377 70 131,00kr                                                      
Brønnøy 7797 71 391,00kr                                                      
Vefsn 13258
Rana 26165 126 495,00kr                                                    

SUM 804 582,00kr                                                    
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Kompetansekrav 

Personvernombudet vi ansetter bør ha god forståelse av lover og regelverk og erfaring med 
personvernforordringen. Vedkommende bør ha god systemforståelse, være selvgående og 
strukturert. Det er også viktig at vedkommende er god på kommunikasjon og formidling, samtidig må 
personvernombudet like å jobbe i team med andre.  

Faglig bakgrunn kan være innen HR, jus, IT-rådgivning, organisasjonsstruktur, sikkerhet, arkiv og 
regelverketterlevelse. Vedkommende bør ha minimum 3-årig høyere utdannelse.  

Fremdriftsplan 

Utlysning bør være ute senest 1. april slik at vi kan ta sikte på å ha på plass felles personvernombud 
1. september 2022. De kommunene som i dag har eksterne avtaler må si opp sin nåværende avtale 
så snart utlysningen er ute. 

  

Vurdering 

Å ha en privat leverandør som personvernombud kan være greit i forhold til å innfri nytt lovkrav, 
men løsningen ble for perifer og for lite proaktiv. Dette var bakgrunnen for at vi ønsket 
personvernombud i egen organisasjon. Det at to ansatte tok utdanning innenfor dette feltet har 
bidratt positivt til å styrke kunnskap og kompetanse i organisasjonen.  

Siden kommunestyret fattet vedtaket i februar 2020 er det sluttet en person i serviceavdelingen som 
ikke er blitt erstattet med ny person. Den beskjedne ressursen som serviceavdelingen ble styrket 
med da er således bortfalt, og det er reduksjon i årsverk sammenlignet med før februar 2020. 
Arbeidspresset er blitt større. I dag er det en liten ressurs som personvernombud som inngår i flere 
andre oppgaver som stillingsinnehaver har.  

Utfordringen i dag er å finne tid til å være proaktiv nok og dedikere tid til å jobbe med området. Det 
kreves mye faglig oppdatering på en liten ressurs.  

Kommunedirektøren ser fordeler med å gå sammen med flere kommuner om felles 
personvernombud. Ved å ha noen i 100 % ressurs vil det kunne bli bedre oppfølging av den enkelte 
kommune. Dette fordrer at den enkelte kommune selv er engasjert, og benytter det regionale 
personvernombudet, og de nettverk som etableres. Det at vi har lokalt engasjement og kompetanse i 
Bindal vil være en styrke i så måte. Man må ha en viss kunnskap på et felt for å være i stand til å stille 
riktige spørsmål, og vite hva som kreves. Deling av kompetanse mellom kommunene er bra. 
Kommunene sitter ofte hver for seg og jobber med de samme utfordringene, og her vil vi kunne få 
tilgang til oppdatert kompetanse. En målsetting er også å få kompetanseheving rundt personvern ut i 
organisasjonen. Å ha felles personvernombud fratar ikke den enkelte kommune ansvaret for 
personvern.  

Kommunedirektøren anbefaler å inngå samarbeid med helgelandskommunene om felles 
personvernombud da dette vil kunne gi bedre kvalitet. Den årlige utgiften på ca. kr. 52.000.- fordrer 
at alle kommunene blir med. De administrative signalene fra den enkelte kommune er positive når 
det gjelder deltakelse. Kommunedirektøren tar likevel med et punkt i innstillingen om hva som skjer 
dersom det blir færre deltakere.  

Dette blir en økt utgift for Bindal kommune, og en annerledes måte å tenke på enn vi gjorde for to år 
siden. Verden er ikke statisk, og siden da er ressurssituasjonen endret på serviceavdelingen, og det 
har åpna seg en mulighet til å gå sammen med kommuner som vi har noe til felles med. Flere av 
kommunene har blant annet gått til felles anskaffelse av nytt sak- og arkivsystem.  
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KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 11.02.2022 

  Knut Toresen 

  kommunedirektør 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/274-2 

Saksbehandler: Astri Helen Busch 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

11/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Valg av felles klagenemnd for klage på takstvedtak og utskrivingsvedtak 

Saken legges fram uten innstilling fra kommunedirektøren. 

 

 

 

 
 

Saksopplysninger 

I kommunestyrets møte 12.12.2019, sak 122/19, ble følgende personer valgt til felles 
klagenemnd for klage på takstvedtak og utskrivingsvedtak vedrørende eiendomsskatt: 
 
Medlemmer:     Personlige varamedlemmer: 
Astrid Nilssen, leder (4 år)   Johan Arnt Alstad (4 år) 
Gunnar Kvarsvik, nestleder (2 år)  Camilla Brevik (2 år) 
Svanhild Båtnes Holten (4 år)  Hallgeir Lian (4 år) 
 
Det er sakkyndig nemnd for fastsettelse av takstverdi for eiendomsskatt som fastsetter 
takstverdiene. Verdsettelsen som blir fastsatt kan påklages til felles klagenemnd for klage på 
takstverdi og utskrivingsvedtak.  
Kommunen er part i saken. En kan derfor ikke oppnevne medlemmer av formannskapet til 
klagenemnda. Så vidt mulig bør en også unngå å oppnevne medlemmer av kommunestyret. 
 
I henhold til eiendomsskatteloven § 20 avgjøres klager som kommer på verdsettelsen av 
takstverdi av ei nemnd kommunestyret velger dersom klagen ikke tas til følge. Det ble i 
kommunestyrets møte 18.02.2016, sak 11/16, vedtatt at antall medlemmer og personlige 
varamedlemmer skulle reduseres til tre personer. 
 

 Det er lovkrav at personer må gi skriftlig samtykke til å stille til valg, jfr. kommunelovens         
§ 7-2, 3. ledd, bokstav c. 
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Vurdering 

For medlemmer og varamedlemmer som ble valgt for 2 år må det nå velges nye. 
  

 
Saken legges fram for kommunestyret uten innstilling fra kommunedirektøren. 
 
 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 20.01.2022 

Knut Toresen  Knut Toresen 

kommunedirektør  kommunedirektør 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/274-1 

Saksbehandler: Astri Helen Busch 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

12/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Valg av sakkyndig nemnd for fastsettelse av takstverdi for eiendomsskatt 

Saken legges fram uten innstilling fra kommunedirektøren. 

 

 

 
 
 
 

Saksopplysninger 

I kommunestyrets møte 30.12.1979, sak 124/79, ble det vedtatt å oppnevne en takstnemnd på tre 
medlemmer med like mange varamedlemmer for fastsettelse av takstverdi for eiendomsskatt. 
Navnet på nemnda ble i kommunestyrets møte 08.11.2012, sak 106/12, endret til sakkyndig nemnd 
for fastsettelse av takstverdi for eiendomsskatt. 

Kommunen er part i saken. En kan derfor ikke oppnevne medlemmer av formannskapet til sakkyndig 
nemnd. Så vidt mulig bør en også unngå å oppnevne medlemmer av kommunestyret. 

 

I kommunestyrets møte 12.12.2019, sak 121/19, ble det foretatt valg av sakkyndig nemnd for 
fastsettelse av takstverdi for eiendomsskatt. Denne har følgende sammensetning: 

 

Medlemmer:      Personlige varamedlemmer: 

Steinar Skarstad, leder (4  år)    Espen Hald (4 år) 

Astrid Hagen, nestleder (2 år)    Roger Hansen (2 år) 

Asgeir Aune  (4 år)     Mona Øvergård  (4år) 

 

Nemndas gjøremål framgår av eigedomsskattelova av 06.06.1975 nr. 29. 
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Det er lovkrav at personer må gi skriftlig samtykke til å stille til valg, jfr.kommunelovens § 7-2, 3. ledd, 
bokstav c. 
 
 

  

 

 

Vurdering 

For de medlemmene og varamedlemmene som ble valgt for 2 år må det nå velges nye.  

 

Saken legges fram til behandling uten innstilling fra kommunedirektøren. 

 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 20.01.2022 

Knut Toresen  Knut Toresen 

kommunedirektør  kommunedirektør 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/274-3 

Saksbehandler: Astri Helen Busch 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

13/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Bindal Kraftlag SA - valg av kommunens representant for 2 år 

Kommunedirektørens innstilling 

Saken legges fram uten innstilling fra kommunedirektøren. 

 

 

 
 
 
 

Saksopplysninger 

§ 7, 1. avsnitt lyder som følger i Bindal Kraftlag SA sine vedtekter: 
Kraftlaget ledes av et styre på fem medlemmer. Tre medlemmer med tre varamedlemmer i 
nummerrekke velges av årsmøtet. Ett medlem med personlig varamedlem velges av Bindal 
kommune og ett medlem med personlig vara velges blant og av de ansatte. 
Styremedlemmer med varamedlemmer valgt av Bindal kommune og av de ansatte har 
funksjonstid to år. Styremedlemmer valgt av årsmøtet har funksjonstid to år, mens 
varamedlemmer valgt av årsmøtet har funksjonstid ett år. 

 
Bindal kommunes representant med personlig vararepresentant er henholdsvis Bjørn Sørhøy 
og Terje Sevaldsen. De ble valgt av kommunestyret i møte 14.11.2019, sak 107/19. 
 
Det er lovkrav at personer må gi skriftlig samtykke til å stille til valg, jfr. kommunelovens         
§ 7-2, 3. ledd, bokstav c. 
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Vurdering 

I henhold til Bindal Kraftlags SA sine vedtekter skal Bindal kommune velge 1 representant 
med vararepresentant til styret i bedriften. Funksjonstiden er på 2 år, og kommunedirektøren 
ber kommunestyret om å foreta nytt valg. 
 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 20.01.2022 

Knut Toresen  Knut Toresen 

kommunedirektør  kommunedirektør 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/445-4 

Saksbehandler: Kjell Andersen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

14/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Selskapsavtale Midt-Norge 110-sentral IKS 

Kommunedirektørens innstilling 

1. Kommunestyret vedtar eiersammensetning, eierbrøk og antall 
representanter i representantskapet til Midt-Norge 110-sentral IKS slik 
tabellen viser: 
 

Kommune Eierandel Representant i 
representantskapet 

Trondheim 43,50 % 1 

Steinkjer 5,16 % 1 

Stjørdal 5,12 % 1 

Levanger 4,28 % 1 

Orkland 3,86 % 1 

Melhus 3,55 % 1 

Namsos 3,23 % 1 

Verdal 3,17 % 1 

Malvik 3,00 % 1 

Ørland 2,19 % 1 

Indre Fosen 2,14 % 1 

Nærøysund 2,04 % 1 

Skaun 1,76 % 1 

Oppdal 1,49 % 1 

Inderøy 1,45 % 1 

Midtre Gaudal 1,32 % 1 
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Heim 1,21 % 1 

Røros 1,18 % 1 

Frøya 1,09 % 1 

Hitra 1,07 % 1 

Åfjord 0,91 % 1 

Selbu 0,86 % 1 

Overhalla 0,82 % 1 

Frosta 0,55 % 1 

Rennebu 0,53 % 1 

Meråker 0,51 % 1 

Grong 0,50 % 1 

Snåsa 0,44 % 1 

Rindal 0,42 % 1 

Holtålen 0,42 % 1 

Os 0,40 % 1 

Bindal 0,30 % 1 

Lierne 0,29 % 1 

Høylandet 0,26 % 1 

Flatanger 0,23 % 1 

Osen 0,20 % 1 

Namsskogan 0,17 % 1 

Tydal 0,16 % 1 

Leka 0,12 % 1 

Røyrvik 0,10 % 1 

Totalt 100,00% 40 

 

 

Vedtaket gjøres gjeldende fra 1.10.2022. 
 

 

2. Kommunestyret vedtar ny selskapsavtale slik vedlegg 3 viser. Vedtaket 
gjøres gjeldende fra 1.10.2022. 
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Vedlegg 
1 Vedtak om ny 110-region for Trøndelag.PDF  
2 Brev fra Namsos kommune 22.10.2021  
3 Selskapsavtale Midt-Norge 110-sentral IKS  
4 Brev - Økonomioversikt felles 110-sentral Trøndelag.pdf  

 

Saksopplysninger 

Saken omhandler endringer i selskapsavtalen for Midt-Norge 110-sentral IKS. Bakgrunnen 
for dette er et vedtak fra Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap (DSB) om endret 
110-tilknytning for kommunene som er tilknyttet Namdal 110-sentral fra 1.10.2022. 

Vedlegg 1 viser brev og vedtak fra DSB. 

I sitt brev viser DSB til etablering av Værnesregionen brann og redningstjeneste som består 
av kommunene Stjørdal, Selbu og Meråker. Kommunene tilhører ulike 110-sentraler og har 
søkt om overføring til Midt-Norge 110-sentral IKS. 

DSB mottok brev fra Namsos kommune 22.10.2021 på vegne av de øvrige 16 kommunene 
som er tilknyttet Namdal 110-sentral. I brevet oppfordret kommunene tilknyttet Namdal 110-
sentral DSB til å sikre en felles og samtidig virksomhetsoverdragelse for samtlige kommuner 
tilknyttet Namdal 110-sentral til Midt-Norge 100-sentral IKS, og at kommunene Stjørdal og 
Meråker ikke skulle få skifte tilknytning før de andre kommunene som er tilknyttet Namdal 
110-sentral. 

Vedlegg 2 viser brev sendt fra Namsos kommune til DSB. 

DSB viser til at de i behandling av saken har hatt korrespondanse og dialog med en rekke 
kommuner og 110-sentraler, samt mottatt vedtak av 24.09.2021 fra Innherred regionråd og 
uttalelse av 20.09.2021 fra Namdal regionråd. 

DSB viser også til høringssvar fra Statsforvalteren i Trøndelag som stiller seg bak forslaget og 
argumentasjonen for vedtaket som etter deres vurdering vil sikre en helhetlig brannberedskap 
i Trøndelag. 

Vedlegg 3 viser selskapsavtale for Midt-Norge 110-sentral IKS gjeldende fra 01.10.2022. 

Vedlegg 4 viser økonomioversikt for felles 110-sentral i Trøndelag. 

Økonomioversikten viser at for Bindal kommunes del vil kostnadene framover knyttet til 
deltagelse i Midt-Norge 110-sentral IKS ligge på ca samme nivå som i dag. 

I utgangspunktet skulle kostnadene gått ned som følge av sammenslåing og stordriftsfordeler, 
men p.g.a store investeringer i nytt OHV (oppdragshåndteringssystem) øker utgiftene. På 
grunn av stordriftsfordelene klarer man imidlertid å holde kostnadsnivået lavere, noe som for 
Bindal kommunes del betyr liten endring i kostnadene. 

DSB viser til at de i behandling av saken har hatt korrespondanse og dialog med en rekke 
kommuner og 110-sentraler, samt mottatt vedtak av 24.09.2021 fra Innherred regionråd og 
uttalelse av 20.09.2021 fra Namdal regionråd. 

DSB viser også til høringssvar fra Statsforvalteren i Trøndelag som stiller seg bak forslaget og 
argumentasjonen for vedtaket som etter deres vurdering vil sikre en helhetlig brannberedskap 
i Trøndelag. 
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Vedtak: 

Med hjemmel i lov 14. juni 2002 nr. 20 om vern mot brann, eksplosjon og ulykker med farlig 
stoff og om brannvesenets redningsoppgaver (brann- og eksplosjonsvernloven) § 37, jf. § 16, 
fastsetter DSB en ny 110-region i Trøndelag der alle kommunene i regionen tilknytter seg 
Midt-Norge 110-sentral IKS i Trondheim innen 1.10.2022. 

Følgende kommuner vil måtte knytte seg til nødmeldesentralen for brann, og med grunnlag i 
avtale bære sin andel av kostnadene til drift av sentralen: Bindal, Flatanger, Frosta, Frøya, 
Grong, Heim, Hitra, Holtålen, Høylandet, Inderøy, Indre Fosen, Leka, Levanger, Lierne, 
Malvik, Melhus, Meråker, Midtre Gauldal, Namsos, Namsskogan, Nærøysund, Oppdal, 
Orkland, Os (Hedmark), Osen, Overhalla, Røyrvik, Rennebu, Rindal, Røros, Selbu, Skaun, 
Snåsa, Steinkjer, Stjørdal, Trondheim, Tydal, Verdal, Ørland og Åfjord. 

DSB mener det er nødvendig å fatte et nytt vedtak i påvente av samlokalisering av 
nødmeldesentralene for brann og politi i Trondheim. 

DSB fattet vedtak 15.03.2016 om nye 110-regioner og samlokalisering av nødmeldetjenesten. 
DSB viser til Stortingsvedtak den 10.06.2015, og tilhørende dokumentasjon Innst. 306 S 
(2014-2015) og Prop. 61 LS (2014-2015) nærpolitireformen, hvor det ble bestemt at det skulle 
gjennomføres en politireform. I nærpolitireformen er det presisert at brann – og 
redningsvesenets nødmeldetjeneste skal tilpasser de geografiske grensene til de nye 
politidistriktene, men samtidig slik at en 110-sentral kan dekke mer enn ett politidistrikt. 

På denne bakgrunn fattet DSB vedtak for alle 110-regionene i Norge, herunder Trøndelag. I 
tråd med Innst. 306 S (2014-2015) og Prop. 61 LS (2014-2015) nærpolitireformen, skal 110-
sentralen samlokaliseres med politiets operasjonssentral i Trondheim kommune. 

DSB skisserte utfordringer i vedtaket da tidsplanen for gjennomføring av samlokalisering med 
politiet er beheftet med enkelte usikkerheter. DSB skrev at det kan være hensiktsmessig, i 
forhold til samvirke med politiet og en harmonisering av beredskapsgrensene, å slå sammen 
sentralene før en samlokalisering. En slik sammenslåing i forkant av samlokaliseringen vil 
kunne tvinge seg frem i situasjoner hvor rekrutteringen til sentralen svikter som følge av den 
forestående avviklingen, og det er utfordrende å opprettholde en forsvarlig drift. 

Flere 110-sentraler har gjennomført sammenslåing før samlokaliseringen med politiet har 
vært mulig. 

Vedtaket av 15.03.2016 om nye 110-regioner og samlokalisering står seg fortsatt, og 
klagefristen på dette vedtaket er utløpt. I påvente av samlokalisering vil DSB varsle nytt 
vedtak slik at sammenslåing av 110-sentralen i Namsos og 110-sentralen i Trondheim skjer 
før samlokalisering med politiet. 

DSBs vedtak av 28.08.2019 omgjorde vedtaket av 15.03.2016 for kommunene Tjeldsund, 
Asker, Volda, Heim og Rindal som følge av kommunesammenslåinger og endringer i 
politidistriktsgrensene. Vedtaket inneholdt kun geografiske justeringer. 

I henvendelsen datert 22.10.2021 fra 16 av kommunene tilknyttet Namdal 110-sentral til DSB 
anmodes det om at det blir foretatt en samlet overføring av alle kommuner til Midt-Norge 
110-sentral IKS. Det har blitt opplyst at overføring av kommunene Stjørdal og Meråker fra 
Namdal 110-sentral til Midt-Norge 110-sentral IKS innen årsskiftet vil medføre negative 
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konsekvenser for driften av 110-sentralen i Namsos i tiden fram til de resterende kommunene 
kan overføres ny sentral. Det har fremkommet opplysninger om at også andre kommuner 
ønsker brannsamarbeid og en slik snarlig overføring. Dersom dette skjer vil det gi Namdal 
110-sentral ytterligere utfordringer og kunne føre til at sentralen ikke lenger har grunnlag for 
forsvarlig drift og raskt og uønsket må legge ned virksomheten. Ved en slik situasjon vil 
Midt-Norge 110-sentral IKS tvinges til å ta imot samtlige kommuner uten tilfredsstillende 
forberedelser. En slik situasjon ønsker DSB å unngå av hensyn til den helhetlige beredskapen 
i regionen og for å sikre en god prosess for de ansatte i Namdalen 110-sentral. Det er opplyst 
fra Namsos kommune at en kontrollert og tilfredsstillende forberedt virksomhetsoverdragelse 
vil kunne gjennomføres innen 1.10.2022. 

DSB har også fått informasjon om at representantskapet for Midt-Norge 110-sentral IKS den 
3.11.2021 fattet et vedtak der de anbefaler at Trondheim kommune og styret i 110-sentralen i 
samarbeid med Namsos kommune arbeider for en virksomhetsoverdragelse og dermed en 
felles sentral for Trøndelag i Trondheim. Det forutsettes at dette gjennomføres så snart som 
praktisk mulig, og senest innen 1.10.2022. 

Kommunene har organisasjonsfrihet når det gjelder gjennomføringen av vedtaket. DSB 
registrerer at partene arbeider for en virksomhetsoverdragelse som er mulig å gjennomføre 
innen 1.10.2022. 

Om selskapsavtalen; 

Selskapsavtalen for Midt-Norge 110-sentral IKS reguleres av Lov om interkommunale 
selskaper (IKS-loven). § 4. Selskapsavtale sier at det for interkommunale selskap skal 
opprettes en skriftlig selskapsavtale, og for de enkelte deltakere skal kommunestyret vedta 
avtalen.  

§ 9. Saksbehandlingen i representantskapet sier at hver representant i representantskapet har 
en stemme med mindre annet er fastsatt i selskapsavtalen. Loven sier videre at 
representantskapet er beslutningsdyktig når minst halvdelen av medlemmene er til stede, og 
disse representerer to tredeler av stemmene. 

Slik det fremgår av selskapsavtalen for Midt-Norge 110-sentral IKS punkt 5.1.1. har hver 
representant en stemme, og representantskapet er beslutningsdyktig når minst to tredeler av 
stemmene er til stede. 

Videre viser punkt 5.1.3 Representantskapets møter at så langt loven tillater det, skal møtene i 
representantskapet som hovedregel gjennomføres digitalt. Dette bidrar til effektiv 
møteavvikling, og også at det gjør det sikrere at oppmøtet gir et beslutningsdyktig 
representantskap. 

Punkt 5.2.1 Styrets sammensetning sier at styret velges av representantskapet, og skal ha sju 
medlemmer. Av disse skal Trondheim kommune ha minst tre styremedlemmer. Styrets 
sammensetning skal ha relevant kompetanse som brannfaglig, jus og økonomi. I tillegg skal 
geografisk spredning av styremedlemmene tilstrebes. Selskapsavtalen sier også at styrets 
medlemmer velges for fire år av gangen, der halvparten er på valg hvert 2. år.  
Dette for å sikre kontinuitet i styret, og slik at man unngår at alle styremedlemmene er på valg 
samme år. 
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Representantskapet utnevner en valgkomite bestående av tre medlemmer. Ordfører i 
Trondheim kommune leder valgkomiteen. De øvrige to medlemmene utnevnes fra 
representantene i representantskapet. 

I henhold til dagens selskapsavtale for Midt-Norge 110-sentral IKS beregnes eierandeler og 
ansvar ut fra folketallet og reguleres hvert 4. år. Dette videreføres i ny selskapsavtale med 
første regulering 1.1.2027. 

 

En endring av 110-tilknytning for kommunene som er tilknyttet Namdal 110-sentral til Midt-
Norge 110-sentral IKS vil medføre endringer for de som har arbeidsoppgaver ved Namdal 
110-sentral. Dette fordi oppgavene ved sentralen ikke videreføres ved denne sentralen etter 
1.10.2022. Den operasjonelle styringsgruppen i gjennomføringsprosjektet for felles 110-
sentral i Trøndelag vil belyse hvordan dette kan ivaretas, i dialog med tillitsvalgte. 
Virksomhetsoverdragelsen gjennomføres i henhold til AML sine bestemmelser. 

Når kommunene som er tilknyttet Namdal 110-sentral skal tilknyttes Midt-Norge 110-sentral 
IKS vil antall eierkommuner endres fra 20 til 40 for Midt-Norge 110-sentral IKS, noe som 
medfører at eierandelene i Midt-Norge 110-sentral endres.  

Det forventes at eierbidrag per innbygger vil opprettholdes omtrent på dagens nivå for 
kommunene som i dag er tilknyttet Midt-Norge 110-sentral IKS etter 1.10.2022. De 
økonomiske forholdene utredes av dagens IKS, som også tar sikte på å kunne gi kommunene 
en oversikt over antatt kostnad i eget notat i forbindelse med behandling av selskapsavtalen i 
kommunestyrene. 

Den operasjonelle styringsgruppen i gjennomføringsprosjektet for felles 110-sentral i 
Trøndelag vil se på dette i sitt arbeid, og vil se det i sammenheng med kostnader knyttet til 
implementering av nytt oppdragshåndteringsverktøy. Når kommunene som er tilknyttet 
Namdal 110-sentral tilknyttes Midt-Norge 110-sentral IKS vil store nasjonale investeringer 
som eksempelvis nytt oppdragshåndteringsverktøy fordeles på flere innbyggere enn de som i 
dag er tilknyttet Midt-Norge 110-sentral IKS. 

Hvis kommunene som i dag er tilknyttet Namdal 110-sentral ikke hadde blitt tilknyttet Midt-
Norge 110-sentral IKS ville de årlige kostnadene for den enkelte kommune ha økt, blant annet 
som en følge av investeringer i nytt oppdragshåndteringsverktøy. 

Vurdering 

DSB har besluttet endring for tilknytning til 110-sentral. Det blir viktig at denne endringen og 
sammenslåingen blir gjort så ryddig som mulig, slik en virksomhetsoverdragelse krever.  
 
Kommunedirektøren mener det er viktig å opprettholde forsvarlig drift både før og etter 
endelig gjennomføring den 1.10.2022. Kommunedirektøren mener videre at en endring i 110-
tilknytning må gjennomføres i henhold til en fastsatt fremdriftsplan, og i dialog med 
tillitsvalgte. Samtidig må virksomhets-overdragelsen sees i sammenheng med at det innføres 
et nytt oppdrags-håndteringsverktøy for alle 110-sentralene i Norge. 

DSB mener det er nødvendig å fatte et nytt vedtak i påvente av samlokalisering av 
nødmeldesentralene for brann og politi i Trondheim, og at arbeidet med å samlokalisere 
nødmeldesentralene for brann og politi ligger noe lenger frem i tid. 
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Kommunedirektøren anbefaler kommunestyret å vedta eiersammensetning, eierbrøk og antall 
representanter i representantskapet til Midt-Norge 110-sentral IKS slik det fremgår av 
tabellen, og at vedtaket gjøres gjeldende fra 1.10.2022. Kostnadsbildet forventes som nevnt 
oversendt fra Midt-Norge 110-sentral IKS, som den overtakende part, i eget notat derfra. 

Kommunedirektøren anbefaler kommunestyret å vedta ny selskapsavtale slik vedlegg 3 viser, 
og at vedtaket gjøres gjeldende fra 1.10.2022. 

Kommunedirektøren ber kommunestyret å vedta innstillingen som framlagt uten endringer, da 
likelydende vedtak fra alle 40 eierkommunene er nødvendig for å gjennomføre en 
sammenslåing innen anbefalt tidsfrist. 

Kommunene som i dag er tilknyttet Namdal 110-sentral må også ved senere høve vedta 
representantskapsmedlem og varamedlem for denne for den nye IKS-deltakelsen. 

 

Miljømessig vurdering 

Denne saken har isolert sett ingen konsekvenser for klima og det ytre miljø. 

 

 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 08.02.2022 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Midt-Norge 110-sentral IKS og alle tilknyttede 
kommuner 
Namdal 110-sentral og alle tilknyttede kommuner 
 

    

 

Vedtak om ny 110-region for Trøndelag 
Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap (DSB) viser til eget brev av 12.11.2021, der det ble 
varslet at DSB vil fatte vedtak om endret 110-tilknytning for kommunene som er tilknyttet Namdal 
110-sentral.  
 
 
1. Samlokalisering med politiets operasjonssentral 
I ovennevnte varselbrev av 12.11.2021 ble det vist til DSBs vedtak i brev av 15.03.2016 om nye 110-
regioner og samlokalisering med politiets operasjonssentraler - der Trondheim kommune ble pålagt å 
etablere en 110-sentral for Trøndelag 110-region. Dette vedtaket er fortsatt gjeldende, og klagefristen på 
dette vedtaket er utløpt. Samlokalisering skal slik det fremkommer av vedtaket datert 15.03.2016 
gjennomføres så fort det er mulig å få til.  

 
DSBs vedtak av 28.08.2019 omgjorde vedtaket av 15.03.2016 for kommunene Tjeldsund, Asker, Volda, 
Heim og Rindal som følge av kommunesammenslåinger og endringer i politidistriktsgrensene. Vedtaket 
inneholdt oppdaterte kommunenavn og geografiske justeringer. 
 
 
2. Vedtak 

Med hjemmel i lov 14. juni 2002 nr. 20 om vern mot brann, eksplosjon og ulykker med farlig 
stoff og om brannvesenets redningsoppgaver (brann- og eksplosjonsvernloven) § 37, jf. § 16, 
fastsetter DSB en ny 110-region i Trøndelag der alle kommunene i regionen tilknytter seg 
Midt-Norge 110-sentral IKS i Trondheim innen 01.10.2022. 
 
Følgende kommuner vil måtte knytte seg til nødmeldesentralen for brann, og med grunnlag 
i avtale bære sin andel av kostnadene til drift av sentralen: Bindal, Flatanger, Frosta, 
Frøya, Grong, Heim, Hitra, Holtålen, Høylandet, Inderøy, Indre Fosen, Leka, Levanger, 
Lierne, Malvik, Melhus, Meråker, Midtre Gauldal, Namsos, Namsskogan, Nærøysund, 
Oppdal, Orkland, Os (Hedmark), Osen, Overhalla, Røyrvik, Rennebu, Rindal, Røros, 
Selbu, Skaun, Snåsa, Steinkjer, Stjørdal, Trondheim, Tydal, Verdal, Ørland og Åfjord. 
 

 
3. Sakens bakgrunn 
I ovennevnte varsel om vedtak datert 12.11.2021 viste DSB til etableringen av Værnesregionen brann og 
redningstjeneste som består av kommunene Stjørdal, Selbu og Meråker. Kommunene tilhører ulike 110-
sentraler og har søkt om overføring til Midt-Norge 110-sentral IKS. 
 
DSB hadde også mottatt brev av 22.10.2021 fra Namsos kommune på vegne av de 16 kommuner 
tilknyttet Namdal 110-sentral. Kommunene oppfordret DSB til å sikre en felles og samtidig 
virksomhetsoverdragelse for samtlige kommuner tilknyttet Namdal 110-sentral over til Midt-Norge 110 
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sentral. Det vil si at kommunene Stjørdal og Meråker ikke får skifte tilknytning før de andre 
kommunene. 
 
DSB har i behandlingen av saken hatt korrespondanse og dialog med en rekke kommuner og 110-
sentraler, samt mottatt vedtak av 24.09.2021 fra Innherred regionråd og uttalelse av 20.09.2021 fra 
Namdal regionråd. 
 
 
4. Høringssvar 
Det har kommet inn to høringssvar til varselet om vedtak.  
 
Statsforvalteren i Trøndelag stiller seg bak forslaget og argumentasjonen for vedtaket som etter deres 
vurdering vil sikre en helhetlig brannberedskap i Trøndelag, jf. e-post av 03.01.2021.  
 
Stjørdal kommune og Værnesregionen brann- og redningstjeneste har sendt brev av 14.12.2021. Disse er 
positive til vedtaket, men ønsker at Værnesregionen brann- og redningstjeneste blir overført til Midt-
Norge 110 sentral så tidlig som mulig og senest 01.10.2022. Dette er begrunnet i alarmorganiseringen, 
investeringer i utstyr, sikkerhet og kostnadseffektivitet.  
 
Videre følger det at "Formannskapet har i møte den 9.12.2021 uttrykt i eget vedtak at de er positiv til en 
løsning hvor teknisk overføring av Stjørdal kommune til Midt-Norge 110-sentral skjer så raskt som 
mulig, men hvor kommunen senest fram til 01.10.2022 betaler til Namdal 110-sentral, for så å overføre 
betalingsforpliktelsen til Midt-Norge 110-sentral. Vedtaket lyder videre at på grunn av de særlig faglige 
utfordringer en delt tilknytning representerer, forventer Stjørdal prioritet i den tekniske overføringen til 
Midt-Norge 110-sentral."  
 
DSB kommenterer innspillet i punkt 6 nedenfor. 
 
 
5. Rettslig grunnlag 
 
DSB er sentral tilsynsmyndighet. Det følger av brann- og eksplosjonsvernloven § 37 første ledd at: 
 

Tilsynsmyndigheten gir de pålegg og treffer ellers de enkeltvedtak som er nødvendige for 
gjennomføringen av bestemmelsene gitt i eller i medhold av denne loven. Det skal settes en frist 
for når pålegget skal være utført. 

 
DSBs myndighet til å fastsette 110-regionene og kommunenes plikter for etablering, drift og betaling av 
nødmeldetjenesten følger av brann- og eksplosjonsvernloven § 16: 
 

Sentral tilsynsmyndighet kan pålegge en kommune å etablere en nødalarmeringssentral for 
mottak av meldinger om branner og andre ulykker innen en fastsatt region som kan omfatte flere 
kommuner. De kommuner som omfattes av den fastsatte regionen plikter å knytte seg til 
nødalarmeringssentralen og med grunnlag i avtale bære sin andel av kostnadene ved etablering 
og drift av sentralen. 
 
Nødalarmeringssentralen skal bemannes, utrustes og opereres slik at den til enhver tid fyller 
behovet for mottak og registrering av nødmeldinger, alarmering av mannskaper og 
kommunikasjon med innsatsstyrkene og den som melder ulykken. Etablering og drift skal 
samordnes med øvrige nødalarmeringssentraler for helse og politi. 
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6. Vår vurdering 
DSB mener kommunene i Værnesregionen brann og redningstjeneste, som består av kommunene 
Stjørdal, Selbu og Meråker, av hensyn til kommando og kontroll av beredskap må ha tilknytning til én 
110-sentral.  
 
Direktoratets praksis er at hver 110-sentral skal følge politidistriktsgrensene og at hver 110-sentral skal 
omfatte ett eller flere politidistrikt. Dette er viktig for rask og effektiv samordning innen 
redningstjenesten. Unntak fra prinsippet om å følge politidistriktsgrensene er beredskapssamarbeid innen 
brann- og redningsvesenet. Unntaket begrunnes i hensynene til oversikt, kommando og kontroll av 
beredskap, og som det følger av St.meld. nr. 12 (1995-96); hensynet til at de aktuelle beredskapsstyrker 
skal kunne forholde seg til en og samme sentral veier tyngre enn hensynet om å følge 
politidistriktsgrensene.  
 
Når DSB setter fristen for en ny 110-region til 01.10.2022, er dette av hensyn til forsvarlig drift av 
nødmeldetjenesten i Namsos. Vi gjengir fra direktoratets varsel om vedtak i brev av 12.11.2021: 
 

DSB har mottatt en felles henvendelsen av 22.10.2021 fra 16 av kommunene tilknyttet Namdal 
110-sentral med en anmodning om at det blir foretatt en samlet overføring av alle kommuner til 
Midt-Norge 110-sentral IKS. Det blitt opplyst at overføring av kommunene Stjørdal og Meråker 
fra Namdal 110-sentral til Midt-Norge 110-sentral IKS innen årsskiftet, vil medføre negative 
konsekvenser for driften av 110-sentralen i Namsos i tiden fram til de resterende kommunene kan 
overføres ny sentral. Det har også fremkommet opplysninger om at også andre kommuner ønsker 
brannsamarbeid og en slik snarlig overføring. Dersom dette skjer vil det gi Namdal 110-sentral 
ytterligere utfordringer og kunne føre til at sentralen ikke lenger har grunnlag for forsvarlig drift 
og raskt og uønsket må legge ned virksomheten. Ved en slik situasjon vil Midt-Norge 110-sentral 
IKS tvinges til å ta imot samtlige kommuner uten tilfredsstillende forberedelser. En slik situasjon 
ønsker DSB å unngå av hensyn til den helhetlige beredskapen i regionen og for å sikre en god 
prosess for de ansatte i Namdalen 110-sentral. Det er opplyst fra Namsos kommune at en 
kontrollert og tilfredsstillende forberedt virksomhetsoverdragelse vil kunne gjennomføres innen 
01.10.2022. 

 
DSB kan ikke risikere at Namdal 110-sentral raskt og uønsket må legge ned virksomheten, og Midt-
Norge 110-sentral IKS må kunne gjøre tilfredsstillende forberedelser. Begge nødmeldesentralene må 
mens de drifter etterleve brann- og eksplosjonsvernloven § 16 andre ledd om at 
"nødalarmeringssentralen skal bemannes, utrustes og opereres slik at den til enhver tid fyller behovet for 
mottak og registrering av nødmeldinger, alarmering av mannskaper og kommunikasjon med 
innsatsstyrkene og den som melder ulykken". 
 
Mottak av kommunene ved 110-sentralen i Trondheim er hensyntatt, og DSB har ikke mottatt innsigelser 
på dette i høringen. Vi gjengir fra direktoratets varsel om vedtak i brev av 12.11.2021: 
 

DSB har også fått informasjon om at representantskapet for Midt-Norge 110-sentral IKS den 
03.11.2021 fattet et vedtak der de anbefaler at Trondheim kommune og styret i 110 sentralen i 
samarbeid med Namsos kommune arbeider for en virksomhetsoverdragelse og dermed en felles 
sentral for Trøndelag i Trondheim. Det forutsettes at dette gjennomføres så snart som praktisk 
mulig, og senest innen 01.10.2022. 

 
Kommunene i Værnesregionen brann- og redningstjeneste ønsker en overføring til Midt-Norge 110 
sentral så tidlig som mulig og senest 01.10.2022. DSB mener også disse må prioriteres på grunn av 
kommando og kontroll av beredskap, og at dette er hensyntatt i vedtakets frist. Kommunene/110-
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sentralene må vurdere hvordan overføringen skal gjennomføres slik at lovens § 16 andre ledd hele tiden 
etterleves.  
 
Direktoratet forutsetter at relevante parter blir inkludert i arbeidet slik at det blir en kontrollert og 
forsvarlig endring av 110-tilknytningen for kommunene som per i dag er tilknyttet Namdal 110 sentral. 
DSB oppfordrer til godt samarbeid.  
 
 
7. Informasjon om klagerett  
Vedtaket kan påklages til Justis- og beredskapsdepartementet, jf. brann- og eksplosjonsvernloven § 41 
første ledd. Etter forvaltningsloven § 29 er klagefristen 3 uker fra vedtaket er mottatt. En eventuell klage 
sendes DSB. Det vises for øvrig til forvaltningsloven kapittel VI om klage og omgjøring. 
 
 
 
Med hilsen 
for Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap 
Avdeling for forebygging og sikkerhet 
 
 
Johan Marius Ly Dag Rune Omland 
Avdelingsdirektør Seksjonssjef 
 
Dokumentet er godkjent elektronisk og sendes derfor uten underskrift. 
 
Kopi til: 
Håvard Sæther    
Arvid Vollum    
Statsforvalteren i Trøndelag    
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Ber om felles virksomhetsoverdragelse til Midt-Norge 110 

 

Vi vil på det sterkeste oppfordre DSB til å sikre en felles og samtidig 

virksomhetsoverdragelse for samtlige kommuner tilknyttet Namdal 110 over til 

Midt-Norge 110. Vi vil mao. be om at Stjørdal og Meråker ikke får skifte tilknytning 

før de andre kommunene. 

 

Stortinget besluttet i forbindelse med politireformene at nødmeldesentralene for brann 

og politi skulle samlokaliseres i samme bygg. For Trøndelag betyr det en felles 

nødmeldesentral lokalisert i politihuset i Trondheim. Namdal 110 har hele tiden forholdt 

seg lojalt til dette vedtaket, selv om det innebærer at sentralen legges ned. 

 

I Trøndelag er en sambygging slik vi erfarer det per i dag ikke engang kommet til 

planleggingsstadiet. Likevel har DSB åpnet for at Stjørdal og Meråker kan få skifte 

tilknytning til Midt-Norge 110, uavhengig av samlokaliseringsprosessen. Vi vil på det 

sterkeste advare mot at DSB godkjenner en slik flytting fordi: 

 

• Grunnlaget for Namdal 110 er ikke bærekraftig når Stjørdal og Meråker går ut, og 

20 prosent av oppdraget forsvinner. Det blir uforholdsmessig dyrt for de 

gjenværende kommunene. 

• Et slikt skifte av tilknytning skaper usikkerhet og uforutsigbarhet for alle berørte 

parter, og ikke minst for de ansatte ved sentralen i Namsos.  

 

Det er helt avgjørende at et skifte av 110-sentral skjer på en ryddig og for alle parter 

avklart måte. Derfor må alle kommuner i Namdal 110 gå over til Midt Norge 110 

samtidig. Med andre ord; det må enten være alle eller ingen. 

 

Overgangen sikres best som en ren virksomhetsoverdragelse – ikke minst av hensyn til 

de ansatte i Namdal 110. Vi ber om en felles og samtidig overføring før implementering 

av nytt oppdragshåndteringsverktøy. 

 

Vår grunnleggende holdning er at dersom samlokalisering med politiet i Trondheim ikke 

lar seg gjennomføre, burde Trøndelags 110-sentral ligge i Namsos. En samlet 110-

sentral i Namsos vil være et like godt faglig alternativ – og dessuten billigere, siden det 

for eksempel er lavere husleie og lavere arbeidsgiveravgift i Namsos enn i Trondheim.  

 

Ideelt sett burde vi derfor ha sett på flere 110-alternativ dersom sentralen i Trøndelag 

kommer til å bli en isolert 110-sentral, dvs. ikke samlokalisert med politi. En slik prosess 

synes imidlertid ikke mulig å gjennomføre med de korte tidsperspektivene vi nå er blitt 

stilt overfor – i en endringsprosess uten samlokalisering. 

 

 

 

Ida Stuberg       Stian Brekkvassmo 

Ordfører Inderøy kommune    Ordfører Namsskogan kommune 
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Anne Berit Lein      Amund Hellesø 

Ordfører Steinkjer kommune    Ordfører Nærøysund kommune 

 

Pål Sverre Fikse      Elisabeth Helmersen 

Ordfører Verdal kommune     Ordfører Leka kommune 

 

Arnt Einar Bardal      Bente Estil 

Ordfører Snåsa kommune     Ordfører Lierne kommune 

 

Anita Ravlo       Hege Nordheim Viken 

Ordfører Levanger kommune    Ordfører Høylandet kommune 

 

John Einar Høvik      Borgny Grande 

Ordfører Osen kommune     Ordfører Grong kommune 

 

Hans Oskar Devik      Olav Jørgen Bjørkås 

Ordfører Røyrvik kommune     Ordfører Flatanger kommune 

 

Hege K. Saugen      Arnhild Holstad 

Ordfører Overhalla kommune    Ordfører Namsos kommune 
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Selskapsavtale Midt-Norge 110-sentral IKS 
 

1. Om selskapet  
 
1.1. Selskapets navn og eiere  
 
Midt-Norge 110-sentral IKS, heretter kalt selskapet, er et interkommunalt selskap, opprettet i 
medhold av lov om interkommunale selskaper. Denne selskapsavtalen trer i kraft med virkning fra 
1.10.2022. 
 
Selskapet har følgende deltakere: 
 

Kommune Organisasjonsnummer Adresse 
Bindal 
Flatanger 
Frosta 
Frøya 

964 983 380 
845 153 272 
944 482 253 
964 982 597 

Oldervikvegen 5, 7980 Terråk 
Lauvsneshaugen 25, 7770 Flatanger 
Fånesvegen 1, 7633 Frosta 
Herredshuset, 7260 Sistranda 

Grong 
Heim 
Hitra 

940 010 853 
920 920 004 
938 772 927 

Granvegen 1, 7870 Grong 
Trondheimsveien 1, 7200 Kyrksæterøra 
Fillan, 7240 Hitra 

Holtålen 937 697 767 Bakkavegen 1, 7380 Ålen 
Høylandet 
Inderøy 
Indre Fosen 

959 220 476 
997 391 853 
944 305 483 

Vargeia 1, 7877 Høylandet 
Vennalivegen 7, 7670 Inderøy 
Rådhusveien 13, 7100 Rissa 

Leka 
Levanger 
Lierne 
Malvik 

944 484 574 
938 587 051 
972 417 963 
971 035 560 

Leknesveien 67, 7994 Leka 
Håkon Den Godes gt 3, 7600 Levanger 
Heggvollveien 6, 7882 Nordli 
7550 Hommelvik 

Melhus 938 726 027 Rådhusvegen 2, 7224 Melhus 
Meråker 
Midtre Gauldal 

835 231 712 
970 187 715 

Rådhusgata 7, 7530 Meråker 
Rådhuset, 7290 Støren 

Namsos 
Namsskogan 
Nærøysund 
Oppdal 

942 875 967 
864 982 212 
921 758 410 
964 983 003 

Stavarvegen 2, 7856 Jøa 
R.C. Hansen vei 2, 7890 Namsskogan 
Engasvegen 27, 7900 Rørvik 
Inge Krokanns veg 2, 7340 Oppdal 

Orkland 
Os 

921 233 418 
943 464 723 

Allfarveien 5, 7300 Orkanger 
Rytrøa 14, 2550 Os i Østerdalen 

Osen 
Overhalla 
Rennebu 

944 350 675 
939 896 600 
940 083 672 

Rådhusveien 13, 7740 Steinsdalen 
Svalivegen 2, 7863 Overhalla 
Myrveien 1, 7391 Rennebu 

Rindal 
Røros 

940 138 051 
939 898 743 

Rindalsvegen 17, 6657 Rindal 
Bergmannsgata 19, 7374 Røros 

Røyrvik 
Selbu 

964 982 120 
971 197 609 

Røyrvikvegen 5, 7898 Limingen 
Gjelbakken 15, 7580 Selbu 
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Skaun 939 865 942 Rådhuset, 7353 Børsa 
Snåsa 
Steinkjer 
Stjørdal 
Trondheim 

964 982 031 
840 029 212 
939 958 851 
942 110 464 

Sørsivegen 6, 7760 Snåsa 
Kongens gate 39, 7713 Steinkjer 
Kjøpmannsgt.9, 7500 Stjørdal 
Munkegata 1, 7013 Trondheim 

Tydal 864 983 472 Ås, 7590 Tydal 
Verdal 
Ørland 

938 587 418 
964 982 686 

Rådhusgata 2, 7650 Verdal 
Rådhusgata 6, 7130 Brekstad 

Åfjord 964 982 864 Øvre Årnes 7, 7170 Åfjord 
    

 
Andre kommuner kan slutte seg til selskapet, men det krever endring av selskapsavtalen og 
behandles som dette.  
 
1.2. Selskapets rettslige status  
 
Selskapet er et eget rettssubjekt, registrert i foretaksregisteret.  
 
1.3. Hovedkontor  
 
Selskapets hovedkontor er i Trondheim kommune.  
 
1.4. Bilag 
 
Som bilag til avtalen gjelder 

I) Husleie etter selvkostprinsipper 
 
 

2. Selskapets formål og strategi  
 
2.1. Formål  
 
Selskapets formål er å dekke deltakernes plikter knyttet til brann- og eksplosjonsvernlovens § 16 
Nødalarmeringssentral, med plikt om tilknytning til en sentral for mottak av meldinger om branner 
og andre ulykker innenfor en fastsatt region. Oppgavene er å kunne opprettholde kommunikasjon 
med den som melder ulykken, mottak og registrering av nødmeldinger, alarmering av mannskaper 
og kommunikasjon med innsatsstyrkene, samt samordning med nødalarmeringssentralene for helse 
og politi. Dimensjonering av 110-sentralen tar utgangspunkt i en gjennomført risiko- og 
sårbarhetsanalyse for deltakernes region.  
 
Det overordnede målet med en felles nødalarmeringssentral er å utvide tjenestetilbudet og 
kvaliteten på de tjenester som leveres i hele regionen, med spesiell fokus på bedre felles nytte av 
spesialressurser, rådgivning og spesialkompetanse som sentralen har.  
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Samarbeidet skal sikre alarmering og utkalling av tilstrekkelig innsatsstyrke og overordnet vakt etter 
mottak av nødmelding, samt sikre best mulig støtte, informasjon, og samordning til innsatsstyrke, 
stab og relevant ledelse. 
 
Selskapsavtalen skal gi samme tjenestenivå hos alle deltakerne.  
 
En deltaker skal i tillegg ha anledning til å få levert tjenester utover dette nivået, mot 
kostnadsdekkende godtgjørelse til selskapet.  
 
Selskapet kan påta seg andre arbeidsoppgaver, men det forutsetter at dette ikke påvirker selskapets 
hovedfunksjon og leveranse. 
 
2.2. Strategi  
 
Selskapets oppgaver er av samfunnsmessig art. Dette er grunnlaget for deltakernes eierskap. 
  
Deltakerne utøver sin forpliktelse for tilknytning til en nødalarmeringssentral gjennom selskapet, 
samtidig som det er lagt til grunn at selskapsformen gir muligheter for synergieffekter og 
kompetanseheving.  
 
2.3. Delegering  
 
Kommunestyrene legger myndigheten til å treffe vedtak etter brann- og eksplosjonsvernloven 
vedrørende nødalarmeringssentral med de til enhver tid gjeldende forskrifter til representantskapet, 
der loven selv ikke er til hinder for det.  
 
 

3. Deltakernes forpliktelser 
 
Deltakerne har plikt til å yte årlig tilskudd til driften av selskapet, basert på den 
ansvarsfordelingsnøkkelen som er beskrevet i pkt. 4.  
 
Nye deltakere skal ved inntreden i selskapet gå inn i selskapet med en økonomisk ramme for 
tjenesten som minimum sikrer at tjenestenivået i selskapet er til stede ved inntredelse.  
 
Nye deltakere er forpliktet til å delta på samme vilkår som eksisterende deltakere.  
 

 
4. Deltakernes eierandel og ansvar  
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Deltakerne har følgende eierandeler og ansvar i selskapet:  
 

Kommune Eierandel1 
Trondheim 43,50 % 
Steinkjer 
Stjørdal 
Levanger 
Orkland 

5,16 % 
5,12 % 
4,28 % 
3,86 % 

Melhus 3,55 % 
Namsos 
Verdal 
Malvik 

3,23 % 
3,17 % 
3,00 % 

Ørland 2,19 % 
Indre Fosen 2,14 % 
Nærøysund 
Skaun 

2,04 % 
1,76 % 

Oppdal 1,49 % 
Inderøy 
Midtre Gauldal 

1,45 % 
1,32 % 

Heim 1,21 % 
Røros 1,18 % 
Frøya 1,09 % 
Hitra 1,07 % 
Åfjord 0,91 % 
Selbu 0,86 % 
Overhalla 
Frosta 
Rennebu 

0,82 % 
0,55 % 
0,53 % 

Meråker 
Grong 
Snåsa 
Rindal 

0,51 % 
0,50 % 
0,44 % 
0,42 % 

Holtålen 0,42 % 
Os  0,40 % 
Bindal 
Lierne 
Høylandet 
Flatanger 
Osen 
Namsskogan 
Tydal 
Leka 
Røyrvik 

0,30 % 
0,29 % 
0,26 % 
0,23 % 
0,20 % 
0,17 % 
0,16 % 
0,12 % 
0,10 % 

 
1 Tallene er hentet fra SSB og gir befolkning per 01.01.2021. 
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Totalt 100,00 % 
 
Eierandeler og ansvar er beregnet ut fra folketallet og skal reguleres hvert 4. år, første gang 
1.1.2027.  
 
Deltakernes respektive eierandeler skal legges til grunn for ansvarsfordelingen i selskapet, inkludert 
ansvaret for dekning av selskapets utgifter til løpende drift og fornyelse av materiell og utstyr.  
 
Endringer vedtas som endring av selskapsavtalen gjennom likelydende vedtak hos alle deltakerne.  
 
Trondheim kommune plikter å stille til disposisjon hensiktsmessige lokaler og arealer for selskapets 
virksomhet. Det skal utarbeides leieavtaler for drifts- og vedlikeholdsansvaret for leieforholdene. 
Husleie baseres på kommunal selvkost, se bilag 1. 
 
 

5. Selskapets styrende organer  
 
Selskapets styrende organer er  

 representantskapet  

 styret  

 daglig leder (leder 110-sentral) 
 
 
5.1 Representantskapet  
 
5.1.1 Representantskapets sammensetning  
Representantskapet velges for 4 år og er selskapets øverste organ. Representantskapet består av en 
representant fra hver av deltakerne, i alt 40 representanter med personlige vararepresentanter. 
 
Hver representant har en stemme. Representantskapet er beslutningsdyktig når minst to tredeler av 
stemmene er til stede. Representanten fra Trondheim kommune skal være representantskapets 
leder. Ved stemmelikhet har representantskapets leder dobbeltstemme. 

Dersom det tas inn flere eierkommuner skal representantskapet utvides slik at hver kommune har 
ett medlem.  

 
5.1.2 Representantskapets oppgaver og myndighet  
Representantskapet skal:  

 Velge representantskapets nestleder 
 Velge selskapets revisor og fastsette revisors godtgjørelse  

 Velge selskapets styre og styreleder 

 Velge valgkomité på tre medlemmer blant representantskapets medlemmer 

 Fastsette godtgjørelse for representantskapets og styrets medlemmer  
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 Behandle styrets forslag til årsbudsjett og økonomiplan  

 Behandle styrets årsberetning og fastsette årsregnskap og disponering av selskapets 
regnskapsresultat  

 Gjøre vedtak om fullmakt til å ta opp lån og disponere fond innenfor de rammer 
selskapsavtalen setter  

 Gjøre vedtak om deltakelse i andre foretak innenfor selskapets formål og økonomiske 
rammer  

 Gjøre vedtak i andre saker som styret forelegger representantskapet  
 
Representantskapet har instruksjons- og omgjøringsmyndighet overfor styret. 
Representantskapet kan delegere til styret og daglig leder myndighet i de saker der loven eller denne 
selskapsavtalen ikke er til hinder for dette.  
 
5.1.3 Representantskapets møter  
Representantskapets leder innkaller til møter når det er nødvendig  og når styret eller minst en av 
deltakerne krever det. Innkallingen skal skje skriftlig og med minst 4 ukers varsel. Varsel sendes med 
samme frist både til representantskapets medlemmer og til deltakerne, og skal inneholde saksliste.  
 
Det skal avholdes to ordinære representantskapsmøter hvert år. Møtet som behandler årsmelding 
og regnskap skal avholdes innen utgangen av april. Representantskapet selv avgjør om møtene skal 
holdes for åpne dører. Styrets leder og daglig leder deltar i representantskapets møter.  
 
Møtelederen skal sørge for at det blir ført protokoll fra møtet. Protokollen skal underskrives av 
møtelederen og to av representantskapets medlemmer valgt ved møtets begynnelse.  
Styrets leder og daglig leder har rett til å få sitt syn på en sak ført inn i protokollen.  
Representantskapets møtebok skal fortløpende sendes til deltakerne.  
 
Så langt loven tillater, skal møtene i representantskapet som hovedregel gjennomføres digitalt. 
 
5.2 Styret  
 
5.2.1 Styrets sammensetning  
 
Styret velges av representantskapet. Styret skal ha 7 medlemmer, hvorav et styremedlem med 
varamedlem velges av og blant de fast ansatte.  
 
Styret sammensettes slik at det innehar relevant kompetanse slik som brannfaglig, jus og økonomi. 
Det bør tilstrebes en geografisk spredning av styremedlemmene. Trondheim kommune skal ha minst 
tre styremedlemmer. 
 
Styret velges for 4 år, der halvparten er på valg hvert 2. år. Det velges vararepresentanter i rekke. 
Suppleringsvalg og utskifting av styremedlemmer kan foretas i valgperioden når representantskapet 
bestemmer det. Ansattes representanter trer ut av styret ved opphør av ansettelsesforholdet.  
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Representantskapet utnevner en valgkomité bestående av tre medlemmer. Ordfører i Trondheim 
kommune leder valgkomiteen. De øvrige to medlemmene utnevnes fra representantene i 
representantskapet. Valgkomiteen velges for to år av gangen. Valgkomiteen skal innstille kandidater 
til styret. 
 
5.2.2 Styrets oppgaver og myndighet 
Styret skal avgi innstilling til representantskapet i saker som gjelder årsbudsjett, økonomiplan, 
årsberetning og regnskap, spørsmål om fullmakt til å ta opp lån eller disponere fond og andre saker 
som skal behandles i representantskapet. Styret er ansvarlig for å fremme saker som er av vesentlig 
art for selskapet til representantskapet. 
 
Styret representerer selskapet utad og tegner dets firma. 
 
Styret kan gi styremedlem eller daglig leder rett til å tegne selskapets firma og kan bestemme at de 
som har slik rett, må utøve den i fellesskap. 
Styret er ansvarlig for at selskapets drift til enhver tid er hensiktsmessig i henhold til gjeldende 
brannvernlovgivning med forskrifter. Styret er videre ansvarlig for at det skjer en løpende 
effektivisering av selskapets drift minst på lik linje med den effektivisering som skjer hos deltakernes 
øvrige tjenesteproduksjon.    

 
Styret utøver all myndighet som ikke er tillagt representantskapet, herunder:  

 ansette daglig leder  

 føre tilsyn med daglig leders ledelse av virksomheten 

 vedta selskapets organisasjonsplan innenfor rammer som følger av selskapsavtalen og 
eventuelle vedtak i representantskapet  

 treffe vedtak om å ta opp lån og disponere fond innenfor fullmakter gitt av 
representantskapet  

 økonomisk oppfølging 

 
De ansattes medlemmer i styret har de rettigheter som framgår av bestemmelsene om dette i lov 
om interkommunale selskaper.  
 
5.2.3 Styrets møter  
Styrets leder innkaller til møter så ofte som nødvendig  og når minst ett medlem av styret eller 
daglig leder krever det. Innkallingen skal skje med rimelig varsel og skal inneholde saksliste. Daglig 
leders saksutredning med innstilling til vedtak skal følge innkallingen i de saker der slik innstilling blir 
avgitt. Andre dokumenter i saker som skal behandles skal være tilgjengelige for styret til 
gjennomsyn. Kopi av møteinnkalling sendes ordførere hos alle deltakerne. 
 
Styret er beslutningsdyktig når minst halvparten av medlemmene er til stede. Ved stemmelikhet har 
styrets leder dobbeltstemme. 
 
Det skal føres protokoll fra møtet. Protokollen skal underskrives av samtlige tilstedeværende 
styremedlemmer. Protokollen skal sendes til alle styremedlemmer og varamedlemmer, samt til 
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representantskapet og deltakerne.  
 
5.3 Daglig leder 
 
Daglig leder ansettes av styret og er direkte ansvarlig overfor styret. Daglig leder forestår den daglige 
ledelse av selskapet og skal følge de retningslinjer og pålegg styret har gitt for dette.  
 
Daglig leder har ansvar overfor styret for selskapets forvaltning og resultat, og for at forvaltningen er 
under betryggende kontroll. 
 
Daglig leder har ikke myndighet i saker som etter selskapets forhold er av uvanlig art eller stor 
betydning, eller i saker som etter selskapsavtalen er tillagt styret eller representantskapet.  
 
Innenfor selskapets budsjettrammer og eventuelle retningslinjer vedtatt av styret eller 
representantskap har daglig leder myndighet til å opprette og legge ned stillinger, ansette personale, 
fastsette lønn og stillingsbeskrivelser og treffe avgjørelser i andre personalsaker.  
Daglig leder skal holde styret løpende orientert om alle forhold av betydning for virksomheten, 
herunder økonomi- og personalforhold. Styret bestemmer selv på hvilken måte og hvor ofte det skal 
ha slik informasjon.  
 
Daglig leder har møte- og talerett i alle organer i selskapet. Styret og representantskapet kan likevel 
vedta at daglig leder skal fratre møtet i enkeltsaker.  
 
Daglig leder har ansvar for en god dialog med deltakernes administrative representanter, herunder å 
kalle inn til og å gjennomføre alle nødvendige møter. Videre er daglig leder ansvarlig for å stille 
ressurser til all nødvendig saksbehandling. 
 
 

6. Økonomistyring og økonomiforvaltning  
 
6.1. Regnskap  
 
Selskapet skal føre regnskap i samsvar med kommuneloven.  
 
6.2 Budsjettbehandling  
 
Det skal være en årlig budsjettprosess, der selskapet legger fram budsjettet for deltakerne, slik at 
det fastsatte eierbidrag per innbygger for påfølgende år kommer frem. 
 
Selskapet oversender årlig til deltakerne forslag til drift- og investeringsramme for de neste fire 
årene innen 30. april.  
 
Selskapets adgang til årlig låneopptak inngår i representantskapets budsjettvedtak.  Hvis selskapet 
ikke benytter den tildelte investeringsrammen i budsjettåret, kan midlene overføres til neste år hvis 
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investeringen er forsinket. Hvis investering faller bort vil rammen bli trukket inn.  
 
Selskapet er ansvarlig for å etablere gode rutiner for kontakt mellom selskapet og deltakerne i 
arbeidet med budsjett, økonomiplan og andre store beslutninger. Deltakerne har ansvar for å 
samordne budsjettprosesser vedrørende tilskudd til selskapet. 
 
Styret forbereder representantskapets behandling av økonomiplan og budsjettrammer og 
budsjettforutsetninger for påfølgende budsjettår. Styret vedtar detaljert budsjett innenfor de 
rammer og forutsetninger som representantskapet har fastlagt, og innenfor rammer som følger av 
deltakernes budsjettvedtak. Endelig vedtak om deltakernes tilskudd til selskapet gjøres av 
deltakernes kommunestyrer. Dersom deltakernes budsjettvedtak avviker vesentlig fra 
representantskapets forslag, skal representantskapet vedta nye budsjettrammer og -forutsetninger 
for styrets detaljerte budsjettvedtak.  
 
6.3 Låneopptak  
Selskapet kan ta opp lån for å finansiere investeringer til virksomheten innenfor en ramme for de 
samlede låneforpliktelser på 5 millioner kroner.  
 
6.4 Avgifter, gebyrer og salg av tjenester  
 
For tjenester det kan kreves betaling for, fastsettes prisene av styret.  Inntekter fra salg av andre 
tjenester kan disponeres av selskapet innenfor årlige vedtatte budsjettrammer. 
 
 

7. Tariffområde  
 
Selskapet skal være medlem av KS eller underliggende tariffområder, slik som Samfunnsbedriftene, 
og være medlem av TKP. 

Overførte ansatte skal minst beholde de rettigheter som de hadde i det selskapet de ble overført fra, 
innenfor gjeldende regler. 

 

8. Endringer i selskapets formelle forhold  
 
8.1 Endringer i selskapsavtalen  
 
Selskapsavtalen kan endres ved 2/3 flertall. Unntatt er endringer av forhold som fremgår av IKS 
loven § 4, 3. ledd. Disse endringene må vedtas av det enkelte kommunestyre. 
 
Forslag til slike endringer kan fremmes av styret, representantskapet eller en eller flere av 
deltakerne.  
 
8.2 Uttreden og oppløsning 
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Den enkelte deltaker kan gå ut av selskapsavtalen i henhold til bestemmelsene om dette i lov om 
interkommunale selskaper. Representantskapet eller hver av deltakerne kan bringe spørsmålet om 
uttreden inn for departementet innen én måned etter at selskapet har mottatt melding om 
uttreden.  
 
Vedtak om oppløsning av selskapet gjøres ved likelydende vedtak hos alle deltakerne.  
Ved eventuell oppløsning fordeles eiendeler og gjeld mellom deltakerne i samsvar med den 
eierandel som er fastsatt i selskapsavtalen.  
 
Selskapet kan ikke oppløses endelig før deltakerne har vedtatt og iverksatt en annen ordning.  
 
 
 

9. Tvister  
 
Eventuelle tvister om forståelsen av denne selskapsavtalen skal søkes løst gjennom forhandlinger 
mellom deltakerne. Oppnås ikke enighet, avgjøres tvisten med bindende virkning av en voldgiftsrett. 
Med mindre partene blir enige om annet, behandles tvisten da etter reglene i lov om voldgift.  
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MIDT-NORGE 110-SENTRAL IKS 

24.01.2022 
 

Eierkommuner 
Kommunedirektører og Ordførere 
Styret i Midt-Norge 110-sentral IKS 
 
 
Vår ref:  

 
ØKONOMIOVERSIKT FELLES 110-SENTRAL I TRØNDELAG 
 

Denne oversikten er så nøyaktig vi mener det er mulig å komme på nåværende 
tidspunkt. Det må tas forbehold om betalbar pensjon, da dette må bestilles fra aktuar 

basert på økt bemanning i sentralen, slik at dette er lagt som et estimat. Når det 
kommer til alarmabonnementsinntekter, er dette også basert på et estimat, så det tas 

et forbehold om at dette kan bli korrigert noe. Bortsett fra dette, skal oversikten gi et 
godt bilde på økonomien og driftskostnadene for felles sentral frem til 2024. 

 
 
ØKONOMIOVERSIKT 
 

Budsjett 2022 er 2-delt, der Q1-Q3 er lagt med nåværende eierstruktur i Midt-Norge 
110-sentral IKS (MN110). MN110 tar alle kostnader med investering av nytt 

oppdragshåndteringsverktøy (OHV), og kostnader for drift av NKS 110 IKS. Namdal-
110 sentral vil ikke bli belastet noe fra NKS 110 IKS i 2022, da MN110 allerede har 

tatt over disse kostnadene på vegne av regionen fra 01.01.2022. 
 

I Q4 er budsjettet lagt som felles 110-sentral, der eierne/brukerne av Namdal-110-
sentral vil være en del av MN110, og da vil bli fakturert et kronebeløp per innbygger. 

Det forventes også at man foretar en avregning på investering av nytt OHV, og 
fordeler disse kostnadene for Trøndelag som region, samt at det blir en andel for 

Namdal-110 eiere/brukere når det kommer til likviditetsbuffer i selskapet pålydende 
kr 3.000.000,- . Avklaringer rundt disse 2 tingene må ligge på eiernivå, og er ikke en 

del av denne oversikten, siden man på dette tidspunktet ikke har alle nødvendige 
opplysninger. 

 
Økonomioversikten som er lagt til grunn for denne oversikten, er likviditetsbudsjetter 

for drift, da det er dette som styrer eierbidragene. 
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MIDT-NORGE 110-SENTRAL IKS 

 
 
BUDSJETT 2022. 
 

Likviditetsbudsjett

 Virksomhetoverdragelse Del-

1 2022 (Q1 - Q3) 

 Virksomhetoverdragelse 

Del-2 2022 (Q4) 

 Virksomhetoverdragelse 

totalt MN110 

Driftsinntekter

Alarmabonnementer 10 500 000-kr                                              4 500 000-kr                                          15 000 000-kr                                         

Unødig alarm 7 000 000-kr                                                1 000 000-kr                                          8 000 000-kr                                           

Inntekter Drone 140 000-kr                                                   -kr                                                      140 000-kr                                              

Refusjoner 25 231 848-kr                                              11 084 292-kr                                        36 316 140-kr                                         

Sum driftsinntekter 42 871 848-kr                                             16 584 292-kr                                       59 456 140-kr                                         

Driftsutgifter

Lønn inkl sosiale kostnader 17 525 345kr                                              8 181 210kr                                          25 706 555kr                                         

Kjøp av varer og tjenester 8 751 396kr                                                3 288 150kr                                          12 039 546kr                                         

Sum 26 276 741kr                                             11 469 360kr                                       37 746 101kr                                         

Unødig alarm 7 000 000kr                                                1 000 000kr                                          8 000 000kr                                           

Andel alarmabonnement - refusjon 50% 5 250 000kr                                                2 250 000kr                                          7 500 000kr                                           

Overføring lokalt brannvesen 12 250 000kr                                             3 250 000kr                                          15 500 000kr                                         

NKS110 - investeringer (ST) 5 300 000kr                                                -kr                                                     5 300 000kr                                           

NKS110 - drift (ST) 2 500 000kr                                                -kr                                                     2 500 000kr                                           

Sum 7 800 000kr                                                -kr                                                      7 800 000kr                                           

Konsulenttjenester - rekrutering, bemanning -kr                                                            250 000kr                                             250 000kr                                              

Konsulenttjenester - flytte nødnettsutstyr -kr                                                            500 000kr                                             500 000kr                                              

Administrasjon og fagdag - 110Miljø -kr                                                            50 000kr                                               50 000kr                                                 

Reise/overnatting (hospitering personell Namsos) -kr                                                            30 000kr                                               30 000kr                                                 

Dialogmøter/trønderbataljonen -kr                                                            50 000kr                                               50 000kr                                                 

Lønn - overbemanning pga opplæring -kr                                                            772 500kr                                             772 500kr                                              

Lønn - opplæring OHV, brannvesen -kr                                                            200 000kr                                             200 000kr                                              

Sum -kr                                                           1 852 500kr                                          1 852 500kr                                           

Sum driftsutgifter 46 326 741kr                                             16 571 860kr                                       62 898 601kr                                         

Interne finanstransaksjoner

Avsetning til bundne fond 150 000kr                                                   -kr                                                      150 000kr                                              

Bruk av frie driftsfond 3 725 000-kr                                                -kr                                                      3 725 000-kr                                           

Låneopptak -kr                                                            -kr                                                      -kr                                                       

Overføring til prosjektregnskap -kr                                                            -kr                                                      -kr                                                       

REGNSKAPSMESSIG RESULTAT 120 107-kr                                                   12 432-kr                                               132 539-kr                                               
 

 Befolkning 
Befolkning Prosent

Region MN110 335187 71,1 %

Region Namsos 136485 28,9 %

Region MN110 Trøndelag 471672 100 %  
 

Nøkkeltall - 2022 Kostnader Kronebeløp

OHV 15 050 000kr          32kr                                         

Refusjon brannvesen 50% 7 500 000kr            16kr                                         

P - virksomhetoverdagelse 1 852 500kr            4kr                                           

Totalt 22 550 000kr         48kr                                          
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MIDT-NORGE 110-SENTRAL IKS 

 
BUDSJETT 2023-2024 
 
Likviditetsbudsjett  År 2023  År 2024 

Driftsinntekter

Alarmabonnementer 18 000 000-kr                                              18 000 000-kr                                        

Unødig alarm 10 000 000-kr                                              10 000 000-kr                                        

Inntekter Drone

Refusjoner 41 507 136-kr                                              41 978 808-kr                                        

Sum driftsinntekter 69 507 136-kr                                             69 978 808-kr                                       

Driftsutgifter

Lønn inkl sosiale kostnader 33 029 840kr                                              33 860 483kr                                        

Kjøp av varer og tjenester 12 252 500kr                                              12 094 500kr                                        

Sum 45 282 340kr                                             45 954 983kr                                       

Unødig alarm 10 000 000kr                                              10 000 000kr                                        

Andel alarmabonnement - refusjon 50% 9 000 000kr                                                9 000 000kr                                          

Overføring lokalt brannvesen 19 000 000kr                                             19 000 000kr                                       

NKS110 - investeringer (ST) -kr                                                            -kr                                                      

NKS110 - drift (ST) 5 000 000kr                                                5 000 000kr                                          

Sum 5 000 000kr                                                5 000 000kr                                          

Sum driftsutgifter 69 282 340kr                                             69 954 983kr                                       

Interne finanstransaksjoner

Avsetning til bundne fond 150 000kr                                                   150 000kr                                             

Bruk av frie driftsfond -kr                                                            -kr                                                      

Låneopptak -kr                                                            -kr                                                      

Overføring til prosjektregnskap -kr                                                            -kr                                                      

REGNSKAPSMESSIG RESULTAT 74 796-kr                                                     126 175kr                                              
 
Kronebeløp
Årstall Kronebeløp Refusjon brannevesen 50% OHV meknad

År 2019 46kr                         Ingen investeringer

År 2020 76kr                         21kr                                                  Refusjon brannvesen 50%, Innvestring drone

År 2021 85kr                         20kr                                                  Innvestering OHV

År 2022 99kr                         19kr                                                  Investering/drift OHV, Virksomhetoverdragelse

År 2023 88kr                         19kr                                                  11kr                                 Drift OHV

År 2024 89kr                         19kr                                                  11kr                                 Drift OHV  
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MIDT-NORGE 110-SENTRAL IKS 

 

 
 
Kronebeløpene i MN110 i år 2019 og 2020, har et kronebeløp som er noe 

misvisende. 2019 var «gammel» finansieringsmodell, og der det brukt av fondet som 
en refusjon tilbake til eierkommuner i form av redusert eierbidrag. I 2020 gikk 

sentralen over til ny finansieringsmodell, der 50% av alarminntektene ble delt med 
brannvesen, samt at det også dette året ble brukt av fond for å gjøre overgangen til 

ny finansieringsmodell «mykere» for eierne. Bruk av fond reduserte eierbidraget med 
ca kr 7,- per innbygger i 2020. 

 
Beregnet kronebeløp per innbygger for Namdal-110 i perioden Q1-Q3 er kr 57,-. 

 
Kronebeløp for Q4 2022 er beregnet til kr 23,50 per innbygger som hel region. 

 
MN110 har en litt annen finansieringsmodell enn Namdal-110, der vi fra 2020 har delt 

50% av alarmabonnementsinntektene med våre brannvesen. Det utgjør i snitt kr 19,- 
per innbygger om man fordeler det på antall innbyggere for eksemplets skyld. Som 

man ser av tabell over, er det nå estimert ca kr 88,- per innbygger for 2023. Legger 
man til grunn finansieringsmodellen som praktiseres i Namdal-110 i dag, så blir 

kronebeløpet per innbygger 88-19 = 69,-. 
 

MN110 fakturerer også gebyr for unødig alarm på vegne av alle brannvesen, der 
dette gjøres som en service, og er et «nullspill» for sentralen.  

 
De store nasjonale investeringene rundt nytt OHV og drift av NKS 110 IKS, medfører 

ganske betydelige ekstra kostnader for landets 110-sentraler. I Trøndelag som region 
utgjør dette et sted mellom 7-10 kroner, der dette er en kostnad som er kommet til i 

21/22. 
 

143



  

 

MIDT-NORGE 110-SENTRAL IKS 

Konklusjonen er at man klart kan se stordriftsfordeler med en felles sentral, samt at 
110-sentralen vil bli stor og robust for å møte fremtidens utfordringer 

beredskapsmessig. 
 

Skulle noe være uklart, ta kontakt med oss når som helst. 
 

Undertegnede kan stille på kommunestyremøter om det skulle være ønskelig. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
 

Arvid Vollum 
Daglig leder / Midt-Norge 110-sentral IKS 

 

Mobil: 99 10 37 05 

Epost: arvid.vollum@110mn.no 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/463-1 

Saksbehandler: Kjell Andersen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

15/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Retningslinjer for sommerjobb skoleungdom 

Kommunedirektørens innstilling 

Retningslinjer for sommerjobb skoleungdom 

1. Årsklasse tilsvarende første årsklasse på videregående skole prioriteres, men tilbudet kan 
utvides til ungdom fra og med det året de fyller 16 år, til og med det året de fyller 18 år 
dersom økonomisk ramme tilsier at det er mulig.  

2. Ordningen gjelder for ungdom med bostedsadresse i Bindal. 
3. Formålet med ordningen er å gi skoleungdom en viss grad av arbeidserfaring og kunnskap om 

arbeidslivet med mål om å få utført samfunnstjenlige oppgaver i næringslivet/kommunen. 
4. Det gis tilbud om en uke pr. ungdom, men dersom det er få søkere kan varighet økes til to 

uker.  
5. Dersom det er få søkere, kan det lyses ut på nytt. 
6. Kommunedirektøren gis fullmakt til årlig å øke den økonomiske rammen med inntil kr. 

30.000.- dersom dette er nødvendig for å kunne gi tilbud til flere. Dette dekkes av 
næringsfondet, og det foretas budsjettregulering så snart som mulig.   

7. Bedrifter kan gis tilskudd på kr. 2000,- pr. uke pr. elev (maksimalt to uker). Reglene for 
ordningen gjelder også bedriftene.  

8. Det utarbeides eget søknadsskjema for ordningen, der søkerne blant annet gis anledning til å 
ønske arbeidsplass/yrkesvalg 

 

 

Vedlegg 
1 Protokoll fra møte i Bindal ungdomsråd 02.02.2022  

 
 

Saksopplysninger 

Bindal kommunestyre har bedt administrasjonen om at det utarbeides retningslinjer for sommerjobb 
til skoleungdom. Det er i den forbindelse blitt avholdt administrative møter med alle sektorer for 
felles gjennomgang. Utkast til retningslinjer er også blitt forelagt Bindal ungdomsråd, som behandlet 
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saken i møte 02.02.2022. Protokoll vedlagt. Behandlingen i Bindal ungdomsråd viser at det i stor grad 
er sammenfallende ønsker med forslag til retningslinjer som administrasjonen har utarbeidet. 
Bindal ungdomsråd ønsker lengre varighet enn 1 uke, dette er også noe som administrasjonen ser 
fordel av. Det det vil gi bedre utnyttelse både for arbeidsgiver og arbeidstaker, da mange av de 
oppgaver som skoleungdommen settes til er avhengig av opplæring og man kommer ikke inn i 
oppgavene før perioden er over. Om det er mulig å gjennomføre forlenget arbeidsperiode avhenger 
av om det bevilges tilstrekkelige midler. 
Årskull framover for henholdsvis 8.klasse – 10.klasse viser at det i sum for Bindalseidet og Terråk vil 
være 12 stk for 2023, 20 stk for 2024, og 19stk for 2025 (gjelder første årsklasse videregående skole) 
 
1 uke for en skoleungdom som går i første klasse på videregående vil koste ca kr 7.500,-. 
Hvis man da tenker at 50% vil søke sommerjobb vil det for 2023 koste ca kr 45.000,- for 1 uke og ca 
kr 90.000,- for 2 uker. 
Kostnaden er også avhengig av om privat næringsliv ser interesse av å ta inn skoleungdom basert på 
kommunens tilbud. Det tilbys kr 2000,- i støtte til næringslivet pr uke pr. elev, noe som vil redusere 
kostnadene for kommunen. 
 
Forslag til retningslinjer er som følger: 

1. Årsklasse tilsvarende første årsklasse på videregående skole prioriteres, men tilbudet kan 
utvides til ungdom fra og med det året de fyller 16 år, til og med det året de fyller 18 år 
dersom økonomisk ramme tilsier at det er mulig.  

2. Ordningen gjelder for ungdom med bostedsadresse i Bindal. 
3. Formålet med ordningen er å gi skoleungdom en viss grad av arbeidserfaring og kunnskap 

om arbeidslivet med mål om å få utført samfunnstjenlige oppgaver i 
næringslivet/kommunen. 

4. Det gis tilbud om en uke pr. ungdom, men dersom det er få søkere kan varighet økes til to 
uker.  

5. Dersom det er få søkere, kan det lyses ut på nytt. 
6. Kommunedirektøren gis fullmakt til årlig å øke den økonomiske rammen med inntil kr.  

30.000.- dersom dette er nødvendig for å kunne gi tilbud til flere. Dette dekkes av 
næringsfondet, og det foretas budsjettregulering så snart som mulig.   

7. Bedrifter kan gis tilskudd på kr. 2000,- pr. uke pr. elev (maksimalt to uker). Reglene for 
ordningen gjelder også bedriftene.  

8. Det utarbeides eget søknadsskjema for ordningen, der søkerne blant annet gis anledning til å 
ønske arbeidsplass/yrkesvalg. 

 

Vurdering 

Det er en utfordring å utarbeide konkrete retningslinjer som gir en forutsigbarhet både økonomisk og 
i forhold til hvor mange skoleungdommer som kan tas inn og hvor lenge.                      
Det er mange faktorer som er vanskelig å forutse og det vil derfor være en skjønnsmessig vurdering 
som ligger til grunn.  

Årskullene framover gir en indikasjon på kostnadene, basert på de erfaringer vi har med dagens 
ordning. Hvordan interessen vil slå ut hvis varigheten økes til 2 uker gjenstår å se. 

I budsjett for 2022 er det avsatt kr 62.000,-, dette var basert på erfaringstall fra tidligere. Endring i 
retningslinjer vil med stor sannsynlighet bidra til at dette beløpet må økes i årene framover, selv om 
det i retningslinjene legges opp til at kommunedirektøren har fullmakt til å øke rammen med kr 
30.000,-. Det må antas at budsjett for 2023 må økes til kr 100.000,-. 
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Retningslinjer som er utarbeidet vil gi administrasjonen ett bedre verktøy for å kunne håndtere 
ordningen med sommerjobb for skoleungdom. 

 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 07.02.2022 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Bindal kommune 
Oppvekst- og kultursektor 

 
Bindal kommune 
Oldervikveien 5, 7980 TERRÅK | Besøksadresse: Oldervikveien 5 
Telefon: 75 03 25 00 | Org.nr.: 964 983 380 | postmottak@bindal.kommune.no |  

Bindal ungdomsråd 
 
Bindal kommune 
7980 TERRÅK 
 

 

Deres ref  Vår ref Saksbehandler Dato 
 2022/452-3 Siv Anita Myhre 02.02.2022 

 

Protokoll fra møte i Bindal ungdomsråd 02.02.2022 

Møte: Teams-møte 

Dato: 02.02.2022 

Til stede: Thale Christensen, vgs Nina Pettersen, vgs Charlotte Larsen, Bindalseidet skole 
Vårild Gilund, Terråk skole, Rikke Helstad, Terråk skole 

Fravær: Andrine Aarsand, Bindalseidet skole 

 

Sak 1 Godkjenning av innkalling og saksliste   

 Innkalling og saksliste er godkjent 

 

Sak 2: Utkast til retningslinjer for sommerjobb til skoleungdom 

 Bindal ungdomsråd gikk igjennom utkast til retningslinjer for sommerjobb til 
skoleungdom og hadde følgende innspill til utkastet: 

o Pkt 4. Bindal ungdomsråd vil foreslå at varigheten på sommerjobben blir 
forlenget, da vi mener at en uke er for kort tid. Dersom varigheten på 
sommerjobben forlenges, vil flere skoleungdommer søke på sommerjobber i 
kommunen. 

o Pkt 4. Det bør minimum være et tilbud om 2 uker, og dersom økonomien 
strekker til bør den økes ytterligere. 

o Pkt 6. Bindal ungdomsråd er enig i den økonomiske rammen, og mener at det 
er viktig at disse midlene blir brukt til formålet.
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/383-2 

Saksbehandler: Ole Ketil Haugvik 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

16/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Endring i frist for rehabilitering av kaianlegg for fiskemottak ved Kjella 

samvirkelag SA 

Kommunedirektørens innstilling 

Bindal kommune gir Kjella Samvirkelag SA utsatt frist for sluttføring av rehabilitering av kaianlegg for 
fiskemottak til 1. oktober 2023. Øvrige vilkår for tilsagnet er uendret. 

Vedtaket forutsetter at Nordland fylkeskommune gjør endelig vedtak om forlengelse av 
prosjektperioden. 

 

 

 
 
 
 

Saksopplysninger 

I kommunestyrets møte 12. desember 2019 (PS 133/19) fikk Kjella Samvirkelag SA innvilget tilskudd 
på kr 400 000,- til rehabilitering av kaien på fiskemottaket på Horsfjord. I det enstemmige vedtaket 
ble det satt frist for tilskuddet til 15.02.2021. 

I 2018 fikk Bindal kommune innvilget tilsagn til kommunal infrastruktur fra Nordland fylkeskommune 
på kr. 487 500,-. Dette tilskuddet fikk frist 15.08.2019, men prosjektperioden ble etter søknad til 
fylkeskommunen forlenget til 15.02.2022. 

Prosjektfinansieringen i 2019 forutsatte også et tilskudd på kr. 487 500,- gjennom Kystverket sin 
tilskuddsordning til fiskerihavntiltak. Denne støtteordningen ble senere flyttet fra Kystverket og over 
til Nordland fylkeskommune. Denne prosessen tok imidlertid så lang tid at Bindal kommune mottok 
ikke dette siste tilsagnet fra fylkeskommunen før i desember 2020, og fikk derfor etter søknad 
forlengelse av prosjektperioden til 15.02.22.  

Bindal kommunestyre vedtok i møte 25.02.21 (PS 15/21) derfor å forlenge fristen for det kommunale 
tilskuddet tilsvarende. 
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Rehabiliteringsprosjektet har blitt kraftig forsinket i forhold til de opprinnelige planene, noe som i 
hovedsak skyldes at det lenge har vært utfordrende å få på plass tilstrekkelig privat finansiering. 
Koronapandemien og problemer med å få inn akseptable anbud fra entreprenører har også bidratt til 
at det har vært umulig å holde den opprinnelige fremdriftsplanen. 

Nå har prosjektet imidlertid fått på plass tilstrekkelig privat andel av finansieringen, og det er inngått 
intensjonsavtale med entreprenøren TotalBygg Midt-Norge AS om oppstart våren 2022. På bakgrunn 
av dette har Bindal kommune hatt en positiv dialog med Nordland fylkeskommune for å få til en 
forlengelse av prosjektperioden til 01.10.2023. 

For Bindal kommune vil det derfor være rimelig at Kjella Samvirkelag SA også får endret sin frist på 
det kommunale tilsagnet til samme dato. 

 

Vurdering 

På bakgrunn av at Nordland fylkeskommune har stilt seg positiv til å forlenge prosjektperiode til 1. 
oktober 2023, finner kommunedirektøren det naturlig at Bindal kommune endrer sin tidsfrist ovenfor 
Kjella Samvirkelag SA tilsvarende. 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 21.01.2022 

  Kjell Andersen 

  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/9-2 

Saksbehandler: Astrid Nilssen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

17/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Klage - avslag på salg av kommunal eiendom - 1811/44/324 - Terråk 

Kommunedirektørens innstilling 

Klage fra Ronald Gangstø om avslag på kjøp av kommunal eiendom som tilleggsareal til sin eiendom 
1811/44/355 avslås. Begrunnelse for vedtak som i saksutredningen.  

 

 

Vedlegg 
1 Kart  

 
 

Saksopplysninger 

Ronald Gangstø fremmet i september 2021 søknad om kjøp av kommunal eiendom som tilleggsareal 
til sin eiendom 1811/44/355. Omsøkt areal er del av kommunal eiendom 1811/44/324.  

Kommunen var på befaring for å gjøre seg kjent med søkers ønske om bruk av arealet og hvilke 
alternative muligheter som finnes for å nyttiggjøre seg av egen tomt til formålet som nevnt over. 
Tilleggsarealet fra kommunen skulle benyttes som kjørevei for ATV for å frakte utstyr til lagerrom på 
nedsiden av boligen. Saken ble behandlet i kommunestyremøte 11.11.2021, sak 65/21. Der ble det 
gitt avslag på kjøp av kommunal eiendom som tilleggsareal til eiendom 1811/44/355. Søknaden ble 
avslått på følgende grunnlag:  

 Kommunen mener søker kan benytte egen eiendom for kjøring og frakt av utstyr.  
 Omsøkt areal er dels regulert til fritidsformål i reguleringsplan Terråk vest, planID 

1811198301.  
 Kommunen mener en bør unngå nedbygging av vedlikeholdt grøntareal i sentrumsnære 

områder.  

Gangstø har klaget på vedtak om avslag på kjøp av kommunalt tilleggsareal, samt endret sin søknad 
på bakgrunn av deler av begrunnelse i sak 65/21. Følgende kommer fram i klagebrevet:  
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«Det var ikke klart i søknadstidspunktet at det omsøkte arealet inneholdt friluftsområde. Jeg vil derfor 
endre søknaden slik at dette området blir tatt ut av det omsøkte arealet og at arealet som søkes om 
er areal avsatt til boligbebyggelse i gjeldende reguleringsplan.  

Arealet som søkes kjøpt er derfor ikke i konflikt med gjeldende arealformål og trenger vel da ikke 
dispensasjonsbehandling.  

I tillegg til areal avsatt til boligformål ønskes også det arealet kommunen foreslo som areal som kan 
selges, ca. 13 m2. 

Tilleggsarealet som ønskes kjøpt som tilleggsareal, utgjøt 116 m2. 

Om forslaget til endring av arealet ikke fører fram, ønsker jeg at saken blir klagebehandlet.» 
 

Vurdering 

Ett av argumentene for å avslå søknad om kjøp av tilleggsareal fra kommunal eiendom 1811/44/324 
var at omsøkt areal er opparbeidet som grøntareal. Selv om Ronald Gangstø endrer sin søknad slik at 
det kun er område regulert til boligformål som ønskes kjøpt, endrer ikke dette det faktum at tiltaket 
medfører inngrep på kommunens grøntareal. Kommunen ser det som en verdi å ha opparbeidet 
grøntareal i sentrumsnære områder, og ønsker i begrenset grad å selge slike arealer. Omsøkt areal er 
dels regulert til boligformål, men grøntarealet er del av denne reguleringen. Grøntarealer går til 
hekken til Ronald Gangstø, og dermed hans eiendomsgrense.  

Kommunen mener også at søker har mulighet til å benytte egen tomt for kjøring og frakt av utstyr til 
nedsiden av sin bolig. Kommunens forslag om å kjøpe et mindre areal på den sørlige enden av 
kommunens eiendom står fortsatt ved lag. Dette er et mindre område som vil bli behandlet 
administrativt, jf. Bindal kommunes delegeringsreglement, vedtatt i sak 4/21. Ved kjøp av et mindre 
areal vil Gangstø få tilgang til å kjøre gjennom nyplantet hekk og benytte egen eiendom før kjøring og 
frakt av utstyr.  

Kommunedirektøren kan ikke se at klage og endring av søknad tilsier at tilsagn om kjøp av deler av 
kommunal eiendom 1811/44/324 skal gis. Det innstilles på at klage avslås.  

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 07.01.2022 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/120-2 

Saksbehandler: Anders Kvaløy Olsen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

18/2022 24.02.2022 Kommunestyret 

 

Søknad om konsesjon for fritak fra boplikt - 1811/96/5 - Nordheim - Anne 

Line Rimstad og Oddleif Rimstad 

Kommunedirektørens innstilling 

Bindal kommune innvilger søknad om konsesjon for fritak fra boplikt ved eiendom Nordheim gnr. 96 
bnr. 5 i Hardangsfjorden i Bindal kommune, fremmet av Anne-Line Rimstad og Oddleif Rimstad, jf. 
Lov om konsesjon ved erverv av fast eiendom § 1, § 5 andre ledd og § 9 fjerde ledd. Vedtaket bygger 
på en samlet vurdering, jf. saksutredning. 

Vedtaket kan påklages. 

Vedtaket fattes med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt vedtak i kommunestyret i 
sak 4/21. 

 

Saksopplysninger 

Anne-Line Rimstad overtok i januar i år eiendom Nordheim, gnr 96, bnr 5 ved egenerklæring om 
konsesjonsfrihet ut i fra erververs stilling som arving. I september overførte hun halvparten av 
eiendommen til sin ektemann Oddleif Rimstad.  En forutsetning for å erverve konsesjonsfritt ut ifra 
erverves stilling er at ny eier tilflytter eiendom innen et år. Hvis ny eier ikke har til hensikt å tilflytte 
eiendommen må det søkes nå om konsesjon for fritak fra boplikt.   

Anne-Line Rimstad har arvet eiendommen som hun vokste opp på. Den har vært i familien i 4 
generasjoner. Drifta på gården bestod av sauehold fram til 2012 da den ble nedlagt av helsemessige 
årsaker. Etter da har jorda vært bortforpaktet.  

Paret opplyser i søknaden at de har to barn og er i jobb i Brønnøysund, og har derfor ingen ønsker 
om å tilflytte eiendommen, men bruke den som fritidseiendom. Jordleieavtale med nabobruk skal 
videreføres.  
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Eiendommen er på totalt 1259 daa og har følgende arealfordeling:  
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Bygninger: 

Våningshuset er fra 1918 og er i søknaden satt til god teknisk standard. Fjøset som er satt opp i 1936 
er vurdert til å være i middels teknisk tilstand. Gården har også et uthus og et naust satt opp i 1965 
som begge er vurdert til å være i middels teknisk tilstand, samt et naust til fra 1971 i dårlig teknisk 
tilstand.  

 

 

Lovgrunnlag:  

Lov om konsesjon, LOV-1974-05-31-19, sist endret fra 01.01.2021 

Lov om jord, LOV-1995-12-23, sist endret fra 01.01.2021 

K-sak 4/21: Delegeringsreglement for Bindal kommune, datert 04.02.2021 

 

All erverv av fast eiendom er konsesjonspliktig etter konsesjonslovens § 2, med mindre det er gjort 
unntak i lov eller forskrift., jfr. lov om konsesjon § 5.  

 

I lovens § 1 (formålsparagrafen) står det at:  

”Loven har til formål å regulere og kontrollere omsetningen av fast eiendom for å oppnå et 
effektivt vern om landbrukets produksjonsarealer og slike eier- og bruksforhold som er mest 
gagnlige for samfunnet, bl.a. for å tilgodese:  

1. framtidige generasjoners behov  

2. landbruksnæringen  

3. behovet for utbyggingsgrunn  

4. hensynet til miljøet, allmenne naturverninteresser og friluftsinteresser  

5. hensynet til bosettingen.» 

 

I følge § 9 skal det legges vekt på følgende forhold ved søknad om konsesjon fordi boplikten ikke skal 
oppfylles:  
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- om erververs formål vil ivareta hensynet til bosettingen i området  

- om ervervet innebærer en driftsmessig god løsning  

- om ervervet ivaretar hensynet til en helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet  

 

§ 9 a Ved avgjørelse av en søknad om konsesjon på erverv av bebygd eiendom med mer enn 
35 dekar fulldyrka og overflatedyrka jord som skal nyttes til landbruksformål, skal det i tillegg 
til momentene som er nevnt i § 9, legges særlig vekt på om den avtalte prisen tilgodeser en 
samfunnsmessig forsvarlig prisutvikling. En slik vurdering av prisen skal også gjennomføres 
ved erverv av ubebygd eiendom som skal nyttes til landbruksformål, med mindre 
eiendommen er en ren skogeiendom. Erverv av eiendommer uten produktive areal anses 
ikke som erverv til landbruksformål, og det skal ikke foretas priskontroll.  
 
§ 11 første ledd bestemmer at det kan settes vilkår som i hvert enkelt tilfelle finnes påkrevd å stille, 
men man kan ikke sette vilkår som går lenger enn det som er nødvendig for å ivareta de 
samfunnsinteressene som konsesjonsloven er ment å ivareta. I følge § 11 andre ledd ”skal 
konsesjonsmyndighetene ut fra hensynet til en helhetlig ressursforvaltning, bosetting og 
kulturlandskap ta stilling til om det er påkrevd å stille vilkår om boplikt, og om boplikten skal være en 
personlig plikt for eier.” 

 

Vurdering 

Kjøpesum: 

Ervervet er et arveoppgjør og vurdering av pris kan unnlates.  

Hensynet til bosetting i området: 

Boplikt er en viktig del av strukturvernet for landbruket slik vi kjenner det i dag. Plikten sørger for at 
det er liv på bygda og at jord fordeles på flere hender ved at den hindrer aggressivt jordoppkjøp for 
passivt eierskap. At boplikten er personlig, sikrer lokalt eierskap og sørger for en bedre helhetlig 
ressursforvaltning og ivaretakelse av kulturlandskapet. Erfaringsmessig blir en landbrukseiendom 
som bebos av eieren tatt bedre vare på og vedlikeholdt enn hvis den bebos av en leietaker eller 
benyttes som fritidsbolig. Det må tas stilling til om det er behov for at eier bebor eiendommen for å 
oppnå at en helhetlig ressursforvaltning, bosetting og kulturlandskap blir ivaretatt, eller om det er et 
urimelig vilkår for en liten gård i Hardangsfjorden og disse hensyn kan ivaretas som en 
fritidseiendom.  

Bindal kommune har ingen egen landbruksplan hvor det er lagt føringer for hvordan kommunen 
ønsker å håndheve bopliktens bestemmelser. I Sømna kommune er det presisert i kommunens 
landbruksplan at boplikten skal praktiseres strengt. For gårdsbruk i Sømna, hvor det går vei til 
driftssenter, gis det sjeldent fritak fra boplikten. Erfaringsmessig fører ikke en streng bruk av boplikt 
til økt bosetting, fordi det tillates å dele ifra tunet og selge dyrkamark og skogen som tilleggsareal til 
aktive gårdsbruk i nærheten.  På den måten styrkes arealgrunnlaget til gårdene med aktiv drift.  

I Hardangsfjorden er det nå bare ett aktivt gardsbruk igjen som driver all dyrkamark.  

Hensynet til en driftsmessig god løsning: 

Landbrukseiendommer bør fortrinnsvis bebos og drives av den som eier den. Det er begrenset hva 
man kan få til med 31 daa dyrka mark. Hvis eierne skal starte opp med et nytt driftsopplegg er de 
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avhengig av tilleggsjord. All tilgjengelig dyrka mark på Gaupen drives av et melkebruk som har gjort 
sine investeringer med denne dyrkamarka som grunnlag for drifta. Nordheim er en solid 
skogeiendom og det meste av skogen ligger lett tilgjengelig for skogbruksdrift.  

Hensynet til helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet: 

Erfaringsmessig blir en landbrukseiendom som bebos av eieren tatt bedre vare på og det gir en bedre 
helhetlig ressursforvaltning og ivaretakelse av kulturlandskapet, enn hvis eier bruker eiendommen 
som feriebolig. Eierne bor i Brønnøysund og ønsker å bruke eiendommen som fritidseiendom.  

 

Kommunedirektørens samlede vurdering 

Hardangsfjorden har ingen stor befolkning og det er en fordel om de konsesjonspliktige 
gårdsbrukene består også i framtiden. Samtidig er det ikke for alle å kunne bo her, med de 
utfordringer det er med pendling til jobb med rutebåt.  Kommunen har gitt fritak for boplikt på andre 
konsesjonspliktige gårdsbruk her i andre saker: 

I 2019 ble det gitt konsesjon for fritak av boplikt på naboeiendommen, for brødrene Espen og Frode 
Mathisen som eier eiendom 1811/96/2 (sak 10/19). Denne eiendommen er vesentlig større og har 
1438 daa produktiv skog. Brødrene bor på henholdsvis i Dalsgrenda og på Herøy og har planer om å 
tilflytte eiendommen på sikt.  

Hvis det er ønskelig å styrke bosettingen i Hardangsfjorden gjennom en strengere håndhevelse av 
boplikt på de konsesjonspliktige eiendommene, bør det forankres med bred politisk enighet i 
kommuneplan eller i en landbruksplan.  Hvis det ikke gis fritak for boplikt kan eierne søke om 
fradeling av tunet og selge landbruksarealene til aktive bruk i nærheten. For bosettingen i 
Hardangsfjorden er det ikke nødvendigvis en fordel å endre på bruksstrukturen på den måten.  

 

Konklusjon:  

Kommunedirektøren anbefaler at Anne Line Rimstad og Oddleif Rimstad gis fritak fra boplikt ved 
eiendommen Nordheim, gnr 96 bnr 5 i Bindal kommune. 

 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 21.01.2022 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/167-3 

Saksbehandler: Anders Kvaløy 
Olsen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

19/2022 24.02.2022 Kommunestyret 
 

Søknad om konsesjon for fritak fra boplikt - 1811/93/1 - Jomar Hesimark og Jostein Alsli 

Kommunedirektørens innstilling 

Bindal kommune innvilger søknad om konsesjon for fritak fra boplikt ved eiendom Hesimarka gnr. 93 
bnr. 1 i Bindal kommune, fremmet av Jomar Hesimark og Jostein Alsli, jf. Lov om konsesjon ved 
erverv av fast eiendom § 1, § 5 andre ledd og § 9 fjerde ledd. Vedtaket bygger på en samlet 
vurdering, jf. saksutredning. 

 

Vedtaket kan påklages. 

 

Vedtaket fattes med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt vedtak i kommunestyret i 
sak 4/21. 

 

Saksopplysninger 

Jomar Hesimark og Jostein Alsli overtok i januar i år eiendom Hesimarka, gnr 93, bnr 1 ved 
egenerklæring om konsesjonsfrihet ut i fra erververs stilling som arving. En forutsetning for å erverve 
konsesjonsfritt er at ny eier tilflytter eiendom innen ett år og det søkes nå om konsesjon for fritak fra 
boplikt.  Søkerne er brødre og har arvet 50 % hver av eiendommen fra far Odd Alsli. Eiendommen 
ønskes eid i sameie.   

Eiendommen har vært fraflyttet siden 1956 og har vært brukt som fritidsbolig siden den gang. Det er 
ingen vei eller hurtigbåtanløp til eiendommen.  

Brødrene ønsker fortsatt å bruke eiendommen som fritidseiendom, og drive skogen i samråd med 
skogbruksmyndigheten i kommunen 
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Eiendommen er på totalt 2045 daa og har følgende arealfordeling:  

 

 

Bygninger: 
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Det er satt opp et nytt bygg i 2002 som i søknaden er vurdert til å være i god teknisk stand. Ellers er 
det mange bygninger i dårlig teknisk stand. Hus fra 1880, Fjøs, to uthus, naust og saghus.  

Dyrka mark: 

Gården består av totalt 15 daa fulldyrka jord, men her har det ikke vært jordbruksdrift på mange år.   

 

Lovgrunnlag:  

Lov om konsesjon, LOV-1974-05-31-19, sist endret fra 01.01.2021 

Lov om jord, LOV-1995-12-23, sist endret fra 01.01.2021 

K-sak 4/21: Delegeringsreglement for Bindal kommune, datert 04.02.2021 

 

All erverv av fast eiendom er konsesjonspliktig etter konsesjonslovens § 2, med mindre det er gjort 
unntak i lov eller forskrift, jfr. lov om konsesjon § 5.  

 

I lovens § 1 (formålsparagrafen) står det at:  

”Loven har til formål å regulere og kontrollere omsetningen av fast eiendom for å oppnå et 
effektivt vern om landbrukets produksjonsarealer og slike eier- og bruksforhold som er mest 
gagnlige for samfunnet, bl.a. for å tilgodese:  

1. framtidige generasjoners behov  

2. landbruksnæringen  

3. behovet for utbyggingsgrunn  

4. hensynet til miljøet, allmenne naturverninteresser og friluftsinteresser  

5. hensynet til bosettingen.» 

 

I følge § 9 skal det legges vekt på følgende forhold ved søknad om konsesjon fordi boplikten ikke skal 
oppfylles:  

- om erververs formål vil ivareta hensynet til bosettingen i området  

- om ervervet innebærer en driftsmessig god løsning  

- om ervervet ivaretar hensynet til en helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet  

 

§ 9 a Ved avgjørelse av en søknad om konsesjon på erverv av bebygd eiendom med mer enn 35 dekar 
fulldyrka og overflatedyrka jord som skal nyttes til landbruksformål, skal det i tillegg til momentene 
som er nevnt i § 9, legges særlig vekt på om den avtalte prisen tilgodeser en samfunnsmessig 
forsvarlig prisutvikling. En slik vurdering av prisen skal også gjennomføres ved erverv av ubebygd 
eiendom som skal nyttes til landbruksformål, med mindre eiendommen er en ren skogeiendom. 
Erverv av eiendommer uten produktive areal anses ikke som erverv til landbruksformål, og det skal 
ikke foretas priskontroll.  
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§ 11 første ledd bestemmer at det kan settes vilkår som i hvert enkelt tilfelle finnes påkrevd å stille, 
men man kan ikke sette vilkår som går lenger enn det som er nødvendig for å ivareta de 
samfunnsinteressene som konsesjonsloven er ment å ivareta. I følge § 11 andre ledd ”skal 
konsesjonsmyndighetene ut fra hensynet til en helhetlig ressursforvaltning, bosetting og 
kulturlandskap ta stilling til om det er påkrevd å stille vilkår om boplikt, og om boplikten skal være en 
personlig plikt for eier.” 

 

 
Vurdering 

Kjøpesum: 

Ervervet er et arveoppgjør og priskontroll kan unnlates.  

Hensynet til bosetting i området: 

Gården har vært benyttet som fritidseiendom i over 60 år. Den har ingen båtanløp eller havn og det 
er naturlig at eiendommen fortsetter å være en fritidseiendom.  

Hensynet til bosetting i området vurderes til å ikke ha relevans for saken.  

Hensynet til en driftsmessig god løsning: 

Landbrukseiendommer bør fortrinnsvis bebos og drives av den som eier den. Dyrkamarka har ligget 
brakk i mange år og kommunen har ikke fulgt opp driveplikten. Kommunen har ingen forventninger 
om jordbruksdrift på eiendommen. 

Om erververen anses skikket til å drive eiendommen: 

Jordbruksarealenes potensiale tilsier at dette hensynet ikke er av relevans for saken. 

Om ervervet ivaretar hensynet til helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet: 

Kommunen har ingen forventninger om jordbruksdrift på eiendommen. Om tunet og områdene 
rundt holdes i hevd gjennom bruk som fritidsbolig vil det være positivt for kulturlandskapet.  

 

Kommunedirektørens samlede vurdering 

I Bindal har vi flere veiløse landbrukseiendommer som ikke lengre har jordbruksaktivitet eller fast 
bosetning. Vanskelig drift og mangel på infrastruktur og offentlig transportmuligheter har gjort at 
kommunen har sett det som uhensiktsmessig å påkreve boplikt ved noen av disse gårdene og 
landbruksarealene har ligget brakk. Når det ikke lengre er forventninger til at jordbruksarealene skal 
brukes til jordbruksaktivitet er det heller ikke like naturlig å bruke jordlova og konsesjonsloven like 
strengt som på et mer lettdrevent bruk.  

Det er etter kommunedirektørens vurdering ikke hensiktsmessig å kreve at eiendommen bebos av 
eieren og konsesjon med fritak for boplikt bør innvilges.  

Spørsmålet det må tas stilling til i denne saken blir om kommunen skal tillate at eiendommen eies i 
sameie av to brødre. For vanlige gårdsbruk, som er i drift, er det som regel ikke ønskelig at den eies i 
sameie.  

 

Av lignende saker behandlet kommunestyret i 2020 en søknad, hvor tre personer søkte om 
konsesjon for erverv av eiendom gnr. 36 bnr. 1 i Alsli, sak 68/20.  Søknaden fikk avslag med 
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begrunnelse av at det ikke var ønskelig med sameie. Statsforvalteren i Nordland behandlet 
klagesaken og gav kommunen medhold i avslaget, i endelig vedtak den 16.06.2021. Statsforvalteren 
konkluderte i denne saken med at det i stor grad er opp til kommunens frie skjønn å lage 
retningslinjer for sin behandling av slike saker, men at kommunestyret i Bindal kommune har valgt å 
legge til grunn en meget streng praksis når det gjelder konsesjonssøknader fra sameiere.  

 

Kommunedirektøren mener det er riktig å ta signaler fra Statsforvalteren til vurdering og justere 
forvaltningen til et hensiktsmessig nivå for å oppnå de formål som konsesjonsloven skal ivareta. 
Statsforvalteren har oversikt over hvordan loven forvaltes ellers i landsdelen. En konsekvent 
innstilling til sameie av eiendommer trenger ikke å bidra til de beste forutsetninger for alle 
eiendommer, og hver enkelt konsesjonssak bør få en selvstendig vurdering. Det er et grunnleggende 
krav til vedtak etter konsesjonsloven er at en ikke kan gjøre vedtak som innebærer usaklig 
forskjellsbehandling, jf. Rundskriv M-1/2021 pkt. 6.1. Når det ikke er saklig grunn til å gjøre forskjell, 
skal konsesjonssøkere behandles likt og ha like muligheter for å få konsesjon. En forskjell i disse 
sakene er at i denne saken er det bare to eiere og disse to er brødre.  

I 2019 ble det gitt konsesjon for fritak av boplikt for sameie mellom brødrene Espen og Frode 
Mathisen som eier eiendom 1811/96/2 i Hardangsfjorden (sak 10/19). Brødrene bor henholdsvis i 
Dalsgrendag og på Herøy. 

 

Fordeler med å tillate sameie i for denne eiendommen:  

 Kommunen respekterer en avtale inngått i en familie og sikrer at eiendommen holdes i 
familiens eie. At søkerne er brødre, kan veie positivt for å tillate sameie i dette tilfellet.  

 Når en landbrukseiendom skal benyttes til fritidseiendom kan det være en fordel at flere 
hender, med eierskap til plassen, kan bidra med det arbeidet som må til for å holde 
bygningsmasse og tun i hevd. Som søker har påpekt: det er ikke det samme å bruke ferien 
sin til å hjelpe ens bror med vedlikehold av hans eiendom.  

 Det må alltid søkes om konsesjon med fritak for boplikt når eiendommen skifter eier(-e). 
Kommunen har mulighet til å forhindre en videre oppdeling av eierskapet. Det er ingen 
selvfølge at begge brødrenes arvinger skal få konsesjon i neste generasjon.  
 

 

Fordeler med å ikke tillate sameie: 

 Kommunestyret viderefører sin linje i forhold til sameie og arvingene henvises til at en av 
brødrene søker om konsesjon og eventuelt sikrer delt bruk av eiendommen gjennom en 
intern avtale. Kommunestyret kan alternativt til å avslå søknaden gi 5 års utsettelse på 
boplikten. Det må da søkes om konsesjon på nytt om 5 år.  

 

 

 

Konklusjon:  

Kommunedirektøren anbefaler at Jomar Hesimark og Jostein Alsli innvilges konsesjon for fritak fra 
boplikt ved Hesimarka gnr 93 bnr 1 i Bindal kommune.  

 

163



 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 21.01.2022 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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